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Recesija srca
Recesija in kriza sta v zadnjem času 

verjetno, (ob »najverjetnejši«), naj
pogosteje uporabljani besedi v našem 
javno - zasebnem vsakdanu. Verbinčev 
slovar tujk sicer med drugim pravi, da 
je recesija upadanje gospodarske de
javnosti in jo »olepševalno uporablja
mo za znamenja krize«.

Svet 21. stoletja je utemeljen v koncih 
dveh vonj 20. stoletja. Prve, ko je srce 
navidezno kazalo svojo moč v oktobr
ski revoluciji in koncu druge, ko se je 
zdelo, da sta srce in razum prepričljivo 
nadvladala hladnost in krutost nepre
mišljenega goltanja na vse strani, vse
ga in povsod v t.i. na »novo razporeje
nem svetu« novega človeka.

Komunistično - socialistična doktri
na je zašla v slepo ulico in samoraz- 
kroj na temeljih nasilnega »cepljenja« 
novih lastniških odnosov v vse pore 
družbe s trdo roko in nepremišljenem 
teptanju posameznika, ki je vsekakor 
nosilec katerega koli razvoja in seve
da napredka. Čeprav ji (doktrini na
mreč) številnih pozitivnih prvin ne 
gre odrekati, je izgubila tekmo s »sve
tlimi« vzori zahodnega kapitalizma, 
ki pa zmagovitega tempa nikakor ne 
zmore nadaljevati. Ker se je zapletel v 
vzvišenost bogataških diktatov z vseh 
koncev kapitalističnega imperija, ki so 
slehernika postavili v vlogo »srečnega 
potrošnika«, primernega le za cenene 
nakupe »zaokrožene« na 99. Zagugala 
so se nebesa, v katerih gasijo že ne
koliko zasmojene usnjene bankirske 
trone, pozabljajo pa na »neposrednega 
proizvajalca«, ki mu namesto dela in 
spoštljivega plačila, ponudijo moderno 
štoparico delavnega časa. Cinično in 
brezsrčno!

V kriznih časih si »ta veliki« kreator- 
ji prihodnosti lahko mirno privoščijo 
izjavo, da so se pač zmotili. Ker motiti 
se je človeško, pozabljajo pa, da se že 
preveč dolgo obnašajo kot nadzemelj
sko nezmotljivi bogovi. Kaj, če se bodo 
motili še naprej v svoji vzvišenosti? 
Nas bodo pahnili v novo (tretjo) mori
jo, če se ta celo že ni začela? Brez srca 
in duše, le z (ne)zmotljivim razumom!

Ivan Mermolja - Iče
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gospodarstvo
Vinski hrami Vipavske doline 
med martinom in božičem
Že deseto leto zapored bodo vinarji zgornje Vipavske doline, vključeni v projekt Vipavska vinska cesta, na široko odprli vrata svo
jih vinskih hramov. Skrbništvo nad projektom in koordinacija aktivnosti je že od samega začetka v rokah Razvojne agencije ROD.

T etos bodo ponudniki zgornje Vipavske v 
J—/svojo sredino vabili od 7. novembra do 
21. decembra. Ob koncih tedna se bodo pred
stavili vinarji in njihova naselja s svojo vinsko, 
kulturno in umetniško ponudbo. V sklopu te 
prireditve letos sodeluje 15 vinskih kra
jev Zgornje Vipavske doline in več kot 70 
vinarjev, ponudnikov na Vipavski vinski 
cesti.

Prižgana petrolejka in šop bršljanovih vejic

bodo še posebej označili vipavske domačije, ki 
vabijo na pokušino vin. Vrata svojih hramov, 
bodo v času trajanja prireditve na široko od
prli vinarji iz vasi: Brje, Gaberje, Gradišče 
pri Vipavi, Vrhpolje, Duplje, Vrtovin, Velike 
Žablje, Lozice, Slap, Goče, Šmarje, Lokavec, 
Planina in Erzelj. Tematska večera posvečena 
domači vinski sorti zelen, pa se bosta odvijala v 
novo vzpostavljeni Vinoteki v Vipavi. Na dru
gem tematskem večeru, ki bo potekal 14. no

vembra, se bo predstavljala mreža vinorodnih 
pokrajin ki pridelujejo vina z odtenkom zelene,
to so: Verdejo (Španija), Verdicchio 
(Italija), Vinho Verde (Portugalska) 
in Zelen (Slovenija).

Posebej za namen označitve te prireditve se 
vsako leto oblikuje spominski degustacijski 
kozarec z logotipom Vipavske vinske ceste. Da 
spomin ne bi zbledel je na vsakem kozarcu od-

Razvoj podjetništva, podeželja in človeških virov.

Razvojna agencija ROD
Gregorčičeva 20, 5270 Ajdovščina, Slovenija 

T: 38 53 800 E: ra rGd#sio!.nelt W: www.ra-rod.ai

» Storitve podjetniškega centra VEM Ajdovščina
« Vavčerski sistem svetovanja
* informacije o domačih m iujih javnih razpisih
* Informacije o nadonainih in evropskih razvojnih programih ter 

finančnih spodbudah
* Status regionalne razvojne agencije Severne Primorske 

(Goriške statistične regije)

tisnjen tudi naziv naselja prireditve in letnica.
Za namen oglaševanja prireditve je oblikova

na internetna stan, kjer lahko najdete informa
cije o terminih dogajanj v posameznih naseljih 
in okvirne programe posamezne prireditve 
www.ra-rod.si/hrami08

Če se nam doslej še niste uspeli pridružiti na 
prireditvi in z nami nazdraviti burji in soncu 
porojenemu vinu, Vas vabimo, da nas obiščete 
in nadoknadite zamujeno.

Potrjen način izbora predlogov projektov, ki so 
potencialni za sofinanciranje s sredstvi LEADER
Devetčlanski upravni odbor LAS Zgornje 

Vipavske doline in Komenskega Krasa je na 
svojem septembrskem sestanku potrdil način 
izbora predlogov projektov, ki so potencialni za 
sofinanciranje s sredstvi LEADER. V dokumen
tu so natančno navedeni vsi postopki in pogoji 
za sodelovanje, ključno pa je, da bo LAS lahko 
zbirala predloge projektov na dva načina: bodisi 
na podlagi javnega poziva za oddajo predlogov 
projektov za izvajanje Lokalne razvojne strate
gije Zgornje Vipavske doline in Komenskega 
Krasa (občine: Ajdovščina, Komen in Vipava) 
2007-2013 ali preko nabora projektnih idej. 
Upravni odbor je soglasno odločil, da se najprej 
objavi javni poziv. Ta bo objavljen predvidoma 
v decembru tega leta na spletnih straneh vseh

treh partnerskih občin: Ajdovščine, Komna in 
Vipave ter na spletni strani Razvojne agencije 
ROD, ki je prevzela naloge upravljalca LAS. 
Člani LAS bodo o objavi javnega poziva pisno 
obveščeni. Na javni poziv se bodo lahko pri
javili: člani LAS in pravne ter fizične osebe s 
stalnim prebivališčem oziroma sedežem v ob
činah: Ajdovščina, Komen in Vipava, s predlo
gi izvedbenih projektov, ki se bodo izvajali na 
območju, ki ga pokriva LAS. Ocenjevalo se bo 
le pravočasno prispele in administrativno po
polne vloge, in sicer najprej s tako imenovanimi 
izločitvenimi kriteriji. Teh je devet: L Projekt 
se izvaja na območju LAS, 2. Projekt prispeva 
k ciljem L, 2., ali 3. osi Programa razvoja po
deželja RS za obdobje 2007-2013, 3. Projekt je

skladen s cilji LRS, 4. Projekt se ne financira iz 
drugih EU skladov, 5. Zaradi izvajanja projekta 
ne bodo ogrožena delovna mesta, 6. Projekt je 
v skladu z veljavnimi okoljskimi standardi, 7. 
Projekt je v skladu z veljavnimi zdravstvenimi 
standardi in ne ogroža zdravja ljudi in živali, 8. 
Projekt se še ni pričel izvajati, 9. Projekt ima 
zaprto finančno konstrukcijo in zagotovlje
ne finančne vire za izvedbo projekta v celoti. 
Vsak predlog, ki bo imel vsaj na enega od teh 
kriterijev odgovor ne, bo izločen iz nadaljnjega 
ocenjevanja, vsi ostali pa bodo vključeni v na
daljnje ocenjevanje na podlagi desetih splošnih 
kriterijev. Izbrani bodo tisti predlogi projektov, 
ki bodo dosegli največ točk. Ko bo letni izved
beni načrt, ki bo vključeval izbrane predloge

projektov, dokončno pripravljen, ga bo LAS 
posredovala v potrditev v LEADER pisarno 
na Ministrstvo RS za kmetijstvo gozdarstvo in 
prehrano in šele po dokončni potrditvi s strani 
ministrstva bo LAS lahko sklenila s končnim 
upravičenci pogodbe o sofinanciranju izvajanja 
projektov.

Postopki so resda komplicirani in dolgotrajni, 
pa vendar seje potrebno zavedati, da LEADER 
niso zgolj finančna sredstva, temveč je tu v 
ospredju pristop, ki v središče ne postavlja po
sameznika, ampak skupnost, ki je sposobna 
delovati v skupno dobro nekega območja. V 
ta namen se predstavniki različnih sektorjev 
združujejo v lokalno akcijsko skupino.

Suzana Ž. Ferjančič

NLB Naložbeni par
Sestavite si varno naložbo s pravilno 
razpršitvijo sredstev.

Na voljo imate dve možnosti, vsaka od njiju vam nudi 
usklajeno naložbo, v katero modro porazdelite vaša 
vložena sredstva. V vsakem primeru pa boste dobili 
izvrsten depozit, ki bo varoval vašo naložbo tudi v 
negotovih časih.

Večji del vašega enkratnega vplačila vplačate v NLB 
Depozit z letno nespremenljivo obrestno mero 5,55 % 
in z dobo vezave 13 mesecev ter manjši del, vsaj 15 %*, 
v katerikoli vzajemni sklad družbe NLB Skladi ali v 
življenjsko zavarovanje NLB Naložba Vita Mega.

Ponudba velja od 15. oktobra do 30. novembra 2008.

Za več informacij obiščite najbližjo NLB Poslovalnico ali 
pokličite na brezplačno številko 01 477 20 00.

Podružnica Nova Gorica,
Poslovalnica Ajdovščina 
Tovarniška cesta 1,
51-5270 Ajdovščina 
7.^386 5 365 85 51, T:->336 5 365 85 53, f :+386 S 364 11 78,

www.nlb.si/nalpzbeni-par
NLB®

’ Minimalno možno vplačilo v posamezni produkt znotraj NLB Naložbenega para ne sme biti manjše od 15 % vseh vplačanih sredstev oziroma minimalno 1.100 EUR.
Opozorilo vtagatetjem: Družba NLB Skladi, uprav^anie premoženja, do o., upravlja vzajemne sklade NLB Skladi - Svetom sklad delnic NLB Skladi - Sklad slovenskih delnic. NLB Skladi - 
sklad delrnc. NLB Skladi - Sklad evropskih delnic, NLB Skladi - Visoko rastoča gospodarstva. NLB Skladi - Naravni viri, NLB Skladi - Farmacija m zdravstvo, NLB Skladi -Kombinirani sklad Ncw Evrope. N 
in vzhodna Evropa delniški. NLB Skladi - Globalni dekliški sklad in NLB Skladi - Zahodni Balkan delniški. Storitve trženja ki prodaje investicijskih kuponov vzajemnih sMadov opravljata na podlagi p

Sklade*
-lužna.srednja . 

i družbe NLB Skladi NLB d.d. m Banka Celje d.d. 
i k pravilom upravjanja posameznega vzajemnega sklada

ter na spletni strani ■ 
malih pravnih oseb i

so bančna storitev m ne prinašajo zajamčene ali garantirane donosnosti. Tako naložbe v i 
Kizitih in blagajniških zapsih oziroma potrdilih o depozitu, ki se glasqo na ime, zbranih pr

odvisen od gibanja vrednosti enot premoženja vzajemnih skladov. Tveganje, da bi znesek izplačila naložbenega življenjskega zavarovanja lahko bil nižji od zneska vplačila v naložbeno življenjsko zavarovanje prevzema zavarovalec



gospodarstvo
Prva faza Kresnic prodana

Na voljo le še 16 
stanovanj druge faze
Ob novem krožišču na Bisu, med Bevkovo ulico in Vipavsko cesto. Primorje zaokro
žuje novo stanovanjsko sosesko, poimenovano Kresnice. V štirih stolpičih s petimi 
vhodi bo 101 stanovanje. Prva faza je končana, vseh 56 stanovanj je že prodanih. 
V obeh južnih stolpičih (bližje cesti) potekajo obrtniška dela, tako da bodo ta sta
novanja vseljiva na pomlad prihodnjega leta. Stanovanja so različnih velikosti, od 
enoinpolsobnih pa do trosobnih (od 45 do 70 m2), v prodaji pa bodo v začetku 
novembra (podrobnosti na www.primorje.si, podportal NEPREMIČNINE). Vendar 
pa v prodaji ne bo vseh 45 stanovanj, saj je 16 enot že odkupil Stanovanjski sklad 
Republike Slovenije in jih z razpisom namenil mladim družinam.

O osesko Kresnice torej oblikujejo trije tri- 
O nadstropni in en štirinadstropni stolpič, 
pod katerimi je kletna garaža s 44 parkirni
mi mesti,108 parkirišč pa je na zunanjih po
vršinah. V eni od stavb je 10 stanovanj pri
lagojenih za invalide.

Duša soseske je borjač (notranje dvorišče) 
z igrali in klopmi. Stavbe so arhitekturno 
razgibane in sredozemsko barvite, s tradici
onalno vipavsko korčno kritino, v skladu z 
imenom pa bo poskrbljeno tudi za ustrezno 
osvetlitev. Sosesko je zasnoval ajdovski pro

jektivni biro Arhikon. Kresnice bodo nedvo
mno dodatno obogatile podobo Ajdovščine v 
tem predelu, ki dobiva lastnosti nove mestne 
četrti. V neposredni bližini soseske se na
mreč nahajajo nakupovalno središče, upra
vna enota, dom starejših občanov, rekrea
cijske površine, vrtec ter nova osnovna šola 
Šturje. Prav bližina vrtca in šole je posebej 
zanimiva za mlade družine. Na mladostnost, 
živahnost, svetlobo spominja tudi že izbor 
imena Kresnice.

Foto Andrej Trošt (iz letala Virus)

Tudi Primorje v TV 
Primorki

Kdaj varno in hitro po 
Rebrnicah?
Gradnja hitre ceste Razdrto - Podnanos čez Rebrnice, v konstrukcijskem in geolo
škem smislu ene najzahtevnejših tras v Sloveniji, se je začela leta 1998, raziskave 
in idejne študije pa že veliko prej, kar samo še potrjuje zahtevnost projekta ter 
dejstvo, da izbira trase ni bila lahka. Hitra cesta je na pobočju Nanosa nazadnje 
ostala vpeta med vodne izvire na zgornji ter magistralno cesto na spodnji strani.

Ta celotnem poteku trase je kar osem via- 
X N duktov, dva pokrita vkopa in dva predora, 
med temi pa cela vrsta opornih zidov in drugih 
podpornih ukrepov.

Specifičnost plazovitega terena so izvajalci, 
med katerimi je Primorje vodilni partner, ob
čutili na svoji koži vsa leta izvedbe. Potrebna so 
bila dodatna geološka opazovanja in spremem
ba prvotnih projektov. Predvsem so tp dodatni 
podporni ukrepi (pilotne stene, vodnjaki, sidra
ne grede ...).

Po desetih letih, izjema je bil premor med 
2000 in 2002, se gradnja nepreklicno končuje.

Prebivalci Vipavske doline se lahko že ve
selimo, da bo vijugasta in zamudna pot čez 
Rebrnice do prestolnice kmalu samo še spo
min. Toda kdaj se bomo lahko hitro in varno 
zapeljali tudi do Razdrtega? -

Zelo umestno vprašanje, ki se ga počasi loteva
jo razvozlavati tudi prebivalci Vipavske doline 
in Goriške in seveda tudi njihovi najbolj kvali
ficirani zastopniki - župani občin. Leta 2003 se 
je cesta zaustavila pred Podnanosom. Tedaj se 
je gradnja osredotočila še na zadnjem odseku, v 
najbolj zahtevnem klancu Rebrnice, kjer so pred 
letom Italijani z nekaj zamude prebili predora 
Barnice in Tabor. Rajko Siročič (takratni pred
sednik uprave DARS-a) je takrat dejal, da bo 
cesta povezala Vipavsko dolino z Ljubljano do 
letošnje turistične sezone, morda z eno smerjo 
že spomladi 2008, pa ni in to zaradi komedije z 
javnimi razpisi za elektro strojno opremo in pri
tožbami na izbor izvajalcev. Dokončanje ceste 
bo znova zavlekla odločitev državne revizijske

komisije, ki je razveljavila sklep, da projekt iz
pelje najbolj ugoden ponudnik na zadnjem raz
pisu, to je SCT. Prav te dni se mora Družba za 
avtoceste odločiti ali bo naročilo oddala v ok
viru zdajšnjega razpisa drugemu, najbolj ugod
nemu -Vidoniju s partnerji, ali bodo razpisali 
novega. Domačinom je to bolj ali manj vseeno. 
Odločno pa zahtevajo, da se komedija vendarle 
neha. Tako so župani iz Vipavske doline in iz 
Goriške odločeni, da bodo usklajeno zahtevali 
odgovornost. Slišati je tudi o zahtevi, ki jo je 
poleti zastavil državni svetnik Matej Arčon iz 
Nove Gorice, da minister zamenja aktualnega 
predsednika DARS-a Tomislava Nemca. Zato 
ne čudi, da je nadzorni svet Družbe za avto
ceste naročil presojo možnosti o predčasnem 
odprtju hitre ceste. Kaj to pravzaprav pomeni, 
naj bi izvedeli šele po seji naslednji nadzornega 
sveta. Lahko domnevano, da gre za možnost o 
kateri sta govorila že odstavljena predsednika 
Rajko Siročič in pred njim Janez Božič.

Upajmo na najboljše! (povzeto po AL)

Primorje in Salonit sta vstopila v lastniško strukturo TV Primorke in od večinske
ga lastnika TV Primorke, družbe Krat d. o. o., odkupila po 19,9 odstotni delež. 
Direktorji družb mag. Dušan Črnigoj, Jože Funda in Davorin Lozej so v oktobru 
tudi uradno podpisali pogodbo.
T)rimorje in Salonit sta v lastništvo TV 
_L Primorke vstopila, da postane Primorka 
regionalna televizija, ki bo beležila življenj
ski utrip na Primorskem. Nova solastnika se 
zavzemata za tesnejše sodelovanje televizij
ske hiše s primorskimi občinami in njihovimi 
ustanovami, veliko pa pričakujeta tudi od so

delovanja s primorskim gospodarstvom. Tako 
bo TV Primorka pozorno spremljala uspešne 
projekte primorskih podjetij in omogočala, da 
se z njihovimi dosežki seznani širša javnost.

Za ambiciozne načrte bo potrebna tehnolo
ška posodobitev, pa tudi kadrovska okrepitev 
TV Primorke. epp

Uprimorje

Pod letališčem 8,5270 Ajdovščina, tel: OS/36-80-193, fese 05/36-80-144, gsm; 041/448-248 
e-msil; tfgotrans.ajdovscinsSsiol.nst. www.TRGO-TRANSJnf0rmaeijtt.net

pooblaščeni servis
TT-TrgoTehna

IVECO



4 /ski odmevi
Na sprejemu pri županu Občine Ajdovščina, Marjanu Poljšaku

Stanko Čufer, viceprvak 
na SP v ARG
V sejni sobi Občine Ajdovščina se je na ponedeljkovo zgodnje popoldne, 13. oktobra, zbrala pri
jetna družba: slavljenci Stanko Čufer, ki je na svetovnem prvenstvu v ARG osvojil srebrno medaljo 
v svoji kategoriji ter David Čufer, Stankov sin in Matjaž Stokelj, oba fanta sta dopolnjevala »do
mačo« ekipo znotraj 14-članske reprezentance Slovenije, predsednik ajdovskega radiokluba Jože 
Batič, ravnatelj OŠ Dobravlje Anton Žagar in še nekateri drugi gostje sprejema, ki ga je župan 
Marjan Poljšak pripravil odlični domači ekipi, še posebej pa Stanku Čuferju.

O tankova srebrna kolajna je tako- 
rekoč prva v moški konkurenci v 

slovenskem merilu, kar že sicer bleš
čečo kovino še oplemeniti. Pohvaliti 
velja tudi 6. mesto v ekipni konkuren
ci, ki so si ga priborili naši trije fantje. 
Za odhod v Korejo, kjer je v začetku 
letošnjega septembra potekalo sveto
vno prvenstvo, pa so se morali boriti 
na mnogih državnih in evropskih tek
movanjih skozi vse leto. Trenutno je 
trojica ena najmočnejših slovenskih 
ekip v tej zanimivi tehnično - športni 
disciplini.

Ajdovski radioamaterji se v doma
čem radio-klubu družijo že vrsto let. 
Redno se udeležujejo prvenstev in 
tudi osvajajo medalje - kljub temu je 
bistveno poslanstvo kluba nekje drug
je. Predsednik radiokluba Ajdovščina

Jože Batič je v predstavitvi med dru
gim zapisal tudi: »Za prihodnjo sezo
no ne obljubljamo preveč, saj smatra
mo, da niso pomembna le prva mesta, 
ampak si želimo množičnosti pred
vsem mladih v tej koristni športno
- tehnični dejavnosti.«

Svojemu cilju odlično sledijo, saj je 
»lov na lisico« med mladimi izredno 
priljubljen šolski krožek, še posebno 
v Dobravski osnovni šoli, kije »drugi 
dom« Stanka Čuferja. O tem najbolj 
na glas govorijo mnoga visoka odlič
ja šolarjev iz različnih tekmovanj v 
ARG-ju, za katera jim naš župan ob 
koncu šolskega leta, na sprejemu naj
boljših ajdovskih učencev, podeljuje 
še posebna priznanja.

Osvojeno srebro na svetovnem pr
venstvu je največji Stankov uspeh
- krona vseh ostalih njegovih dosež
kov. Stanko je lanski prvak in letošnji

podprvak državnega prvenstva v tej 
tehnično-športni disciplini, zagotovo 
pa mu lahko pripišemo tudi velike za
sluge za dobre uspehe ajdovskega klu
ba, ki se je, prav tako kot Stanko, lani 
zavihtel na prvo, letos pa na drugo 
mesto državnega prvenstva v katego
riji radioklubi.

Zato verjamemo, da bo poleg bistve
nega poslanstva, ki si ga je zadal aj
dovski radioamaterski klub, vzgajanja 
mladih, prišlo še veliko uspehov - saj 
si tako rekoč sami vzgajajo odličen 
kader z velikanskim potencialom.

Čestitke Stanku Čuferju in njegovi 
ekipi za dosežene uspehe na sveto
vnem prvenstvu v Koreji, čestitke pa 
tudi učitelju Stanku Čuferju za vso 
motivacijo, ki jo daje mladim ter s tem 
prispeva ogromen del k odraščanju v 
vedoželjne iskalce novih znanj.

Pripravila Sanda Hain

O novi koaliciji 2008
TV' Galicijsko sodelovanje s svetniki 
J^jsvetniške skupine NSi sem od
povedal, ker je v preteklih dveh letih 
sedanjega mandata pri sodelovanju, 
iskanju, usklajevanju in odločanju o 
rešitvah za obravnavane zadeve od 
partnerjev v dosedanji koaliciji naj
večkrat in najbolj odstopala od mojih 
predlogov, celo v tolikšni meri, da sem 
se kot župan pri sprejemanju nekate
rih odločitev bolj zanašal na podporo 
določenih svetnikov opozicije, kot na 
njihovo. Tako stanje je nenormalno 
in ga je potrebno normalizirati tako, 
da se določenim svetnikom zamenja
jo vloge koalicija-opozicija. Pogosto 
sem bil, na osnovi neformalnih infor
macij iz predhodnih pogovorov med 
različnimi svetniki, negotov, ali bo 
svetniška skupina NSi podprla dolo
čeno zadevo. Večkrat je bilo očitno, 
da so določeno zanje sporno zadevo 
podprli, potem ko je bilo predhodno 
razvidno, dajo bo podprl določeni del 
opozicije, oziroma, ko je bilo očitno, 
da potihoma načrtovana blokada 
županovega predloga ne bo uspela. 
Svetniška skupina NSi je bila zato 
zame negotov partner. Menim, da je 
temu botrovala prevelika različnost 
pogledov na določene zadeve in to si 
moramo oboji priznati. Kljub nave
denim razhajanjem nisem dal pobude 
za razhod iz pragmatičnih razlogov, 
ker sem upal, da se bo z lobiranjem 
pri predstavnikih NSi v vladi, v kate

ri je bil finančni minister iz vrst NSi 
izvoljen na območju ajdovske občine, 
zgodila pomembnejša podpora neki 
veliki občinski investiciji, pa se ni. 
Sedaj, ko NSi ne bo niti v vladi, niti 
v Državnem zboru, so ti pragmatični 
razlogi prenehali.

Podobno je bilo nenormalno, ko je 
določen svetnik izredno nasprotoval 
moji politiki in politiki večine v svetu 
o nadaljnjem razvoju delovanja od
lagališča Dolga Poljana ter ni izsto
pil iz koalicije. Priznavam tudi mojo 
napako, da sem ga napačno ocenil in 
pričakoval njegovo zmernost pri na
sprotovanjih. Toda, če nekaj napačno 
oceniš, potem lahko to ob priliki po
praviš. In to delam sedaj s spremem
bami v koaliciji!

Kot v večini primerov po Sloveniji, 
tudi v ajdovski občini župan tvori 
koalicijo s svetniki in svetniškimi 
skupinami, s katerimi naj bi v sodelo
vanju, po izkušnjah ter pričakovanjih, 
dosegel najboljše rezultate v korist 
občine oziroma občanov. Obraten po
jav je tvorba koalicije večine svetni
kov proti županu. Po Sloveniji so se 
take prakse izkazale za manj korist
ne, oziroma za bolj škodljive. Tako 
početje je tudi zanikanje zaupanja 
volivcev, ki so ga dali županovim na
činom dela in programu. Izrazit boj 
proti županu je moralno utemeljen le 
v primerih, če se ta ne drži svojega 
programa in načinov dela ali če dela

velike napake. V tem smislu je težje 
razumeti poskuse nekaterih v ajdov
ski občinski politiki, da bi ustvarili 
večinsko koalicijo proti županu, in 
mu poskušali diktirati, kako naj rešu
je posamezne zadeve.

Novo koalicijo kot župan tvorim s 
tistimi svetniki in svetniškimi skupi
nami, s katerimi se bolj kot z drugi
mi, ki so v opoziciji, ujemamo v glav
nih točkah programa, ki jih želimo 
uresničiti v tem mandatu. Te glavne 
točke so:

prihod univerze in z njo pove
zanih raziskovalnih programov v 
Ajdovščino;

razvoj in prihod podjetij z visoko 
tehnologijo;

nova strokovno zahtevna delovna 
mesta, ki odgovarjajo naši mladini, in 
so pravi odgovor na nam vsem vsilje
ne razmere svetovnega kapitalizma 
ter tudi odgovor na sedanjo svetovno 
finančno in gospodarsko krizo;

zagotovitev denarja za zgoraj na
vedene namene: najetje določenega 
omejenega posojila; potrebna preraz
poreditev denarja iz drugih področij, 
iz česar sledi odlog manj nujnih in
vesticij v infrastrukturo ter družbeni 
standard; pri vseh ostalih investici
jah, enako kot doslej, prihranek de
narja z gospodarnostjo in cenejšimi 
izvedbami.

Župan: 
Poljšak Marjan

Mesto Ajdovščina v temeljiti prenovi

Nova in 
prenovljena 
komunalna 
infrastruktura
V mesecu septembru je podjetje Primorje d.d. pričelo graditi ko
munalno infrastrukturo znotraj Poslovnih con Mirce in Pod že
leznico. Pogodbena vrednost del znaša 1.572.465,00€, od tega 
bo Evropski sklad za regionalni razvoj prispeval 972.585,00 €.

/^Vbrtna cona Mirce leži na pretež- 
V_>/ no ravni, delno zazidani, površini 
med regionalno cesto R2/444 (juž
no obvozno cesto mesta Ajdovščina) 
in železniško progo Prvačina - 
Ajdovščina, na nasprotni strani pred
videne Poslovne cone V talih.

Poslovna cona Pod železnico je 
umeščena na zahodni strani mesta 
Ajdovščina in obsega pretežno ravno, 
delno zazidano površino med hitro ce
sto H4 in železnico.

V tej fazi bo komunalno opremlje
nih približno 14 ha stavbnih zemljišč, 
namenjenih za poslovno gradnjo. 
Urejeno bo novo štiri-krako križišče z 
obvoznico, podaljšan bo obstoječi pre
pust, zgrajeni bosta dve povezovalni 
cesti z vso podzemno infrastrukturo 
v približni dolžini 700m. Dela bodo 
predvidoma dokončana do jeseni pri
hodnjega leta.

Prav tako je izbrani izvajalec 
Primorje d.d. pričel z obnovo kanali
zacije, zunanjih površin ter javne raz
svetljave med bloki na Goriški cesti in 
sicer od "stare lekarne” do vključno 
Župančičeve ulice. Projekt zajema tudi 
izgradnjo pločnika ter ureditev nove 
javne razsvetljave po Lokarjevem dre

voredu. Sprva je bila predvidena tudi 
ureditev novega parkirišča na zelenici 
ob Goriški cesti, vendar je bila za
misel, zaradi odzivov stanovalcev, ki 
nad idejo niso bil pavdušeni, za sedaj 
opuščena.

Dela bodo zaključena predvidoma 
do februarja 2009. Skupna pogodbena 
vrednost znaša 554.164 €. Investicija 
bo krita iz sredstev okoljske dajatve 
za obremenjevanje voda, občinskega 
proračuna ter sredstev Službe vlade 
za lokalno samoupravo ter regionalno 
politiko.

Tik pred zaključkom je 1. faza inve
sticije, ki jo Občina Ajdovščina izvaja 
na cesti proti izviru Hublja. Prvi del si
cer obsežnejšega projekta obsega raz
širitev cestišča od novih stanovanjskih 
blokov »Trnuljčica« na IV. Prekomorski 
do Pal, skupaj z enostranskim pločni
kom ter obnovo obstoječe javne raz
svetljave. Vrednost del znaša približno 
224 tisoč evrov, investicijo bo v celo
ti kril proračun Občine Ajdovščina. 
Končna namera Občine Ajdovščina pa 
je cesto s pločnikom proti najmarkant- 
nejši turistični točki mesta Ajdovščine 
- izviru Hublja - urediti v celoti.

Peter Kete in Sanda Hain

Napoved 22. seje
Ajdovski občinski svetniki prav na dan izida Latnika sedijo za 
ovalno mizo sejne sobe v občinski stavbi. Prva seja po držav
nozborskih volitvah prinaša nekaj novosti, s katerimi se bodo 
svetniki seznanili v prvi točki ter o katerih vam podrobneje piše 
župan Marjan Poljšak.

ledila bo točka Odlok o spre- 
O membah in dopolnitvah Odloka o 
ustanovitvi Javnega zavoda Zavod za 
šport Ajdovščina. Bistvena novost od
loka je združevanje mladih in športa 
v skupnem zavodu. Nato bo na vrsti 
Odlok o prenehanju veljavnosti dela 
Odloka o zazidalnem načrtu Ribnik 
SB1I. Odlok se spreminja zaradi na
črtovane gradnje doma za ostarele 
in bolne, ki v obstoječem odloku ni 
zajeta. Na letošnji majski seji ajdov
skih občinskih svetnikov je bil spre
jet sklep o vzpostavitvi Pravilnika o 
pogojih, merilih in načinu dodelitve 
statusa perspektivnega podjetja za 
Občino Ajdovščina, katerega namen 
je večanje gospodarske moči občine 
in s tem njenih zaposlitvenih možno
sti. Svetniki bodo na seji nadaljevali 
s prvo obravnavo pravilnika. Sledil 
bo pregled končnih poročil nadzor
nega odbora, ki je pod drobnogled 
vzel Lekarno Ajdovščina, Lavričevo 
knjižnico Ajdovščina, Ljudsko uni
verzo Ajdovščina in Zavod za šport 
Ajdovščina. Nato bo na vrsti sklep o 
potrditvi novelacije DIIP - dozida
va OŠ Otlica. To je še edina ajdov
ska šola brez telovadnice, če bodo

svetniki sprejeli sklep, sledi prido
bivanje potrebne dokumentacije, 
stroji pa bodo na terenu zakopali 
prihodnjo pomlad. Pričenja se tudi 
investicija v obnovo nogometnega 
stadiona Ajdovščina. Svetniki bodo 
na seji pregledali Sklep o potrditvi 
novelacije DIIP - Nogometni stadion 
Ajdovščina - obnova vadbene površi
ne in zahodne tribune ter dopolnitev 
z 2. fazo: pokritje zahodne tribune. 
Do konca seje bo sledilo še nekaj pre
moženjsko pravnih zadev, v zadnji 
točki pa bodo svetniki postavljali po
bude in zastavljali vprašanja.

Napovedi sej Občinskega sveta 
Občine Ajdovščina s priloženim 
gradivom ter sklepi sej so objavljeni 
na spletni strani Občine Ajdovščina 
www.ajdovscina.si.

Pripravila Sanda Hain



5ajdovski odmevi
Vračila vlaganj v TK omrežja tečejo po načrtu
Državno pravobranilstvo v Ljubljani je doslej rešilo vse zahtevke za vračanja vlaganj v TK omrežja na območju občine Ajdovščine, z izjemo KS Ajdovščina. Tudi ta 
poravnava je v polnem teku, župan Marjan Poljšak {po pooblastilu krajevnih skupnosti) naj bi jo v podpis prejel konec novembra. Sicer pa je doslej sredstva pre
jelo že preko 850 upravičencev. Postopek vračanja poteka na način, da Državno pravobranilstvo po podpisu poravnave v roku 30 dni pošlje zahtevek za izplačilo 
sredstev Slovenski odškodninski družbi (SOD), le-ta v roku 60 dni nakaže sredstva krajevnim skupnostim, ki nato v 30 dneh pričnejo s postopkom vračanja (zberejo 
vloge za izplačila sredstev upravičencem).

r f agate na območju Krajevne skup- 
* jnnsti Ajdovščina so nastale zaradi 
več skupin graditeljev, ki so bili zdru
ženi v razne stanovanjske zadruge. 
Zaradi tega med postopkom prihaja do 
nekaterih pravno formalnih zapletov, 
ki nekoliko zavlačujejo postopek, ven
dar pa vsi zapleti sproti odpravljajo. 
Ajdovci lahko izplačila sredstev pri
čakujejo zgodaj spomladi prihodnje

leto. Krajevna skupnost Ajdovščina 
bo v prihodnjih mesecih na krajevno 
običajen način (preko oglasnih desk) 
objavljala sezname upravičencev, ki 
pa bodo tudi pisno obveščeni.

Sredstva so že prejeli upravičenci na 
območju naslednjih krajevnih skupno
sti: Batuje, Kamnje, Skrilje, Stomaž, 
Velike Žablje, Vrtovin, Žapuže, 
Gaberje, Šmarje, Brje, Črniče, Gojače,

Ustje, Planina in Budanje. Do konca 
letošnjega leta lahko vračila priča
kujejo še upravičenci iz KS Lokavec 
ter KS Vipavski Križ. V teh dneh so 
bile podpisane poravnave za krajevne 
skupnosti Col, Otlica-Kovk, Predmeja, 
Podkraj in Dolga Poljana. Izplačila za 
upravičence iz teh krajev bodo pred
vidoma izvedena v februarju 2009. Na 
izplačila sredstev torej čaka še dobrih 
800 graditeljev javnega TK omrežja.

Zneski vračil so zelo različni - od
visni so od dolžine trase, ki so jo gra
dili krajani, od nabave materiala (če 
so ga sami nabavili), od plačane pri- 
ključnine in SIS prispevka, od števila 
graditeljev, itd... . Posamezni upravi
čenec prejme med 110 EUR in 2000 
EUR.

Krajevne skupnosti, ki po zakonu 
sredstva iz samoprispevka, name
njenega za izgradnjo javnega teleko
munikacijskega omrežja, namenijo 
investicijam so Col, Podkraj, Otlica, 
Gaberje, Dolga Poljana, Skrilje in 
Budanje - razliko med prejetim vra
čilom in višino samoprispevka vrnejo 
upravičencem.

Največ so vlagali krajani na območ

ju Gore - od Predmeje, Otlice, pa vse 
do Cola in Podkraja. Zahtevna je bila 
tudi gradnja omrežja iz Potoč do Brij 
na Vipavskem. Manj pa so vložili kra
jani Vrtovina in Batuj.

Doslej so krajevne skupnosti zno
traj občine Ajdovščina za izgradnjo 
javnega TK omrežja prejele 1.750.00- 
0,00 evrov, od tega 557.000,00 evrov 
sredstev samoprispevka, preostanek 
pa je bil vrnjen graditeljem. Večji del 
vračil gre na račun dela krajanov, ki 
so gradili omrežje in nabavljali mate
riale, manjši del so pogodbeni zneski, 
ki so jih krajevne skupnosti plačevale 
PTT podjetju za izgradnjo javnega TK 
omrežja.

Znesek vračila se v vsakem primeru 
zmanjša za oboje nekdanjih obveznih 
dajatev - priključnino in prispevek 
SIS, kljub temu, daje bila večina kra
jevnih skupnosti zaradi lastne gradnje 
tega-zadnjega prispevka opravičena.

Postopek vračanja vlaganj se tako 
zaključuje. Potekal je od leta 2004, 
ko je Občina Ajdovščina na podlagi 
prvega Zakona o vračanju vlaganj v 
javno TK omrežje (UL RS, št. 54/07-- 
UPB4) vložila prvi zahtevek. Kasneje

je na podlagi dopolnjenega zakona za
htevke dopolnjevala z notarskimi izja
vami, ki so vključevale delo krajanov, 
česar prvi zakon ni omogočal. Prve 
poravnave je Občina Ajdovščina pre
jela spomladi 2008, takrat je Občinski 
svet Občine Ajdovščina sprejel tudi 
pravilnik o postopku vračanja vlaganj 
v javno TK omrežje na območju ob
čine, zakon namreč konkretni način 
vlaganja prepušča lokalni skupnosti. 
Pravilnik krajevnim skupnostim omo
goča različne načine vračanj zneskov, 
saj je ponekod iz obstoječe dokumen
tacije razvidno, da so upravičenci 
vlagali različno (nekateri niso gradili, 
pač pa zgolj poravnali denarne obvez
nosti).

Postopki torej potekajo po načrtu, 
tudi sproti opažene zagate bodo kmalu 
razrešene in vsa vlaganja vrnjena še v 
prvi polovici prihodnjega leta.

Če se vam kljub pojasnilom pora
jajo dodatna vprašanja, se obrnite na 
Občino Ajdovščina (05/36 59 110), 
Oddelek za investicije in gospodarske 
javne službe, kjer vam bodo prijazno 
odgovorili.

Sanda Hain in Mojca Božič

V Jakulinih odkrili spominsko ploščo Matiji Vertovcu Obvestila

Nov mejnik na Vertovcevih poteh
Jakulini so droben zaselek znotraj krajevne skupnosti Šmarje. Da so zares drobne, priča le šest 
domačij, ki sestavljajo zaselek. Vendar je bilo kljub temu potrebnega veliko truda in iskanja, da 
so iskalci med temi šestimi hišnimi številkami našli pravo - rojstno hišo Matije Vertovca (1784 
- 1851), enega najpomembnejših slovenskih strokovnih piscev 19. stoletja.

Q1tare »bukve« pravijo, da se je 
O Matija Vertovec rodil v Jakulinih 
št. 4, danes v tej hiši (na drugačnem 
naslovu) živijo Krapeževi, novi last
niki Vertovčeve domačije in tudi po
budniki za postavitev spominske ta
ble pomembnemu rojaku. Vse ostale 
podrobnosti so dorekli člani Društva 
Matija Vertovec in na lepo sončno 
nedeljo, 26. oktobra, slovesno od
krili nov mejnik na Vertovčevih po
teh - spominsko tablo na rojstni hiši 
Matije Vertovca. Tablo je oblikoval 
Boris Blažko, sodelavec Goriškega 
muzeja in na zanimiv način med

besedilo vkomponifal vinsko trto, 
ki naj že na prvi pogled simbolizira 
pomen Vrtovčevega dela. Na sloves
nosti se je zbralo presenetljivo veliko 
obiskovalcev, ki jim je dobrodošlico 
izrekel predsednik KS Šmarje Simon 
Makovec Kržišnik. Nato je zbranim 
spregovoril župan Občine Aj dovščina, 
Marjan Poljšak, tudi član društva 
Matija Vertovec. Poudaril je pomen 
živahnih dejavnosti v Šmarjah, pa 
tudi pomen dela pomembnega moža. 
Še več o Vertovcu in o njegovi ne
minljivosti pa je povedal predsednik 
društva Stanislav Bačar. Čeprav je 
Vertovec sam zapisal, da bo kmalu 
pozabljen, se to ni zgodilo - še več, 
vedno bolj se ga spominjamo, vedno 
večjo veljavo pridobiva njegovo delo. 
Bačar je še posebej poudaril pomen 
tovrstnega spominjanja in ohranja
nja spomina za nacionalno identite
to vsega naroda. Spominsko ploščo 
sta odkrila pobudnik in lastnik hiše 
Zdravko Krapež in mož, ki izhaja iz

rodu Vertovcev in je bil pobudnik po
stavitve spomenika Matiji Vertovcu 
v Šmarjah, od koder je tudi doma, 
Boris Vrtovec. Sledilo je povabilo v 
Vertovčev hram, kjer so gospodinje 
s Planine pripravile že na pogled pri
vlačno in nadvse okusno pogostitev.

Društvo Matija Vertovec je dan 
izkoristilo tudi za čiščenje trase 
Vertovčevih poti, saj se pohod naglo 
bliža. Letos se bomo na Vertovčevih 
poteh najprej podali v Uhanje, Tevče, 
Vrtovče, Šmarje, obiskali bomo 
tudi rojstno hišo našega rojaka v 
Jakulinih, na Planini bo 12.30 osred
nja slovesnost, uro prej pa maša v cer
kvi sv. Kancijana. Nato pa se bomo 
mimo cerkvice sv. Marjete in skozi 
Dolenje podali nazaj na izhodišče, 
pod mogočni hrast pred vasjo Ustje. 
Pohod bo v nedeljo, 16. novembra. 
Dobrodošli!

Sanda Hain

TIC Ajdovščina sporoča
T^isarna TIC Ajdovščina s L novembrom 2008 prehaja na nov, zimski urnik. 
JT Za vse obiskovalce bomo na voljo od ponedeljka do petka med 8.00 in 
16.00 uro, ob sobotah pa med 10.00 in 12.00 uro. Dobrodošli!

TIC Ajdovščina, Lokarjev drevored 8, 05 36 59 140, www.tic-ajdovscina.si

Obvestilo staršem otrok v vrtcih
Občina Ajdovščina obvešča starše, daje rok za oddajo vlog za znižano pla

čilo vrtca za leto 2009 praviloma do sobote, 15.11.2008. Vloge lahko oddate 
osebno na vložišču Občine Ajdovščina, ali pa jih pošljete po pošti na naslov 
Občina Ajdovščina, Cesta 5. maja 6/a, 5270 Ajdovščina. Dodatne informacije 
lahko dobite na telefonski številki 365 91 23.



d /ski odmevi
Predstavitev knjige dr. Jožeta Pirjevca

Trst je naš!
Sredi oktobra je v Dvorani prve slovenske vlade v Ajdovščini potekala predstavitev knjige s po
menljivim naslovom Trst je naš!, avtorja dr. Jožeta Pirjevca. Predstavitev je potekala v organizaciji 
Občine Ajdovščina in Združenja borcev za vrednote NOB Ajdovščina in Vipava, z avtorjem knjige 
pa se je pogovarjal novinar in publicist Lado Ambrožič mlajši.

rT''rst je naš! je morebiti nekoliko 
X provokativen naslov knjige, avtor 

v enem od intervjujev pravi, da tudi 
zaradi tega, ker je želel poudariti legi
timnost slovenskega nacionalizma ob 
italijanskem v Trstu. Dr. Jože Pirjevec 
v uvodu svoje pripovedi o vlogi Trsta 
znotraj slovenskega političnega živ
ljenja v obdobju med marčno revo
lucijo in sklenitvijo Londonskega 
memoranduma, zapiše tudi, daje po
glavitno sporočilo knjige dejstvo, da

stoletni boj Slovencev za Trst ni bil 
brez smisla, čeprav ni dosegel svoje
ga poglavitnega cilja.

Kot uvod v predstavitev je nastopil 
Moški pevski zbor Srečko Kosovel 
pod vodstvom Matjaža Ščeka. V svo
jem kratkem, vendar odličnem nasto
pu, so predstavili tudi pesmi z nove 
zgoščenke Pušeljc šentjanževih rož.

Lado Ambrožič je peljal pogovor 
z dr. Jožetom Pirjevcem mimo naj- 
zanimivejših dejstev in pomembnih

mejnikov na Tržaškem ozemlju skozi 
dobro stoletje najburnejših političnih 
dogajanj.

Po predstavitvi pa je sledilo nena
povedano srečanje javnih osebno
sti, združenih v Civilno iniciativo 
za Primorsko, ki želi obsoditi deja
nja italijanskih vojakov med vojno. 
Srečanja so se namreč udeležili dr. 
Spomenka Hribar, publicistka in raz
iskovalka, dr. Maca Jogan, profeso
rica na FDV in sodelavka Urada za 
enakem možnosti Vlade Republike 
Slovenije, dr. Irene Mislej, umetnost
na zgodovinarka, kustosinja Pilonove 
galerije Ajdovščina, Dušan Puh, ne
kdaj partizan, danes odvetnik, dr. 
Ljubo Bavcon, univ. dipl. pravnik, 
strokovnjak za kazensko pravo, pro
fesor na Pravni fakulteti in dr. Savin 
Jogan, profesor na fakulteti za huma
nistične študije na Univerzi v Kopru.

Predstavniki Civilne iniciative za 
Primorsko želijo sprožiti postopek 
zoper kriminalna dejanja pripadni
kov italijanskih vojaških in fašistič
nih enot na slovenskem ozemlju med 
okupacijo. sh foto gmh

1. svetovna vojna
Fantje in možje, pojdite domov, 
boste morali na vojsko!

COL Z OKOLICO V ČASU 1. SVETOVNE VOJNE

TJredstavitev knjige in otvoritev 
JL razstave z naslovom Fantje in 
možje, pojdite domov, boste morali 
na vojsko! in podnaslovom Col z oko
lico v času L svetovne vojne. Avla 
Osnovne šole Col, četrtek, 30. okto
ber 2008, ob 18. uri. Razstava bo na 
ogled do 28. novembra 2008.

Razstava in knjiga prinašata do
kumente, fotografije in pričevanja o 
življenju civilistov ter vojakov v širši 
okolici vasi Col nad Ajdovščino na 
začetku 20. stoletja. Gre za pregled 
dogodkov v času pred in med L sve
tovno vojno, ko smo Slovenci živeli v 
dvojni Avstro-Ogrski monarhiji, ki jo 
je na naših tleh nasledila Kraljevina 
Italija, to pa nove države ... Gre za 
uresničitev ideje Lucijana Trošta in 
rezultat večletnega raziskovanja, ki 
gaje opravil skupaj s sodelavci.

Knjiga med bralce prihaja devet
deset let po tistem, ko se je končala 
prva »Velika vojna«, in želi biti spo
min na ljudi, ki so v tistem času živeli 
in ga vsak na svoj način zaznamovali. 
Mogoče bo komu tudi spodbuda za 
nadaljnje raziskovanje - poti, ki se 
odpirajo, je veliko. Ustvarjalci pa si 
želimo predvsem to, da bi si vsak, ki 
jo bo vzel v roke, postavil vprašanje o 
ne-smiselnosti reševanja nesporazu
mov z vojnim nasiljem.

Dogajanje med L svetovno vojno 
na Slovenskem in predvsem na so
ški fronti, ki se je odprla leta 1915 
kot posledica vstopa Italije v vojno, 
je predmet številnih zgodovinskih 
publikacij. Obenem pa je slabše do
kumentirano sočasno dogajanje v za
ledju fronte, v katero je v tistem času 
med drugim spadal tudi Col z okoli

škimi vasmi in s širšo okolico.
Kakšni so bili odzivi ljudi ob iz

bruhu vojne in kako so se spoprijeli s 
spremembami, ki jih je ta prinašala? 
Kako so na življenje civilistov kolone 
vojaštva narodnostno pisane dvojne 
monarhije, ki so čez naše kraje po
tovale proti Soči? Kakšni so bili od
nosi domačinov z na Colu in v okolici 
nastanjenimi vojaškimi enotami, ki 
so bile prav tako lačne hrane in site 
vojne? V kakšni negotovosti so žive
li domači med čakanjem na pismo s 
fronte, v katerem je morda pisalo, da 
je za domovino in cesarja padel oče 
ali sin? To so le nekatera izmed nešte
tih vprašanj, na katera smo poskušali 
odgovoriti, medtem ko je bilo nekje v 
ozadju ves čas prisotno globoko spo
štovanje do ljudi, ki so se več let vsak 
dan znova spopadali z mlini avstro- 
ogrskega uradništva, z vse hujšim po
manjkanjem in lakoto.

Dokumentarno gradivo v obliki 
fotografij, preslikav, zapisnikov, pra
vilnikov in prepisov, ki ga predstav
ljamo, bi se mogoče zdelo suhopar
no brez zgodovinsko neprecenljivih 
osebnih pričevanj številnih doma
čink in domačinov. Vse skupaj tako 
pripoveduje večinoma trpko zgodbo 
o dogajanju v naših krajih na začetku 
20. stoletja. Zgodbo o ljudeh, ki sojih 
naši nekoliko starejši sokrajani dobro 
poznali. Govori o vsakdanjih tego
bah, o zelo žalostnih dogodkih, ki so 
doleteli marsikatero domačijo, o boju 
za golo preživetje. A vendar se tu in 
tam najde tudi drobno zrno grenkega 
nasmeha in upanja na to, da bo vse 
hudo, ki seje zgrnilo nad ljudi, nekoč 
le prešlo ...

Lucijan Trošt

Knjigo je založilo Društvo Trillek, društvo za ohranitev starih običajev, Col nad Ajdovščino.
Avtorji in sodelavci pri pripravi razstave: Lucijan Trošt, Mitja Benčina, Jernej Škvarč, Tadej Bajec, Tanja Hladnik, 

Franka Koren, Dušan Koren, Darijo Kovšca, Sebastijan Kovšca, Tina Maraž, Nejc Pregelj, Robert Rijavec, Ana 
Trošt, Ivan Žgavec, Ivo Saksida (TV Vi-Tel).

Razstava bo na ogled do 28. novembra 2008, od ponedeljka do petka, od 9h do 15h.
Sponzorji knjige in razstave: Hit d.d.; Zavarovalnica Triglav d. d., Antoni d. o. o., Gromap d. o. o., Kovinarstvo 

Emil Kovšca s. p., SGG Tolmin, OE Ajdovščina, Trs - Gro d. o. o., Zidarstvo Židanik Viljem s. p., Mizarstvo 
Gorjanc d. o. o., Biterra Klemen Bizjak s. p., Kodelja Damjana s. p., Jože Sterle 

Posebna zahvala za pomoč pri izdaji knjige in izvedbi razstave:
Občina Ajdovščina, Osnovna šola Col, Krajevna skupnost Col, Osnovna šola Ajdovščina

M PRIMORSKO

Spoštovani!
T7' omaj smo se dobro poslovili ob koncu našega četrtkovega srečanja 
J\-v Ajdovščini, že vas moramo ponovno "vznemiriti” z akcijo, ka
tero smo prisiljeni kot C.I. "ZA PRIMORSKO” peljati v pravo in edi
no smer. Namreč, verjetno je vsem dobro poznana zlonamerna reforma 
Berlusconijeve vlade, da kar počez pristriže šolskemu sistemu znatna 
sredstva, ukine oz. močno zreducira število odddelkov in celo število šol. 
Kaj to pomeni za naše rojake, vam verjetno ni potrebno posebej pisati. 
Tako npr. zaradi visoko postavljene kvote dijakov na posamezno šolo (naj
manj 300) grozi celo zaprtje slovenskih srednjih šol F. Prešeren in Žiga 
Zois v Trstu. To pa pomeni, da jim Berlusconi obeta direktni izobraževal
ni genocid in posledično izumrtje šolanja v slovenskem jeziku. Namerno 
pa pozablja oz. se na to ne ozira pretirano, da vsaj dva pravna instituta 
ščitita slovensko manjšino v Italiji:

L Londonski memorandum in vsi na njega vezani kasnejši sporazumi 
in

2. Zaščitni zakon o slovenski manjšini v Italiji!!!
Da je situacija več kot težka, kaže v prilogi priloženo pismo, katero mi 

ga je v skrajni stiski, potem ko sem z njo najprej govoril po telefonu, 
v petek poslala moja prijateljica Viviana Križmančič iz Bazovice, sicer 
profesorica na srednji šoli Žiga Zois v Trstu. Pismo je grozljiv posnetek 
obupnega stanja naše skupnosti v Italiji. Vem, da se enako črni oblaki kot 
v tržaški pokrajini, zgrinjajo nad Slovence tudi v goriški in videmski po
krajini. Naša dolžnost, kot države Slovenije je, da ta naš najranljivejši del 
narodovega telesa NEMUDOMA zaščitimo in apeliramo na naše mlač
ne politike celotnega političnega spektra naj, za vraga, enkrat pokažejo 
pokončnost in burno protestirajo v Rimu, vse do dane pisne(!) obljube 
italijanske vlade, da bo našo manjšino izvzela iz tega radikalnega krčenja 
šolskega sistema, saj za manjšince enostavno ne smejo veljati enaki vatli 
kot za ostalo državo.Racionalizacija in krčenje števila šol in odddelkov 
pomeni dokončno odmrtje naše manjšine!

Žlahtne Slovenke, pokončni Slovenci! Dolžni smo in za edino pravilno 
štejemo, da kot en mož bučno protestiramo in kot civilni del družbe pri
tisnemo na našo politiko, naj vendar odreagira kot odločen mož, ne kot 
mevža, kar smo v preteklosti vse prevečkrat doživeli. Poslužite se vseh 
svojih vez in poznanstev in prispevajte svoj delež v obrambi naše ogrože
ne skupnosti v Italiji! O tem, za našo ogroženo skupnost, resnično kritič
nem trenutku smo obvestili slovenski PEN, Društvo slovenskih pisateljev, 
akademike Cirila Zlobca, Toneta Pavčka, Saša Vuga, skušamo zainteresi
rati TV medije, jim pripeljati v studio predstavnike zamejcev, da iz prve 
roke povedo matični državi v kako hudi situaciji so se znašli, obvestili 
smo z zadevo celoten politični vrh Slovenije, skratka, migamo in se ne 
damo. Prepričani, da se nam boste pridružili v tem boju, vas vse skupaj 
lepo pozdravljam in vam kličem, žal ponovno: Smrt fašizmu!

Primorska,27.10.2008 Civilna iniciativa »ZA PRIMORSKO«

Izjava za javnost!
Civilna iniciativa »ZA PRIMORSKO« se pridružuje Mnenjskemu gibanju 

slovenske Istre in enajstim borčevskim organizacijam Primorske.
Skupna naloga je, enotno nastopanje v zahtevi, da Vrhovno državno tožil

stvo RS prične z uvedbo postopkov zoper kazniva dejanja vojnega hudodel
stva zoper civilno prebivalstvo v času italijanske okupacije na Primorskem 
in v Sloveniji.

Država Italija je bila v času od 1918. leta do 1943. leta okupator na ob
močju Slovenije.

Nekateri njeni vojaški častniki, fašisti in visoki funkcionarji so s svojimi 
ukazi in navodili globoko posegali v življenje slovenskega naroda. Zaradi 
njihove krutosti je izgubilo življenje veliko število ljudi, veliko jih je bilo 
odpeljanih v koncentracijska taborišča od koder se jih je vrnilo izredno 
malo.

Pri tem so nedvoumno sporni govori predsednika države Republike Italije, 
ko nam vsako leto 10. februarja sporoča, da smo Slovenci genocidni in kr
voločni Slovani. Predsednik vlade R Italija pa izjavlja, da italijanska vojska 
v času okupacije ni pobijala civilnega prebivalstva, da ni imela koncentra
cijskih taborišč, temveč je Mussolini pošiljal ljudi na počitnice na Rab, v 
Gonars ...

Pri vsem tem pa se italijanskim oblastem ne zdi nič spornega, da prega
njajo nacistične vojake - starčke. Na svoje fašistične kriminalce, ki so ravno 
tako povzročali veliko gorja po svetu in seveda predvsem na Primorskem in 
na ostalem ozemlju Slovenije pa pozabljajo.

Civilna iniciativa »ZA PRIMORSKO« podpira napore posameznih od
vetnikov kot je Dušan PUH iz Portoroža, kije že davnega leta 1999 vložil 
ovadbo proti 52 italijanskim vojakom. Tudi ena od parlamentarnih strank 
je pred nekaj leti že podala kazensko ovadbo proti 165 italijanskim voja
kom. Vse te ovadbe pa do sedaj še niso našle pravega mesta na Vrhovnem 
državnem tožilstvu RS. Pobuda pa je zgrešila tudi politične kroge države R 
Slovenije, ki ne vedo, kako se lotiti te problematike ne, da bi se pri tem vsaj 
malo ne zamerili svojim sosedom.

Izvirni greh tega stanja je bil storjen v začetku devetdesetih leti, ko smo 
se na vse mogoče načine udinjali članicam EU, pri tem pa smo pozabljali 
na lastni narod.

Vzrok za nikoli začeto reševanje te problematike, je predvsem v izredno 
medlih odzivih države Slovenije in njenih organov na vse dosedanje pobude 
in govore predsednika R Italije.

Mogoče pa se moramo pri vsem tem vprašati: »Ljudje ali ni mogoče kaj 
narobe z nami ?« .

Civilna iniciativa »ZA PRIMORSKO«
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Slavko Pregl na obisku
Jesen je čas, ko se narava odene v rumeno-rdeče-rjave odtenke in nas popelje v vzdušje, ki je na
menjeno branju ali kot bi rekel pesnik Tone Pavček, popelje nas v deželo branja.

Hvala/ Mlinotest!
V četrtek, 16. oktobra smo bili na Mlinotestu. Najprej se moram 
zahvaliti učiteljici, da nas je tja peljala, potem pa še vsem, ki 
so bili tam z nami zelo prijazni. Posebej bi se zahvalila gospe 
Majdi, ki nas je po Mlinotestu vodila.

1 ^7. septembra se uradno začne
X / Bralna značka in zato smo ji 

v šolski knjižnici posvetili knjižno 
uganko o Francetu Bevku. (17. sep
tember je datum njegovega rojstva in 
smrti)

29. septembra je praznoval osem
deseti rojstni dan slovenski pesnik 
Tone Pavček. Pripravili smo razstavo 
njegovih del in s plakati predstavili 
življenje in delo.

22. oktobra pa smo na naši šoli go
stili pisatelja Slavka Pregla. Literarno 
srečanje je bilo namenjeno vsem 
učencem naše šole. Zato je obisk pi
satelja praznik govorjene in pisane 
besede.

Učenci so se pri urah slovenščine 
na srečanje s pisateljem pripravljali 
že cel mesec in izdelali plakate o nje
govem delu ter življenju. Plakati so 
služili kot scensko ozadje prireditve, 
skupaj z drugimi likovnimi izdelki.

Najprej se je Slavko Pregl srečal z 
učenci od 6. do 9. razreda. Ravnatelj 
Antori; Žagar je z nagovorom otvoril 
literarno dopoldne. Pevski zbor je pod- 
vodstvom Ane Čelik Čibej s Strniševo 
pesmijo Zemlja pleše zaplesal v lite
rarno predstavitev pisatelja, ki jo je 
pripravila šolska knjižničarka Irma

Krečič Slejko. O Preglovem otroštvu 
smo izvedeli tudi to, da je igral har
moniko in klarinet. Zato je tik pred 
nastopom pisatelja učence in učitelje 
s harmoniko razigral učenec Tomaž 
Kravos.

Po tem kulturnem programčku je 
dobil besedo Slavko Pregl, kije učen
ce s svojo mirnostjo in hkrati hu
morjem, zabaval in poučeval. Poleg 
Svetine je najvišji živeči mladinski 
pisatelj (v višino meri 191,5 cm). Da 
je bil odličnjak z vsemi peticami, ra
zen v športni vzgoji, ker je bil, kot je 
sam povedal, »štor«, da ima štiri otro
ke in vnučko, da piše zato, ker ne zna 
drugega delati, da so ga sošolci klica
li »preklja«, ker je bil velik in suh... 
vse to in še kaj humornega nam je o 
sebi zaupal Slavko Pregl. Bral nam 
je iz svojih knjig. Izvedeli pa smo 
tudi, daje prejel vidne nagrade s po
dročja literature: Levstikovo nagrado 
za knjigo Geniji v kratkih hlačah, 
večernico za knjigo Srebro iz modre 
špilje ter nagrado desetnica za roman 
Usodni telefon.

Po prijetnem srečanju smo se z buč
nim aplavzom zahvalili in odstopili 
prostor učencem s petih podružnic. 
Uvodni kulturni programje bil podo
ben prvemu delu, le da je zborček s 
Črnič vodila Mateja Soban in na har
moniko zaigral učenec Alen Novinc. 
Mlajši učenci,so se s pisateljem sreča
li na njim primeren način, z vprašanji 
o prvi knjigi, njegovih letih, »zadnji« 
knjigi, o tem ali je boljša goveja juha 
ali Juha cviluha, ki je literarno delo 
za mlajše ... Tudi mlajšim je bral od

lomke svojih del. Srečanje smo skle
nili z aplavzom in zahvalo za obisk.

Za našo šolo je literarni obisk be
sedno praznovanje, ki zahteva dobro 
organizacijo (prevozi, malice, sprem
stva, urniki ...), za kar je poskrbela 
pomočnica ravnatelja Vera Volk.

Ob sodelovanju vseh pedagoških 
delavcev, predvsem pa zadovoljstvu 
učencev, je naš jesensko literarno 
obarvan dan prava popotnica v branje 
in učenje.

Tisti odrasli, ki pa smo Slavka Pregla 
brali kot otroci in gledali po njegovi 
knjigi posnet film Odprava zelenega 
zmaja, smo postali kratek čas njegovi 
literarni in filmski junaki. Te Slavko 
Pregl slika iz resničnega življenja. In 
vemo, daje prav prepletenost realne
ga in umetniško abstrakatnega tisto 
najlepše, kar nam povezuje vsakdan 
s sanjami.

Irma Krečič Slejko

Gostili tabornike s Severne Primorske

Dom Praprot na Kovku
Med mladim, udarnim vodstvom Severno Primorske območne organizacije tabornikov -SPOOT, 
se je že v lanskem letu prebudila želja po ponovni organizaciji srečanja gozdovnikov in gozdov- 
nic. Gre za tabornike od 5. do 9. razreda, polne energije in želje po uživanju v naravi. Prav to smo 
jim ajdovski taborniki iz rodu Mladi bori želeli ponuditi na Kovku. Srečanje se je odvijalo od petka, 
17. oktobra do nedelje, 19. oktobra.

Tzmed šestih rodov, ki so aktivno 
Avključeni v SPOOT, se lahko le 
Ajdovci pohvalimo z dovolj velikim 
objektom, ki je primeren za tolikšno 
število ljudi. Čudovit jesenski vikend 
je na Kovku uživalo več kot 80 tabor
nikov iz Ajdovščine, Nove Gorice, 
Idrije, Cerknega, Tolmina in Spodnje 
Idrije. Obnovljena šola seje izkazala 
kot odlična gostiteljica, ki v res veli
častni luči zasije šele, ko se iz vsake
ga kotička sliši smeh in petje.

Gozdovniki in gozdovnice so se 
takoj privadili na novo domovanje. 
Spoznali so vrstnike, ki jim je nara
va prav tako blizu, se preizkusili v 
spoznavnih igrah in ustvarjanju ter

v veliki orientaciji v okolici Kovka. 
Verjetno so se vsem najbolj vtisnile 
v spomin delavnice, ki so se odvijale 
čez dan. Pri »pionirski« delavnici, so 
se učili preživetja v naravi, gradnji 
objektov iz naravnih materialov, po
stavili so bivak, gugalnico in ponovi
li vezi in vozle. Delavnica orientacije 
je bila prav specialistično usmerjena, 
risali so natančne skice terena, pre
hodili minsko polje in se preizkusili 
v hoji po azimutu. Nekoliko posebna 
je bila naravoslovna delavnica, kjer 
so se prvi dan srečali s pravo foren
zično preiskavo umora, kot jih lahko 
spremljamo na televiziji. Odvzemali 
so prstne odtise, iskali dokaze z UV-

lučjo, merili debelino las in naredili 
nekaj plamenskih analiz dobljenih 
vzorcev. Seveda so izsledili tudi mo
rilca. Naslednji dan so izolirali DNK 
in preko zanimivih eksperimentov 
spoznali svetlobo in osnove njenega 
obnašanja. Še posebej ustvarjalni so 
bili v umetniški delavnici, kjer so iz
delovali lovilce sanj, okvirje za slike 
iz naravnih materialov, pripravili pa 
so še ptičje pogače in izdolbli buče.

Vodniki in vodnice so se potrudili in 
pripravili kvaliteten program, Judita 
je kot vedno pripravila odlično kosi
lo, taborniški dom nam je nudil varno 
in toplo zavetje in vsi smo uživali v 
prelepih jesenskih barvah in čudovi
ti okolici. Kar pa pomeni največ, so 
nova prijateljstva, povezovanje mla
dih s podobnimi interesi, izmenjava 
izkušenj med vodniki, želje po po
novnih srečanjih, pohvale za zanimiv 
program in vprašanja: »Kdaj pridemo 
na Kovk za cel teden?«.

Ajdovski taborniki smo veseli in 
ponosni, da lahko mladitp iz na
šega kraja in iz širše okolice, v tem 
stresnem času ponudimo toliko pri
stnega veselja, v tako lepem objektu 
kot je naš taborniški dom Praprot na 
Kovku.

Katarina Koruza

'V Tajprej nas je peljala do milna. 
IN Tam so bile stojnice. Stekli smo 
k njim, da bi videli, kaj je notri in to 
tudi poskusili. Videli smo pšenico, 
ječmen, koruzo, različne moke, zdro- 
be in otrobi. Vsi smo hoteli to posku
siti in otipati. Po hlačah smo bili vsi 
beli.. .Ogledali smo si pakiranje moke. 
Videli smo stroje, ki so to delali. Nato 
smo šli v tovarno, kjer je bilo veliko 
zapakiranih škatel pašte, si ogleda
li proizvodnjo polnjenja testenin in 
njokov in oddelek, kjer so delali pice. 
Te smo lahko tudi poskusili. Bile so 
božanske. Potem nas je gospa Majda 
odpeljala v slaščičarno in ogledali 
smo si izdelovanje tort. Postregli so 
nam z minjončki in dovolili poskusiti 
njihovo čokolado in sladke okraske za 
torto. Mmm, kako je bila dobra sme
tana! In še to: izdelujejo odlične torte! 
Ker je imel Edi tisti dan rojstni dan, 
smo prosili, če nam jo lahko podarijo 
in na srečo so nam jo, mi pa smo jim 
zapeli šolsko himno. Šli smo tudi v 
pekarno. Tam smo videli veliko me
šalnikov, ravno takrat pa so izdelovali 
žemljice. Sprehodili smo se ob peči 
in videli velik tobogan, na katerem se

hladi kruh, ko pride iz peči.
Bili smo navdušeni. Dogovorili 

smo se, da bomo tudi mi v šoli spekli 
kruh.

Ko smo si ogledali proizvodnjo, smo 
se ustavili še pri stojnici. Tam so nas 
fotografirali in nam dali bombone. 
Poskušali pa smo lahko njihov kruh.

Res mi je bilo lepo in to si bom za
pomnila za vedno.

In kako je bilo naslednji dan?
V šoli smo dobili seznam pripomoč

kov za peko kruha. Najprej smo si 
očistili mizo in dobro umili roke. Na 
mizo smo postavili vse pripomočke. 
V kozarec smo natočili vodo in od
šli k učiteljici, da nam je dala še kvas 
in nekoliko tople vode. To smo zme
šali s kuhalnico, ki smo jo dobili na 
Mlinotestu. V skledo smo vsuli moko, 
dodali sol in maslo in močno preme
šali. Dodali smo še kvas in zamesili 
testo. Ko je bilo gladko, smo ga pustili 
vzhajati 45 minut, nato smo oblikova
li hlebčke in jih v šoli spekli. Pečen 
kruh smo ohladili, ga zavili in odnesli 
domov. Bil je zelo okusen.

Lea Pangerc, 4.b, OŠ Danila 
Lokarja Ajdovščina

Na Vojskem
V sredo, 1. oktobra smo se z avtobusom odpeljali na Vojsko. 
Ustavili smo se v Idriji in si jo ogledali. Ko smo prispeli na Vojsko, 
smo si ogledali dom, kjer smo spali. Razdelili smo se po sobah in 
si pripravili postelje ter pospravili stvari iz kovčkov. Pojedli smo
kosilo in si privoščili počitek.

T)o počitku smo šli k potoku 
r Gačnik in lovili različne živali. 
Ko smo se vrnili, smo pojedli več
erjo, nato pa smo imeli prosti čas. 
Zvečer smo klekljali. Od vznemi- 
renja smo težko zaspali. Kljub temu 
smo zjutraj veselo vstali, saj nas je 
čakalo veliko dogodivščin. To dopol
dne smo delali pravo idrijsko speci
aliteto - žlikrofe. Za telovadbo smo 
plezali po umetni steni. Kosilo je bilo 
okusno - jedli smo žlikrofe, ki smo 
jih sami naredili.

Vreme nam je bilo naklonjeno, 
tako smo uspešno iskali zaklad. 
Najuspešnejši je bil Janez, odrezali 
pa so se tudi Manca, Lara in Timotej. 
Zaklad nas je utrudil, počitek je pri
šel prav. Po večerji smo se pomerili

v športnih igrah. Polne lepih vtisov 
tega dne smo zaspale.

Zadnji dan nas je čakalo precej 
dela. V dvorani smo streljali z lo
kom, v učilnici pa so nas čakale žel
ve, ki so imele ta dan športni dan. Pri 
tem se je zgodila kakšna nezgodica. 
Želvo Cisterno je zatiščalo na stra
nišče ravno nad Maničinim copa
tom. Želve so se imenovale Cisterna, 
Jožko, Lumpika in Lumpi. Tudi mi
ška Zlatka je bila nagajiva. Meni se 
je pokakala na hlače.

Pospravili smo sobe, pojedli kosilo 
in se odpravili domov.

Šole v naravi na Vojskem se bom 
rada spominjala. Vesela sem, da smo 
se s sošolkami in učiteljicami lepo 
razumeli.

Ema Kerkoč, 4.b, OŠ Danila 
Lokarja Ajdovščina
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»Brez znanja in srca ne gre«

Tomaž Slokar svetovni podprvak v modelarstvu
Tomaž je bil posredno že kar nekajkrat »gost« v našem časniku. Bolj ali manj pozorno smo spremljali njegove športne dosežke na področju modelarstva, ki sicer 
prav pogosto ne prihaja v časopise, če izvzamemo tiste tiske, ki so bolj strokovno usmerjeni. Mogoče je Latnik kar majhna izjema, ali pa ima morebiti pri tem svojo 
vlogo tudi Tomažev nono Stane, ki je naš sodelavec od vsega začetka in neutrudno polni svoj stalni podlistek Fosili, naša...

'V Tjegov nedavno osvojeni naslov 
.L 1 »vice« svetovnega mladinske
ga prvaka, (o čemer smo pisali tudi 
v našem lokalen), pa ga je tako pri
peljal tudi v klepetalnico. Povsem na 
mestu! Moram pa priznati, da nekako 
iz modelarske Tomaževe kože nismo 
mogli, pa vendarle smo ujeli tudi ne
kaj njegovih mladeniških utrinkov. 
Klepetala sva v, s knjigami in različ
nimi predmeti (vsak ima svojo zgod
bo), preobloženih prostorih Staneta 
Bačarja, ki kar zahtevajo resno držo. 
Nekako namaje, v sproščenem ozrač
ju, ki ga zna s svojim pripovedova
njem ustvariti Tomaž, to vsaj deloma 
uspelo.

Kdo je pravzaprav Tomaž 
Slokar?

Doma sem iz Lokavca, nedavno 
sem postal poplnoleten, rojen sem 6. 
junija 1990. Mami, ki sicer ob mojem 
šolskem uspehu (sem nekako redno 
dober) pravi, »da se ne pretegnem« 
(smeh) je ime Karmen, tata, ki me 
na mojih tekmovalnih poteh redno 
spremlja se imenuje Dušan, imam pa 
še sestri Špelo in Ano, smo kar velika 
družina, a, ne? Ja, in ne smem mimo 
moje none Rozane in stare mame 
Jelke ter nonota Stanota in starega 
tata Angela Slokarja.

Po končani osnovni šoli v Ajdovščini 
sem se vpisal na ajdovsko gimnazijo 
in bom letos maturant.

Kje se začenja tvoja tehnično 
-športna pot? Si tehnični tip člove
ka, kot pravimo?

Rekel bi, da sem prej tehnični tip, 
kot ne. Začel sem v modelarskem 
krožku na osnovni šoli v Ajdovščini, 
to se je dogajalo v popoldanskem 
času, moj mentorje bil Urh Černigoj. 
Izdelovali smo jadralne letalske mo
dele brez radio komand t.i. progtole- 
teče modele. Prostoleteči pa zato, ker 
za letenje z njim ne potrebuješ nika
kršnih radiopostaj in komand. Ta teh
nika me je kar močno pritegnila. Moj 
prvi model še imam, vendar je »dal 
svoje skozi« in ne leti več, je samo še 
spomin na začetke. Moj prvi spomin 
na to »početje« pa sega v rosna leta 
na ajdovskem letališču, ko srno bili 
na modelarskem mitingu.

Že od vsega začetka pa je bilo jas
no, daje vse breme ukvarjanja s tem 
športom (finančno, časovno...) na nas 
samih, na meni in moji družini. Tako 
se je stvar razvijala naprej. Sicer pa 
je bil najbolj problematičen prehod na 
srednjo šolo, saj tam nimamo več teh
ničnega pouka, zdi pa se mi, da tudi 
na osnovni šoli ta modelarski krožek 
ne dela več, kar je velika škoda. Je pa 
nova baza na Osnovni šoli Dobravlje, 
tam je mentor Marko Lemut. Na tre
ninge in lete pa hodimo v Vipavo,

kjer ima letališče dobro pozicijo, pa 
tudi ovir je manj, ni ograj in dreves 
in dqvolj planjave. Če ti na ajdovskem 
letališču model »pade« za ograjo, po
rabiš več časa za pot okrog, kot pa za 
letenje samo (smeh).

No, drugače pa na gimnaziji dobimo 
dovolj tehničnega znanja, da se lahko 
dijaki odločamo tudi za nadaljevanje 
študija v tej smeri. Sam razmišljam 
(smeh), resno razmišljam, da se po 
gimnaziji vpišem na Strojno fakulte
to, kar najbližje aeronavtiki.

Prvi tekmovalni uspehi: kje,
kdaj,...Si tip zmagovalca, rad zma
guješ ali ti je vseeno in le rad tek
muješ?

Na začetku moje poti mi je bil v ve
liko pomoč kolega Matjaž Černigoj, 
ki je imel v tem športu takrat kar ne
kaj izkušenj. Kasneje je postal in je 
še danes moj glavni mentor kolega 
Roland Koglot, dvakratni zmagova
lec svetovnega pokala in res odličen 
modelar in dober prijatelj.

S svojim prvim izdelanim modelom 
sem se začel udeleževati tekmovanj 
Mladi tehnik in že prvo leto sem tudi 
zmagal na regijskem tekmovanju v 
Bovcu. V letih 2005 in 2006 sem bil 
državni prvak v kategoriji F1H, začel 
pa sem leteti tudi v kategoriji F1A. V 
prvih letih sem se udeleževal tekem 
le doma, ko sem tekmoval za državni 
pokal.

Če rad zmagujem? Seveda je lepo 
zmagati vendar na tekme grem tudi 
zaradi družbe! Tekem se vedno rad 
udeležujem, saj tako pridobivam iz
kušnje in jih s kolegi modelarji tudi 
izmenjujem. Tekma je pravi užitek, 
v tem je temelj slehernega merjenja. 
Včasih narediš napako in potem tuh
taš kje in kaj se je zgodilo in jo za 
vedno želiš odpraviti. Prav tekmova
nje vleče in vznemirja, bre^ tega bi 
verjetno odnehali in bi se vse skupaj 
ustavilo.

Pri tem, pri meni, bi rekel, da izsto
pajo tekme za svetovni pokal, kjer se 
tekmuje v drugačni, močnejši konku
renci, pa tudi tekmovalne razmere so 
drugačne kot doma. Na teh tekmova
njih sem, poleg znanja in izkušenj, 
dobil tudi prijatelje modelarje iz vse 
Evrope, s katerimi si imamo več 
povedati kot z domačimi. Zelo po
membna je izmenjava znanj. V med
narodnem prostoru izveš ogromno 
novega. Tekmovalnost vedno obstaja, 
skorajda pa ni nikakršnih skrivalnic 
in prikrivanj med tekmovalci. Kot 
povsod, kjer je rivalstvo, so seveda

tudi izjeme.
Na vsa tekmovanja te sprem

lja tata Dušan, njegova vloga pri 
tvojem vzponu..., čigava je še po
membna...?

Res me na vse tekmah spremlja tata 
Dušan in skupaj sva šla skozi vse 
stopnje mojega odraščanja, kot fanta 
in kot tekmovalca. Bili so zelo različ
ni trenutki, odvisni od mojega uspeha 
oziroma neuspeha. Včasih so naju na 
tekmah poznali celo po tem, da sva 
kričala drug na drugega, pa tudi kaj 
hujšega je bilo, kakšne sočne bese
de...(smeh). Tudi tata je ponovno za
čel z aktivnim modelarstvom, kar je 
sicer počel že v otroštvu. Tekmuje v 
t. i. umazani kategoriji (smeh), tako 
pravimo gumenjarkajem, ker se ela
stika, ki jo uporabljamo, maže s pa
rafinskimi olji, da ne razpoka, in si 
vedno nekoliko umazan in naoljen.

Seveda sem včasih tudi hotel odne
hati, vendar mi tega enostavno niso 
pustili. Seveda vlogo pri vsem tem 
igra tudi moja mama. Z mano sicer 
ne hodi po tekmah, vendar vedno vse 
pripravi za odhod, pravi, da bi miže 
pripravila potovalko in (smeh) tudi
jo!

Dosedanje mednarodne tekme?
Ni jih dosti, leta 2007 sem se prvič 

uvrstil v državno reprezentanco za 
udeležbo na Mladinskem evropskem 
prvenstvu v prostoletečih modelih v 
Zrenjaninu v Srbiji. Tekmovanja so 
se udeležile vse evropske države in 
zasedel sem peto mesto. Višja mesta 
so bila nedosegljiva, saj moji takratni 
modeli niso bili dovolj konkurenčni.

Kje so finese in razlike med do
brimi in najboljšimi, kakšno vlogo 
pri vsem igra sreča, »brez sreče se 
lahko opoteče«?

Za dosego dobrega rezultata so po
trebe izkušnje, čim več izkušenj v 
vseh vremenskih pogojih, mirni živci 
(smeh), občutek za termiko, veter, iz
bira pravega trenutka za start in do
bri modeli. Tudi v modelarstvu velja 
enako kot v drugih športih: vrhunska 
oprema je predpogoj, vendar brez 
znanja in srca ne gre. In sreča, seveda 
sreča...

Pa poglejva nekoliko natančneje 
to tekmo v Kijevu, potek in razplet, 
morebitne zaplete?

V ekipi za svetovno prvenstvu v 
kategoriji F1A sta bila, poleg mene, 
še Ambrož Vrtovec iz KMT Nova 
Gorica in Rok Šiftar iz kluba RŠD 
Start iz Velike Polane pri Murski 
Soboti. »Spopadlo« se je 45 tek

movalcev (15 ekip) iz celega sveta. 
Tekmovanje se je odvijalo na polju v 
bližini vasice Motizin, približno 25 
km iz Kijeva. Tam smo bili mislim 
da 11 dni. Začelo seje v ponedeljek 
s tehničnim pregledom in registraci
jo. V sredo se je začelo zares s tek
mo jadralnih modelov. Vsi trije smo 
tekmovali odlično in postali ekipni 
svetovni prvaki. Ampak za veselje in 
proslavljanje ni bilo časa, saj smo se 
morali vsi trije pripraviti za prvi fly- 
off. Zmagovalca pa je dal drugi fly- 
off. Zmagal je Guy Zach iz Izraela, 
le tri sekunde za njim pa sva pristala 
z »mojim« in tako sem postal »le« 
svetovni podprvak (smeh). Zapleti? 
Malce je dišalo tudi po zapletih, saj 
so nam po tekmi pobrali vse tiste naše 
»kište« (smeh), kjer imamo spravlje
ne modele, merili, tehtali..., ampak 
vedel sem, da se nima kaj zgoditi, 
naši ruski »primerki« (modeli) so bili 
brezhibno znotraj vseh pravil (smeh). 
Moderen tehnični svet pač, tekma z 
vsem kar spada zraven.

Naslednji dan sem, kot edini iz eki
pe, v F1B tekmoval še z gumenjaki, 
kjer pa sem imel nekaj več smole in 
končal kot 19. Bil sem zelo vesel, če
prav je bilo zaradi tistih treh sekund 
malo grenkega priokusa.

In potem meje doma čakal sprejem, 
da sem se držal kar za glavo - dobe
sedno. V Ukrajini je bila ena zgodba, 
doma pa precej nepričakovano pov
sem druga. Sprejem! Pripravila gaje 
moja mama ob veliki pomoči nonota 
Stanota. Pričakalo me je kakih šest
deset ljudi in prav vsem bi se rad za
hvalil za spoštovanje in priznanje, ki 
so mi ga izkazali. Bilo je noro lepo, 
ne morem reči nič drugega. Lepo in 
nepozabno!

Tvoji načrti za vnaprej, modelar
ski, letalski...?

Z naslednjim letom bom postal član 
članske ekipe in moj cilj je uvrstitev 
v člansko državno reprezentanco in 
tu nadaljevati uspehe, ki sem jih do
segel kot mladinec. Letos končujem 
•gimnazijo, čaka me matura in vpis 
na strojno fakulteto v Ljubljani. Pred 
tem moram opraviti še tečaj za ja
dralnega pilota, saj mi je AK Josip 
Križaj iz Ajdovščine za moj uspeh v 
Ukrajini podaril brezplačno opravlja
nje tečaja.

Moji nadaljnji načrti pa so goto
vo povezani tudi z modelarstvom in 
tekmovanji. Želim tekmovati v sveto
vnem pokalu, kjer ima velike uspehe, 
kot sem že rekel, moj mentor Roland 
Koglot. Je pa marsikaj še pod vpraša
jem. Svetovni pokal ima 20 tekem, po 
vsem svetu se odvijajo. Res pa je, da 
jih je največ v Evropi, kar je povsem 
razumljivo. Glavna »moč« prihaja 
namreč iz Rusije, Ukrajine, Nemčije,

Madžarske, Avstrije pa tudi mi nismo 
zanemarljivi. Pri nas se ogromno dela 
v Prekmurju... Stroški pa ne poznajo 
ne meja, ne želja: dobri modeli stane
jo nad 1500 evrov, da ne govorim o 
potnih in drugih stroških.

Drugo leto kaže, da bi morali iti v 
Argentino, pa v Kalifornijo... Eno 
so želje, drugo pa realnost, kdo ve... 
(smeh).

Kaj pa punce?
Punce nimam - preveč problemov! 

Se je odsmejal Tomaž Slokar.
Pod Latnikom je klepetal Ivan 

Mermolja - Iče

Med pogovorom je Tomaž nekoli
ko obrazložil tudi posamezne kate
gorije in podrobnosti iz sveta mode
larstva. Poglejmo nekaj teh pojmov!

Kategorija F1A - predpisana po
vršina kril modela znaša med 32 in 
34 dm2;

Kategorija F1H - površina kril 
znaša od 18 do 20 dm2.

Model v teh dveh kategorijah tek
movalec v zrak potegne z laksom.

Kategorija F1B - gumenjaki - mo
del spravi tekmovalec v let iz roke.

Kako poteka taka tekma?
Vsak tekmovalec ima na voljo 7 

letov. Model potegne na višino in ga 
odklopi, od odklopa pa mora ostati 
v zraku 3 minute, seveda se vsak let 
spremlja s štoparico in izmeri more
bitne krajše lete.

Najboljše in najdražje modele iz
delujejo Rusi, kjer je ta panoga tudi 
najbolj razvita. Včasih so prevlado
vali modeli iz smrekovine in drugih 
lesov, danes pa izredno trda in trd
na umetna vlakna, ki so tudi lažja. 
Modelov ne prodajajo neke firme, 
ampak prevladujejo posamezniki. 
Seveda je še veliko podrobnosti, ki 
odločajo med tekmovalci, je pa do
ber model (ob izkušnjah in pravem 
občutku) v vsakem primeru na pr
vem mestu.

m
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Regionalno stičišče NVO Planota v Trenti Osnovna šola Danila Lokarja v tednu otroka

Srečanje nevladnih Dogajalo se je marsikaj
organizacij
V soboto, 4. oktobra je Lokalna razvojna fundacija Banjške in 
Trnovske planote v Trenti organizirala osrednji dogodek letošnjega 
leta v okviru projekta Regionalno stičišče NVO Planota - Srečanje 
nevladnih organizacij Regionalnega stičišča NVO Planota.

'T'ekom celega dne so se vrstila pre- 
X davanja in predstavitve primerov 

dobrih praks v izbranih nevladnih 
organizacijah ter različne okrogle 
mize na temo »Zaposlovanje kot izziv 
za nevladne organizacije, Standardi 
kakovosti za nevladne organizacije, 
Prostovoljstvo in neprofitne organi
zacije«. Zaključni dogodek dneva 
je bil kulturni program s podelit
vijo priznanj in nagrad štirim NAJ 
NeVladnim Organizacijam Goriške 
statistične regije, ki vključuje upra
vne enote Ajdovščina, Idrija, Nova 
Gorica in Tolmin. Nevladne organi
zacije so bile izbrane na glasovanju, 
ki je potekalo v lokalnih medijih in 
na spletni strani www.planota.si med

4. in 18. septembrom 2008. Zbrane 
je najprej pozdravil in povedal nekaj 
o žrebanju in poteku projekta vodja 
projekta Regionalno stičišče NVO 
Planota Boris Kante. Nagrajencem 
Športnemu-kulturnemu-turistič- 
nemu društvu Kamnje - Potoče, 
Tekaško smučarskemu klubu Idrija, 
Turističnemu društvu Lokovec in 
Kulturnemu društvu Folklorna skupi
na Razor iz Tolmina so priznanja po
delili štirje načelniki upravnih enot, 
predsednica uprave fundacije ter se
kretarka Ministrstva za javno upravo. 
Na slovesni prireditvi so se nagrajene 
nevladne organizacije tudi predstavi
le. ŠKTD Kamnje - Potoče

foto Žiga Vodopivec

Že konec septembra smo se imeli 
lepo. Obiskala nas je gospa z dolgi
mi, slamnatimi lasmi, žakljevinasto 
obleko, korenčkastim nosom in pri
srčnim klobukom. V košari je imela 
polno jesenskih pridelkov. Povedala 
nam je jesensko pravljico, mi pa smo 
njej izrekli dobrodošlico z jesensko 
pesmico. Vse je bilo jesensko! Tudi 
njeno ime. Ste jo že prepoznali? To je 
GOSPA JESEN.

Nekega sončnega torka smo v šolo 
pripeljali tudi starše. Pokazali smo 
jim, kako smo se vživeli v novo 
okolje, kako poteka pouk, kako 
se razumemo s sošolci in učitelji
cami in kaj vse smo se že naučili. 
Srečanje je bilo prisrčno in toplo. 
Prav zato smo sklenili, da bomo taka 
srečanja še ponovili in s tem ures

ničevali sporočilo znaka naše šole: 
»Učenec, starši, učitelji - vsi trije ena
kopravni, enako pomembni in srečni, 
ker med njimi vlada sozvočje.«

»V Majhni vasi so majhne hiše in v 
vsaki hiši so otroci. V pisanih sraj
čkah so in obuti v rdeče in modre co
pate...«

V Ajdovščini pa so male in velike 
šole in v vsaki šoli so prvošolci. V 
pisanih oblačilih so in obuti v naj
različnejše copate. Ti copati pa do

bijo prav poseben pomen, če si jih 
od blizu ogleda čisto prava MUCA 
COPATARICA.

Ob zaključku tedna otroka smo bili 
v Dvorani prve slovenske vlade pr
vošolci slavnostno sprejeti v šolsko 
skupnost učencev OSNOVNE ŠOLE 
DANILA LOKARJA. Odmevali sta 
slovenska in šolska himna, prvošolci 
pa smo ponosno in v en glas obljubi
li:

»MI VSI KORENJAKI ZDAJ 
OBLJUBLJAMO VAM, DA PRAVI 
UČENJAKI ŠLI BOMO DRUGAM«!

Verjamemo, da bodo po devetih le
tih šolanja res zapustili našo šolo z ve
liko znanja in z lepimi spomini. Starši 
in učitelji pa smo že danes ponosni na 
njih!

Anita Gaberšček in Saša Kravos

Vabilo
MePZ Stanko Premrl iz Podnanosa je v pretekli sezoni s slavnostnim koncertom L 12. 2007 na Zemonu obeležil 

30-letnieo svojega delovanja. Vendar pa je vsaka obletnica tudi mejnik, ko se lahko pregleda preteklo delo, predvsem 
pa priložnost, da se zazre v prihodnost in naredi načrte za nadaljnje delo.

V kroniki zbora so zabeleženi številni uspešni nastopi, gostovanja po raznih krajih, srečevanja s pobratenimi zbori, 
pa tudi prijetni trenutki, ki smo jih skupaj preživeli na vajah. Tem prijetnim spominom želimo dodati nove, predvsem

pa jih želimo deliti tudi z vami.
Pevci in pevke šembijskega zbora vas zato prijazno vabimo, da se nam pridružite na vajah, ki so vsak petek od 19.00 

do 22.00 v mali dvorani obnovljene stare šole na Lozicah. Nikar ne oklevajte, četudi nimate izkušenj s petjem v zbo
ru, saj smo tudi mi, »stari pevci«, tako začeli.

Za dodatne informacije lahko pokličete na tel. 041/241 636, kjer se vam oglasi naš predsednik Marko Tomažič, ali 
pa se obrnete na katerega od pevcev, ki ga morda poznate. Prijazno vabljeni!

OŠ Dobravlje v mednarodni izmenjavi
V začetku oktobra so starši nekaterih devetošolcev z OS Dobravlje obiskali malce drugačen roditeljski sestanek. Poleg bolj splošnih stvari, povezanih z rednim delom 
med šolskim letom, so na koncu sestanka imeli priložnost videti tudi fotografije s potovanja, s katerega so se pravkar vrnili njihovi otroci. Štirinajst učenk in učencev 
devetega razreda se je namreč udeležilo mednarodne izmenjave, v okviru katere smo obiskali dansko osnovno šolo Vallekilde-H0rve Friskole. Gre za podeželsko 
šolo na zahodu polotoka Sjealand, dobrih sedemdeset kilometrov od prestolnice. Izmenjava med šolama tokrat poteka že drugič. Prva je bila očitno zelo uspešna in 
prijetna, saj so starši osmošolcev že takrat izrazili željo, da bi jo ponovili tudi z njihovimi otroki.

'V Ta Dansko so dekleta in fantje s 
X N spremljevalkama Mirjam Kalin 
in Danico Krapež odšli 23. septembra 
v pričakovanju, da bodo spoznal vrst
nike, s katerimi so si prej že izmenja
li nekaj pisem, nekateri pa so se tudi 
»srečali« na MSN-ju. Tako kot o vsa
ki deželi, tudi o Danski obstaja nekaj 
stereotipov. Najmočnejši je najbrž tisti 
o deželi z visokim življenjskim stan
dardom. K temu seveda sodijo podobe 
družin z dvema ali tremi avtomobili 
ter brezhibno stanovanjsko opremo in 
garderobo.

Mi smo jo doživeli nekoliko druga
če.

Prvo, kar smo občutili, je bila topli
na, s katero so nas sprejeli. Ob prihodu 
z letališča so nam namreč pripravili 
prijeten sprejem in pogostitev v majh
ni dvorani, ki je hkrati tudi telovad
nica. Pričakala nas je gospa Lisbeth 
Frederiksen, učiteljica in ravnateljica,

ki na šoli vodi projekt izmenjav,e še 
nekaj drugih učiteljev in družine, ki 
so gostile naše otroke. Tako smo po 
začetnem predstavljanju skupaj sedli 
k mizam in se začeli bolje spoznavati 
v pogovoru.

Slika 1 Šola
Naj omenim, da se gospe Frederiksen 

naziv ravnateljica sliši kar nekoliko 
smešen, saj je nihče ne kliče tako, niti 
ji ne rečejo učiteljica ali gospa. Učenci 
vse učitelje kličejo po imenu. V dan
ščini vikanje sicer obstaja, a je zasta
relo in ga nihče ne uporablja. Pojasnili 
so mi, da tudi novinar na televiziji 
svoje goste tika, vključno z danskim 
princem. Torej tudi klicanje učiteljev 
po imenu zveni povsem naravno, saj 
izhaja iz kulture in jezika ljudi.

Med obiskom so nam gostitelji pri
pravili nekaj ogledov, pa tudi delav
nice na šoli. Obiskali smo, na primer, 
Vikinški center, kjer nam je Erik

Rdeči pripovedoval o vikinških časih 
in takratnih običajih, preizkusili smo 
se pa lahko tudi v streljanju z lokom, 
starodobnem kuhanju in vikinških ig
rah. Na Vikinge so Danci sploh ponos
ni, saj so pomemben del njihove zgo
dovine, katere del smo lahko spoznali 
naslednji dan, ko smo šli v Roskilde in 
obiskali vikinški muzej.

Od tam smo se odpravili naprej proti 
prestolnici. Najprej smo se fotogra
firali ob znameniti Morski deklici. 
Prizorček, ki smo ga videli le dober 
meter proč, nas je spominjal še na 
drugo Andersenovo pravljico, Grdega 
račka: trije labodi so nam namreč rade 
volje pozirali še potem, ko smo se 
mimo peljali z manjšo ladjico, s katere 
smo si Kopenhagen bolje ogledali.

Slika 2 Odrasli Grdi raček
Naslednji dan so na šoli potekale de

lavnice, ki so se jih udeležili učenci v 
mešanih skupinah. Na naše učence je 
največji vtis naredila glasbena učilni
ca: v sicer majhnem prostoru je kar 
lepo število inštrumentov: električna 
kitara, bas kitara, bobni, električni 
klavir in še mnogi drugi. Pa tudi glas
beni učitelj, kije vodil delavnico, je bil 
navdušen, ko so se v dobri uri nauči
li skupaj zaigrati in zapeti dve pesmi 
Beatlov. Po njegovih vprašanjih smo 
mu seveda razložili, kaj je glasbena 
šola, pa tudi, koliko časa in truda ter

ja. Eno od pesmi so zapeli in zaigrali 
tudi na poslovilni prireditvi.

Lepo si je bilo ogledati znamenitosti 
in poslušati pripovedi o zgodovini, a 
najpomembnejše je bilo morda tisto, 
česar učiteljici sploh nisva videli: 
učenci so nama vsako jutro pripove
dovali o preživetem popoldnevu in 
večeru. Družine, ki so jih sprejele, so 
bile preproste in vsi so se hitro počuti
li domače. Poskrbeli so, da so se naši 
učenci in njihovi otroci tudi popoldne 
srečali in skupni čas preživeli aktivno 
in prijetno. Čas so si krajšali z nogo
metom, twisterjem, kartanjem ali pa 
čisto navadnim klepetom. Predzadnji 
večer so jih skupaj peljali na bovling.

In stereotipi? Naštela bom le nekaj 
dejstev, pa presodite sami.

Večina teh družin ima po en avtomo
bil. V bližini ni trgovin, zato tudi ni 
vsakodnevnega nakupovanja. Ljudje 
so radi lepo, še raje pa udobno in prak
tično oblečeni. Če je zunaj deževno 
in mokro, to čisto lahko pomeni tudi 
gumijaste škornje h krilu ali kostimu. 
Pri tem ne gre za to, kaj ali koliko kdo 
ima, ampak bolj za to, kaj zares potre
buje, in s čim se obremenjuje. Konec 
koncev ni nič narobe s tem, da otrok 
do šole pride peš ali se pripelje s kole
som, (ki ga nezaklenjenega pusti pred 
šolo) ali s tem, da enkrat tedensko 
opraviš malo večji nakup. Domovi so

urejeni, preprosti in prijetni.
Starši so si ob projekciji fotografij 

lahko bolje predstavljali, kaj smo do
živeli. Dotlej so si lahko ogledali le 
tiste z domačega fotoaparata. O poto
vanju pa so predvsem veliko slišali, saj 
smo se z učenci vrnili 28. septembra, 
torej dober teden pred omenjenim se
stankom. Medtem, ko smo ob slikah 
skušali povzeti, kar smo doživeli, so 
tudi starši še enkrat poudarili, kako 
pomemben se jim zdi ta projekt in 
kako dobro j e za mlade, da si tudi na ta 
način širijo obzorje. Za izvedbo pro
jekta pa je bilo pomembno predvsem 
dvoje: pobuda s strani staršev in po
sluh vodstva šole.

Preden smo se razšli, smo že začeli 
načrtovati sprejem naših danskih pri
jateljev. Obisk nam bodo namreč vrni
li v aprilu. Idej je veliko. Potrudili se 
bomo, da bodo tudi oni odšli domov s 
tako lepimi vtisi.,

Danica Krapež
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Srečanje družin v 
Vipavskem križu
V soboto, 4. oktobra je v Vipavskem Križu potekalo srečanje družin Vipavske 
dekanije. Po jutranjem predavanju Bogdana Žorža, otroških delavnicah ter sveti 
maši, so se dobili na skupnem kosilu v grajski klet.

T ^popoldanskem času pa so pripravili bogat kulturni pro- 
V gram in družabno srečanje na grajskem dvorišču, kjer 

so sodelovali Vipavski tamburaši, mladi z Gore, Vozel in 
Frančiškovi otroci. Na ploščadi pred kapucinskim samosta
nom pa o potekale predstavitve programov za družine, za
konske skupine, učne pomoči, svetovanja, šola za starše. Na 
srečanje so se predstavili tudi skavti, Karitas in Materinski 
dom na Cesti. Sklepno srečanje ob prazniku sv. Frančiška je 
bilo v samostanski cerkvi.

RN

Vinski hrami Vipavske doline 2008
7W’ Gf VipaviPr' Osmfca na Kmetiji Feijančtd, Gradišče prt Vipavi 11, tet,: 031 892 535

petek
7.11.2008

Vinoteka
VIPAVA 19.00: Tematski večer - Konzorcij Zelen, Nanoški sir

sobota
8.11.08

Brje
19.00:Zabava v čast sv. Martinu, zavetniku vinogradnikov in vinarjev:
Pokušina mladih vin brejskih vinarjev,
Zabava z DJ Lovrom in ansamblom ATOMIK HARMONIK

10.30: Tek za pokal Primorskih novic 2008

17.00: Slovesna sv. maša v cerkvi sv. Martina.

Gaberje 18.00: Povorka s sv. Martinom, blagoslov vina, koncert Pihalnega Orkestra Komen. Kulturni 

program s predstavitvijo himne vasi Gaberje. Degustacija vin. Srečolov.

20.00: Zabava z ansamblom HRAM.

16,00: Kulturni program pri Štirni ob cerkvi.

Blagoslov mladega vina. Začetek prodaje kozarcev.

Vrhpolje - 
Duplje

17.00 - 21.00: Pokušina mladih vin v hramih ponudnikov:

Mežnarjeva kmetija, Vrhpolje 26, Kmetija Žvokelj, Vrhpolje 7, Vina Krapež, Vrhpolje 95, 

Kmetija Tomažič, Vrhpolje 77, Vina Škrlj, Vrhpolje 1, Vina Monvi, Duplje 31, Vino 

Organist, Vrhpolje 8, Družina Nusdorfer, Duplje 1/a,

nedelja
9.11.2008

Brje

10.00 - Furman v spremstvu sv. Martina pobira mošt po Brjah za popoldanski blagoslov 
(krst) vina.
13.00 - Odprtje kmečke tržnice - predstavili in prodajali bodo: sadjarji (predstavitev 
različnih sort kakija), medičarji, sirarji, oljkarji, ekološke kmetije, TlC-i,
Predstavitev starih običajev
Degustacija vin in predstavitev brejskih vinarjev
Podelitev listin odličnosti za najboljše ocenjena vina - prereza letnika 2007
16:00 - Blagoslov vina - kulturni program
17:00 - Zabava s skupino MALIBU.

‘10:30: Začetek pohoda »Po oljčni poti Simona Gregorčiča« (start: Branik - Brje - Branik). 
Postanek pohodnikov na Brjah (v šotoru). Organizator pohoda: TD Branik
Trajanje: cca. 3 ure hoje.

torek,
11.11.2008

sv. Martin 
nad Brjami 16:00: Slovesna sv. maša.

petek,
14.11.2008

Vinoteka
VIPAVA 19.00: Tematski večer - Verdejo, Verdicchio, Vinho Verde in Zelen

sobota
15.11.2008

Vrtovin 15.00 - 21.00: Pokušina vin Vinogradništva in vinarstva Kandus,

Gaberje 20.00: gledališka predstava: AMOUR, AMORE, LIEBE, NA TRNEK SE LOVIJO RIBE - v 
izvedbi Gledališke skupine KD »Brce« - Gabrovica pri Komnu.

sobota
22.11.08

15.00:Začetek pohoda pri »Šola« na Erzelju: Pohoda okrog Erzelja

Trajanje: cca. 1 ura hoje (v primeru lepega vremena).

Erzelj 18.00: »Šola« na Erzelju: pokušina vin erzeljskih vinarjev.

- Kmetija Volk, Vinski hram Ferjančič, Vinogradništvo in kletarstvo Miška, V&K 

Bizjak,

19.30: »Šola« Lozice:Glasbeni program s kratko gledališko igro.

sobota
22.11.08 Lozice

»O zelenu in pineli« enologijnja Monika Kosmač.

Degustacija loziških vin

Zabava in ples z živo glasbo - skupina AMOR.

16.00 - 20.00: Za vas bodo vrata svojih hramov odprli:
sobota

29.11. 08 Slap - Vinska klet Žorž Slap 13, Kmetija Na rovni Slap 15, Srečko Marc Slap 24 Kmetija

Rondič Slap 48, Kmetija Pregeljc Slap 52, Izidor Petri, Slap 54/A, Kmetija Trošt Slap 72

VetriščelL

Tako, doba obrekovanja se je neko
liko stišala, če že ne povsem potišala. 
In nasploh prihaja čas tišin, tisti čas, 
ko se mračina zajeda v prekratke dne
ve. Morda pa je tako tudi prav, da se 
nekoliko potegnemo vase, da si naj
demo nekaj časat da lahko doumemo 
sami sebe, če nam je to dano seveda. 
In ko bo tema le prehuda, takrat, ta
krat pa zasveti tista naša notranja luč, 
ki seji reče optimizem.

Kaj vse so si izmislili: teden otroka, 
teden zemlje, dan invalidov, dan brez 
avtomobila, dan brez ... Ja, kaj pa če 
bi si izmislili, recimo še dan iskreno
sti, pa morda dan resnicoljubja, pa dan 
prave človečnosti. In tako bi počasi 
napolnili celo leto in bi imeli občutek, 
daje vse prav, da imamo za vse svoje

dneve. Stanje družbe je pač tako, da 
se mora na nekatere stvari konkretno 
opozarjati, da sploh so zaznane in 
prepoznane. Slojevitost družbe v ka
pitalizmu je do neke mere nek naravni 
red stvari, vendar imajo posamezniki 
kar precej težav pri vključevanju v 
določene plasti eksistenčnih vredno
sti. Neizprosen boj je pač neka kopija 
biološkega bojevanja v naravi sami, 
pa čeprav se je človeška civilizacija 
razvila skupaj s svojimi etičnimi in 
moralnimi zakoni, ki so do neke mere 
notranji regulacijski sistem družbe. 
Etika kapitalizma tako ne more biti 
resnična etika človeka, je le stranski 
produkt družbene rasti civilizacije. 
V kapitalizmu je kar nekaj družbenih 
anomalij, ki nimajo nič skupnega z 
naravo biološkega bojevanja. Recimo 
prestiž. Dobro, tudi v naravi so neka
tere živalske vrste, ki premorejo raz
sipno samodokazovanje, vendar to le 
v času parjenja, kar je do neke mere 
razumljivo, saj se s tem dokazuje 
vrednost nekega biološkega potenci
ala. Ampak kopičenje zaradi kopiče
nja je pa bržkone skregano z logiko 
narave same. Hiperproduktivnost v 
naravi je kajpak namenjena ohranit
vi določenih vrst, pa bi to tudi lahko 
jemali kot neko neracionalno kopiče
nje, ki vendar ima nek smisel in cilj 
in je na tak način tudi opravičljivo.

V kapitalizmu pa se človek obnaša 
strašno iracionalno, ko gre za hiper
produktivnost, ki jo zahteva prestiž. 
Kapitalski posestniki s tem dokazu
jejo svojo večvrednost in na tak način 
terjajo od družbe, da jih priznava kot 
resnično več vredne, bolj spoštovane 
in upoštevane. Če bi analizirali, kako 
so močni kapitalski konglomerati pri
šli do realne moči, bi uvideli, da je to 
splet različnih okoliščin, ki pa so si 
v vseh družbah podobne. Prvi pogoj, 
da nekdo postane močnejši od drugih, 
je vsekakor, da ima močno voljo, pre
drznost, iznajdljivost in da se ne meni 
kaj dosti za resnična etična načela. V 
ZDA so bile zgodbe, ko so ljudje iz 
nič ustvarili velike kapitalske agre
gate. Ja, pa bodo rekli, da je to plod 
pridnosti in iznajdljivosti. Do neke 
mere tudi, potem pa je kapital zahte
val drugačna pravila igre. Ampak ta 
nič, ni bil tak nič, kot se nam zdi. V 
Ameriki so najprej življenjski pros
tor z orožjem odvzeli domorodcem, 
kasneje so z njimi tudi nekaj malega 
barantali, v glavnem pa so z nasiljem 
prišli do ozemlja. In potem se zgodba 
o uspehu začenja. Morda je ta sin
drom, da se morajo kapitalsko močni 
kar naprej dokazovati kot resnično 
močni, še preostanek tistih časov, 
ko si je kapital prizadeval zasužnjiti 
veliko ljudi, da bi obdržal svoj ime
niten položaj v družbi. Prestiž je do 
neke mere psihološko razložljiv. To 
je bržkone nek prastrah pred pomanj
kanjem realnih možnosti preživetja. 
In nosilci takšne ideologije verjetno 
gensko izvirajo iz poledenitvenih ča

sov, ko so se možnosti za preživetje 
skrčile in so se ljudje naučili kopiče
nja. Hiperpotrošništvo, kot ga pozna
mo danes, pa je samo divja razrast teh 
podzavestnih vzgibov, da bo dobrin 
zmanjkalo. In prav ta strah je gene
rator kapitalizma samega, ne glede 
na to, daje orazumljenost civilizacije 
mnogo večja in da si je danes člove
štvo sposobno zagotoviti dostojno 
preživetje za vse, vendar so kapitalski 
mogočneži še vedno v prednosti, saj 
jim zakonodaja in ustroj demokracij 
omogoča, da se polaščajo skupnih 
dobrin in tako bogatijo na račun nas 
vseh, ki nismo bili na pravem mestu 
in ob pravem času. Prestiž je tako 
naj višje izrazno sredstvo strahu pred 
pomanjkanjem, je pa tudi neka kopija 
obdobja, ko so nasilni vladarji imeli 
prestiž za biološko pravico; biti boljši, 
biti največ, biti vse. Prestiž je močna 
akumulacija presežne vrednosti dela 
- da do njega pride, mora veliko ljudi 
nekaj početi, nekaj ustvarjati, da se 
produkte trži in dobički se potem na
lagajo v prestiž. Demokratične zako
nodaje so pač skonstruirane tako, da 
omogočajo bogatenje, to je povsem 
jasno. Pa bi se stvari lahko nekoliko 
omilile, če bi se zakonodaja prilaga
jala tudi tistim, ki tvorijo večino neke 
družbe. S preprostimi obdavčitvami 
bi lahko dosegli, da bi se realna vred
nost dela nekoliko porazdelila in se 
ne bi presežna vrednost dela nalagala 
v prestiž. Povedano zelo preprosto: 
z nakupom dragega voznega parka 
se nobenemu podjetju ne poveča re
alna kapitalska vrednost, morda na

videzno, pa tudi z graditvijo imenit
nih poslovnih zgradb, ne daje novih 
kapitalskih zagonov, čeprav znajo 
menedžerji to opravičiti s poslovno 
politiko, češ da je videz pomemben, 
da se s tem izkazuje moč podjetja in 
podobno. Vendar to navidezno moč 
je moral nekdo ustvariti in tisti ne
kdo je bil za to nedvomno premalo 
plačan, v to ne gre dvomiti. Večje kot 
je razkošje, manj je poštenih plačil 
dela. Kapitalizem je čisto v redu si
stem, če bi upošteval etiko poštenja 
in zdravih manir realnega nagraje
vanja; boljši, sposobnejši, močnejši, 
naj pač imajo svoj prestiž, vendar le 
tedaj, kadar bodo sposobni pošteno 
nagraditi tudi tiste, ki so jim to omo
gočili. Da je nekdo resnično močan, 
potrebuje veliko šibkih. In potem se 
sploh ne čudim, če se govori o finanč
ni krizi. Kako tudi ne, ko pa so ljudi 
prisilili, da so z dolgovi odplačevali 
dolgove. Hiperpotrošništvo in turbo 
kapitalizem sta pač naletela na svoje 
realne meje. Realnost finančne krize 
je komajda slutljiva, saj so veliki si
stemi preveč zapleteni, da bi jih sani
rali zgolj z nekimi papirnatimi jam
stvi in s sredstvi, ki morda pokrivajo 
komajda tekoče poslovanje. Ja, ko so 
vsi dolžni vsem, potem ...

Eh, kaj bi tvezi 1 in se zapletal v stva
ri, ki so zapleteno preproste. Preživeli 
smo že mnoge inflacije pa deflacije, 
pa korupcije, pa mehke revolucije, pa 
dekrete, pa amandmaje, pa zakonoda
je, pa ustave, pa ... pa bomo še to 
demokracijo in turbokapitalizem.

Naša moč bo postala vaša šibkost!
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ODPRTO

od 7.00 do 16.00

VELIK IZBOR CVETJA IN NAGROBNIH ARANŽMAJEV
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Goriška cesta 13, Vipava tel.: 05 36 44 868
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urnik: od 7.00 do 17.00 
sobota od 7.00 do 12.00

OB PONEDELJKIH PO PREDHODNI NAJAVIO



12 .o, oglasi
Velikanski sončnici
Takob RUPNIK iz Budanj je letos vzgojil dve velikanski sončnici. Pri večji sončnici je cvet meril 

v premeru cca 65 cm. Seme sončnic je dobil lansko leto na kmetijskem sejmu v Gornji Radgoni. 
Letos je seme posadil na domačiji Vrabec v Podkraju, kjer sta z nono Vero obdelovala manjši vrt. 
Skrb za sončnici seje očitno obrestovala.

A nista lepi!

FOTOGRAFIJA IN MOBILNA TELEFONIJA

' • •ST0
Mobitel ^ Mobitel

I*
Pri nas lahko uredite 

VSAK DAN

EXPRES
•sklepanje novih naročnin* 

•podaljšanje naročnin*
•največja izbira GSM telefonov*

ajpovščiha «mmcAiom cemteu
Medija Ajdovščina d.o.o., Vipavska cesta 6, Ajdovščina, tel: 3681580

?■

i OLIKO JE VREDEN VAS DOM?

NIČ. ČE NIMATE POPOLNEGA ZAVAROVANJA.

Paketno zavarovanje doma je najboljša rešitev za popolno zavarovanje 
vašega premoženja:

• premoženje je zavarovano na novo vrednost - povračilo škode v celoti
• najboljša zavarovalna kritja za primerno ceno
• 24-urna asistenca na domu
• hitro reševanje škodnih primerov-prijava škode tudi po telefonu 

080 2864
• paketni popust
• popust na avtomobilska zavarovanja

NOVO
ZAVAROVANJE DOMA triglav

ZAVAROVALNICA TRIGLAV. D D

JESENSKI CAS JE CAS...

ZA UČENJE RAČUNALNIŠTVA, TUJIH 
JEZIKOV..., ZA VPIS V ŠOLANJE NA 

LJUDSKI UNIVERZI AJDOVŠČINA

VABUENI V NOVE ŠTUDIJSKE 
KROŽKE IN NA SREČANJA

DOBIMO SE NA LUA
WWW.LU-A3DOVSCINA.SI

_______________________ TEL. 05 3664750_______________________

v mesecu novembru napoveduje:

TEČAJ KLASIČNE ROČNE MASAŽE 

TEČAJ ORIENTALSKEGA PLESA 

JEZIKOVNE TEČAJE

(angleščina, italijanščina, ruščina, španščina, francoščina, nemščina) 

IZPIT IZ SLOVENŠČINE ZA TUJCE 

RAČUNALNIŠKE TEČAJE 

BREZPLAČNE ŠTUDIJSKE KROŽKE:

-»DELAVNICE ZA DUŠO IN TELO« ,

-»USTAVIMO KORAK«,

-»OBUDIMO KULTURNO ŽIVLJENJE NA VASI«

SREČANJA »DOBIMO SE NA LUA«

Vabljeni!

Za več informacij pokličite na tel.št. 366 47 50 

ali si oglejte spletno stran www.lu-ajdovscina.si.

K o m p 3
(l«080 24 42 ^

BREZPLAČNA
TELEFONSKA

POMOČ

Kompa je podjetje, ki ponuja raču
nalniško pomoč na vašem domu ali v 
vašem podjetju. Ponujamo širok raz
pon storitev, visoko kakovost naših 
uslug pa zagotavljamo z nenehnim 
izobraževanjem in prilagajanjem po
trebam naših uporabnikov.

Ker za manjše težave obisk servi
serja na domu ni potreben, smo za 
vas odprli brezplačno telefonsko po
moč, na kateri se bomo potrudili za 
rešitev vašega problema.

Pokličite nas na številko 080 24 42 
in zagotovo vam bomo lahko poma
gali!



naše sredine, kultura
Deset let Vogala 
na vogalu
V Ajdovščini pri Putrhih se reče, stoji hiša, v njej gostinski lokal, ki žejnim 
streže že iz časov, ko so bili naši kraji še pod italijanskim režimom.

T okal, ki obratuje brez prekinitve, 
J—/je menjal lastnike, najemnike in 
podobo.

Za današnjo velikost in izgled je po
skrbelo ajdovsko podjetje Mlinotest, 
ki je lokal preuredilo, posodobilo in 
ga oddalo v upravljanje hotelu Planika. 
Barje v sklopu hotela Planika obrato
val vse do leta 1998, ko je dobil novo 
lastnico.

Bivša poslovodja v Bpru Vogal je 
postala nova lastnica. Pavlica Kotnik. 
Pogumna odločitev. Vendar, pridne 
roke, prijaznost, pomoč moža Bojana 
in dolgoletne sodelavke Mire, je ne- 
vedoč kaj bo, kako bo, že nekako šlo. 
Kasneje je čvrsto poprijela za delo v 
baru tudi hčerka Jasmina.

Tako so v soboto 25. oktobra praz

novali 10. obletnico poslovanja Bara 
Vogal. Veliko prijateljev, znancev, po
vabljenih in slučajno mimoidočih, je 
bilo v soboto na skupnem praznova
nju. Predsvem dobrodošli so bili tisti, 
takoimenovane stalne stranke, ki jih 
Vsakodnevno obiščejo, vržejo kakšno 
briškulo in tršet ali zgolj izmenjajo 
mnenja ob kozarčku tega ali onega.

Tudi ob praznovanju brez gostinske
ga dela ne gre, zato so bili vsi prisotni 
prijazno postreženi s pasuljem, doma
čim pecivom, kozarčkom ali več in se
veda odlično torto, ki jo je na presene
čenje Pavlice priskrbel mož Bojan. Ob 
sproščenem vzdušju, predvsem pa v 
dobri družbi, s kakšno zapeto pesmi
jo, se je zabava na zadovoljstvo vseh 
zavlekla do zgodnjih jutranjih ur.

Ob koncu se gostiteljica Pavlica 
Kotnik zahvaljuje za pomoč svoji 
družini, nečakinjama Anji in Nataliji, 
vinski kleti Čehovin, kuharju Edotu, 
slaščičarjem Andrejki, Marinki in 
Matjažu in vsem, ki ste z svojo priso
tnostjo polepšali praznovanje, si vzeli 
čas za klepet in druženje.

I skrene čestitke in kar tako naprej, 
pa pravimo v našem uredništvu.

Se vidimo na Vogalu!
Ma.K.

Dekliški pevski zbor Plejade

Koncert ob petletnici 
delovanja
Letošnjo jesen mineva peto leto odkar je dekleta v DePZ Plejade združilo veselje do petja in no
stalgija po prepevanju v šolskem mladinskem pevskem zboru pri Marinki Šuštar. Pobuda za usta
novitev novega zbora je prišla s strani Metke Colja, ki zbor od samega začetka tudi vodi.

T Tpetih letih delovanja smo se 
V dekleta predstavila na samo

stojnih koncertih, koncertih, ki smo 
jih oblikovale skupaj z drugimi pev
skimi sestavi, sodelovale smo na 
mnogih prireditvah, tekmovanjih 
ipd. Zapele smo številne skladbe iz 
različnih glasbenih obdobij in zvrsti 
- od resnih sakralnih do nostalgičnih 
popevk. Prav tako se je ob druženju 
nanizalo veliko prijetnih spominov.

stkalo mnogo novih prijateljskih 
vezi.

Vse to bi rade delile z vami na kon
certu ob petletnici delovanja v sobo
to, 8. 11. 2008, ob 19. uri v Dvorani 
prve slovenske vlade v Ajdovščini. 
Predstavile se bomo s pestrim pro
gramom sakralnih, črnskih du
hovnih, priredbami narodnih in 
umetnimi skladbami ter popevka
mi. Program je povzetek prvih pet

ih let delovanja, osvežile pa smo ga 
tudi z nekaterimi novimi skladbami. 
Dirigentka je Metka Colja, na kla
virju nas spremlja Sara Rustja.

Plejade vam torej v poslušanje po
nujamo svojo barvito pesem, katero, 
upamo, nam boste s svojim obiskom 
pomagali sooblikovati tudi vi.

NAPOVEDNIK:
Koncert ob petletnici delo

vanja DePZ Plejade v sobo
to, 8. 11. 2008, ob 19. uri v 
Dvorani prve slovenske vlade 
v Ajdovščini. Pod vodstvom 
Metke Colja in ob spremljavi 
Sare Rustja se bodo dekleta 
predstavila s sakralnimi sklad
bami, črnskimi duhovnimi 
pesmimi, priredbami narodnih 
in umetnimi skladbami ter po
pevkami. Vstop prost!

Lepo vabljeni.

lesnin Rožna dolina: pon. - petek od 9. do 20. ure
Vipavska cesta 2e SObOta 9. dO 19. UTe

Kromberk: pon. - petek od 9. do 20. ure 
industrijska 5 sobota od 9. do 19 ure



14 z k d, razno
K
D

Ajdovščina
www.Tkd-ajdovscina.si

Škratkov abonma, sobota, 8. november 
ob 10.30, Dvorana 1. slovenske vlade v Ajdovščini

Kaličopkovo gledališče: Mojca Pokrajculja - lutkovni muzikal
Mojca Pokrajculja pometa in najde krajcar. Le kaj bi si zanj kupila? Orglice ali kar kolo. Mogoče pa pisker? Takega 

rdečega, z belimi pikami, pod katerega se varno skrije pred temo in mrazom. V pisker pa bi radi še premraženi lisica, 
volk, medved in zajec. Ko povedo, kaj vse znajo, jih Mojca Pokrajculja prijazno povabi k sebi. Naslednji dan gredo vsi 
na delo. Zajec vrtnari, medved čebelari, lisica Mojci pomaga čistiti pisker, volk čuvaj pa odganja vsiljivce. Po delu za
plešejo in zapojejo, kako se s skupnimi močmi res veliko naredi. Ponoči pa seveda nekdo poliže med...

Priredba, režija in izdelava lutk: Natalija Herlec 
Besedila pesmic: Mojca Pavlič Drnovšek 
Glasba: Mare Završnik
Igrata: Mojca Pavlič Drnovšek in Bojan Pretnar

Ostržkov abonma, sobota, 29. november 
ob 10.30 v Dvorani 1. slovenske vlade v Ajdovščini.

Mini teater: Pipi in Melkijad
Besedilo po motivih zgodbe Elke & Dieterja Loerve sta napisala Jurij Souček in Matjaž Briški
Režija: Robert Waltl
Igrata: Jurij Souček in Andrej Murene
Kdo ne pozna Pipija in njegovega starejšega brata Melkijada, dveh pujsov, ki sta se s svojimi duhovitimi in nenavad

nimi domislicami prikupila ne samo najmlajši generaciji gledalcev, temveč sta očarala in pritegnila k malim zaslonom 
tudi starejše občinstvo.

Tokrat prihajata z novimi izvirnimi zgodbami o pujsjem življenju, kot si jih je zamislil legendarni Jurij Souček. Kaj 
počneta pujsa potem, ko se odločite, da skočita ven iz televizijskega ekrana in odpujsata v svet.

Dvorec Zemono, 28 . november ob 20.00

Teresa Kaban, klavir 
Henryk Btažej, flavta
Teresa Kaban je študirala klavir na Glasbeni akademiji v Krakowu pri prof. L. Stefanskemu, se izpopolnjevala pri 

prof. M. Mierzanowu (z Moskovskega konservatorija) in pri prof R. Bakstu (Glasbeni konservatorij iz Manchestra).
Kmalu je začela s samostojnimi koncerti, kjer je na njenih sporedih bil na prvem mestu Chopin. V tujini je imela 

samostojne koncerte v več kot 40 državah Evrope, Severne Amerike, Daljnega in Srednjega vzhoda. Imela je čast kon
certirati tudi v znameniti Carnegie Hall v New Yorku.

Tudi Henryk Blažej prihaja iz krakovvskega konservatorija. Nova in dodatna znanja pa sije nabiral pri velikih flavti
stih kot je J. P. Rampal in J. Galway.

Na svojih glasbenih turnejah je prekrižaril Evropo, severno Ameriko in Azijo, koncertiral je tudi že v Sloveniji. 
Veliko od naštetih gostovanj sta Teresa Kaban in Henryk Blažej opravila skupaj s svojimi nepozabnimi dueti.
Prvi del koncerta je samostojni recital Terese Kaban s Chopinovo glasbo, v drugem delu pa bosta odigrala štiri 

Mozartove sonate za klavir in flavto.

15. november. Dvorana 1. slovenske vlade

Christopher Durang 
Igralčeva nočna mora
Združenje dramskih umetnikov Slovenije (ZDUS) seje prvič, odkar živimo v samostojni državi, lotilo priprave gle

dališke predstave, kije doživela premiero v okviru 42. Borštnikovega srečanja v Mariboru (2007).
Enodejanka Igralčeva nočna mora se navdihuje v mučnih sanjah mnogih igralcev, da morajo »vskočiti« - igrati vloge, 

ki jih niso še nikoli vadili, kaj šele igrali. Zanje ne poznajo ne teksta ne vsebine. George se mora tako soočiti z vpraša
njem, ali je sploh igralec, ali je Hamlet ali je kaj drugega, se soočiti z odrom, polnim igralcev, in še strašneje, s praznim 
odrom ter polno dvorano ali, najstrašnejše, kar se pri nas rado dogaja, s polnim odrom kolegov - igralcev in skoraj 
prazno dvorano. Najhujša mora pa je, ko odrska fikcija postane realnost.Dovolj je smeha in zagat.

Christopher Durang (1949) je ameriški dramatik, televizijski in filmski scenarist ter igralec, na Broadwayu najbolj 
poznan v osemdesetih letih. Durangov stil satirične komedije, skeča in parodije združuje komiko in jezo v absurden 
komentar vsakdanjega življenja.

Režija: Violeta Tomič.
Igrajo: Primož Ekart, Ajda Toman, Mojca Partljič, Neva Jana Flajs in Danijel Malalan.

Zahvala
Stanovalcem na Polževi ulici v 

Šturjah bo 2. avgust 2008 ostal v le
pem spominu. Ta dan je bil položen 
asfalt na dovozno cesto, ki vodi do 
naših domov. Ob tej priliki bi se radi 
zahvalili krajevni skupnosti in občini 
Ajdovščina, ki so naši prošnji za ure
ditev dovozne poti ugodno in hitro 
ugodili. Še posebej se zahvaljujemo 
izvajalcu del - Robertu Ferjančič z 
ekipo in asfalterjem cestnega pod
jetja Gorica za kvalitetno opravljeno 
delo. Še enkrat iskrena hvala.

Ergaver Slavica

Lovsko kinološko Društvo Gorica - Nova Gorica

30 let uspešnega dela
Na Dobrovem v Goriških Brdih je bilo konec oktobra slovesno. 
Lovsko kinološko društvo Gorica- Nova Gorica je praznovalo 
30. letnico delovanja. 23 decembra leta 1978 je bil v Hotelu 
Sabotin v Solkanu ustanovni občni zbor društva. Ustanovitev 
Lovsko kinoloških društev po celotni Sloveniji, ki so bila usta
novljena pri področnih lovskih zvezah je pomenilo nov mejnik v 
delovanju in organiziranju lovske kinologije.

T ovski kinološko društvo ( LKD ) 
J—/Gorica -Nova Gorica deluje na 
območju Vipavske doline, Goriškega 
in na Tolminskem. Združuje več kot 
300 lovcev, vodnikov in ljubiteljev 
lovskih psov. Društvo se lahko po
hvali s številnimi uspehi, ki sojih do
segli z organizacijo državnih in med
narodnih kinoloških prireditev. Tudi 
člani društva-vodniki lovskih psov so 
z udeležbo na številnih prireditvah 
posegali po najvišjih naslovih, tako v 
državnem kakor tudi v mednarodnem 
merilu.

Vse aktivnosti društva in njenih 
članov so zbrali v obsežni priložnost
ni publikaciji z naslovom Naše delo v 
treh desetletjih.

Vodniki lovskih psov goničev so 
se že zjutraj zbrali pri lovski koči 
lovske družine Dobrovo na Koradi. 
Dopoldan je namreč potekalo tekmo
vanje visokonogih goničev treh lov
sko kinoloških društev LKD Idrija, 
Obalno kraškega LKD Koper in se

veda gostitelja LKD Gorica - Nova 
Gorica. Tradicionalno tekmovanje je 
bilo leta 2002 poimenovano Memorial 
Antona Oselija v spomin na prvega 
predsednika LKD Gorica in zasluž
nega kinologa. Tekmovanje poteka 
izmenično v vseh treh društvih.

Slovesnost ob 30 letnici delovanja 
LKD Gorica se je pričelo ob 16. uri v 
vinski kleti na Dobrovem, kjer se je 
zbralo več kot 200 članov društva in 
gostov. Posebno smo bili veseli usta
novnih članov društva. Udeležence je 
pozdravil predsednik društva Angel 
Vidmar. Slavnostno besedo v kateri 
je orisal delovanje društva je imel 
ustanovni član in prvi tajnih dru
štva, danes častni član Alojz Krpan 
- Aleksander.

Zaslužnim članom so bila pode
ljena odlikovanja Kinološke zveze 
Slovenije.

V kulturnem programu sta sodelo
vala lovski pevski zbor Zlatorog iz 
Vipave in Notranjski rogisti. VA

www.volkswagen.si

Volksvvagen Golf Rabbit 
že za 149 EUR* na mesec

•Informativni izraiun za Volksvvagen kreditPius družbe Porsche Kredit in Leasing 
SLO, d. o. o., velja na dan 8.8.2008 pod navedenimi pogoji: cena vozila 14.990 
EUR, 84 mesečnih obrokov, 25 % polog, ostanek vrednosti 2.998 EUR, na leto 
prevoženih do 10.000 km, za polovico nižji rizični sklad 126,12 EUR, za polovico 
nižji stroški obdelave 67,45 EUR, nižja nominalna obrestna mera, EOM 9,56 %. 
EOM (efektivna obrestna mera) se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli od 
elementov, upoštevanih pri izračunu.

PORSCHE
KREESOT IM CEASENG

SMAvto Batič
Ajdovžčina tel.: 05 / 36 61 369

PocSiosčftoi trgcv*c voah Peafeložčem »evtacr voeL

Po a 5.1U00 Ljubljana. Število vtnll in modahnr j« om*j«no. Skupna pombai 5,0-7.41/100 km. Emisija COf 02-176 (/km. SUka je simbolna.
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Ljudska univerza Ajdovščina v sodelovanju z 
gospodarstvom
Ljudska univerza Ajdovščina je bila skupaj s konzorcijskimi partnerji: Idrijsko Cerkljansko razvojno agencijo. Centrom za razvoj podeželja TRG Vipava in Občino Idrija 
izbrana na javnem razpisu Ministrstva za šolstvo in šport za sofinanciranje Odpiranja sistemov izobraževanja in usposabljanja v širše okolje (projekt Partnerstva). 
Projekt je sofinanciran s strani Evropskega socialnega sklada in sicer znaša delež EU 85%, nacionalni delež pa 15%, zaključil pa se bo 31.8.2011.

lavni namen projekta Partnerstva 
vjje vlaganje v človeški kapital, ki 
bo zagotovilo večjo stopnjo inovativ
nosti, zaposljivosti in gospodarsko 
rast, kar je tudi najboljši način za do
seganje večje zaposlenosti in zaposlji
vosti, socialno vključenost, zmanjšanje 
regionalnih razlik in visok življenjski 
standard prebivalcev širšega lokalnega 
okolja. Ekonomske in družbene spre
membe spreminjajo trg dela, ki danes 
zahteva večjo in stalno vključenost 
zaposlenih v učenje in nadgrajevanje 
znanja ter pridobivanje novih spretno
sti. Boljšo usposobljenost posameznika

je mogoče doseči s posodabljanjem ob
stoječih in razvijanjem novih načinov 
izobraževanja ter z ustvarjanjem po
gojev za povezovanje izobraževalnih 
ustanov z gospodarstvom na lokalni 
in regionalni ravni, kar povečuje tudi 
privlačnost formalnega (poklicnega in 
strokovnega) izobraževanja. Sprotno 
prilagajanje sistema izobraževanja in 
usposabljanja izobraževalcev ter meto
de in načini dela učiteljev in mentorjev 
morajo slediti potrebam gospodarstva. 
E - učenje je posledica razvoja in
formacijske tehnologije, pogostih 
in hitrih sprememb v gospodarski,

politični in družbeni sferi ter težnji 
po fleksibilnem učenju. Zaradi svo
je narave in možnosti, ki jih nudi, je 
postalo zanimivo tudi kot alternativ
ni način izobraževanja zaposlenih v 
podjetjih. Na ta način lahko podjetja 
svojim zaposlenim z nižjimi stro
ški zagotovijo enako kvalitativno in 
kvantitativno raven izobraževanja. 
S posredovanjem novih izobraževal
nih praks in e - učenja v kmetijski 
sektor in na podeželje pa sledi model 
Partnerstva tudi sporočilu Evropske 
komisije »Za učenje ni nikoli prepo
zno«, ki poudarja enakopravno do

stopnost do izobraževanja v vseh lo
kalnih okoljih.

V projektu Partnerstva bomo skušali 
za inovativnim modelom zaposlenim 
približati možnost usposabljanja in 
nadgrajevanja znanja preko interne
ta. E - gradiva, ki jih bomo pripravi
li, bodo sledila potrebam gospodar
skega subjekta in posameznikom. 
Zaposlenim bodo omogočala hitrejši, 
enostavnejši dostop do vsebin, ki so 
potrebne za opravljanje delovnih nalog 
ter hitrejše prilagajanje novim zahte
vam delovnega mesta. Delodajalcem 
bo možnost učenja preko interneta

omogočila sprotno prilagajanje novim 
zahtevam trga in tehnološkim spre
membam ter znižala stroške izobraže
vanj zaposlenih.

Ljudska univerza Ajdovščina si je s 
svojimi izkušnjami in referencami pri 
vodenju projektov v prejšnjem pro
gramskem obdobju, predvsem z vode
njem projekta regijskega Centra vse
življenjskega učenja VITA, pridobila 
zaupanje in bila tako izbrana za nov, 
inovativen model izobraževanja, ki bo 
omogočal prenos znanja iz izobraže
valne sfere v gospodarstvo.

Mojca Volk

Konferenca »neformalno učenje 
ranljivih skupin«

Educjtion and Cj|tuic

Socrates
Ljudska univerza Ajdovščina bo na povabilo Zveze ljudskih univerz Slovenije in Centra za mobilnost in evropske projekte sodelovala na tematski konferenci 
»Neformalno učenje ranljivih skupin«, ki bo potekala 18. in 19. novembra v Kranjski Gori. Program konference je usmerjen v predstavitve pomembnih rezultatov 
projektov, financiranih iz javnih evropskih in nacionalnih sredstev, ki so dosegli vidne rezultate v praksi. Z njihovo pomočjo se razvijajo novi pristopi in krepi vseživ
ljenjsko učenje ter utrjuje vedoželjnost tistih skupin, ki imajo v vse bolj konkurenčni družbi manj priložnosti za uveljavljanje svojih potencialov.

/^Vdbor za projekte in priznanja 
V_>/ZLUS je izmed številnih posla
nih predlogov izbral kot primer dobre 
prakse tudi projekt Aktivna socialna 
vključenost, ki smo ga na Ljudski 
univerzi Ajdovščina izvajali od leta 
2005 do 2007. Na konferenci ga bomo 
predstavili tudi v sklopu predstavitev 
učinkovitih in uspešnih projektov, ki 
so pomembno prispevali k razvoju in 
oblikovanju uspešne prakse za vse, ki 
potrebujejo inovativne in drugačne 
pristope pri učenju in osebnem raz
voju.

Projekt Aktivna socialna vključe
nost je v partnerski mreži združeval 
organizacije iz Norveške, Poljske, 
Velike Britanije, Slovaške, Litve in 
Slovenije. Vse organizacije se pri svo
jem delu srečujejo z ranljivimi skupi
nami, ki so izključene iz socialnega 
okolja bodisi zaradi zdravstvenih raz
logov, narodnosti, izobrazbe, spola, 
jezika, socialnega statusa itd. Pobuda 
za sodelovanje v projektu Aktivna 
socialna vključenost je na Ljudsko 
univerzo Ajdovščina prišla s strani 
norveškega Narodnega kulturnega 
združenja. V projekt smo se vklju
čili predvsem zato, ker je ponujal

inovativne metode pristopa in dela s 
skupinami, ki so socialno izključene 
in iz različnih vzrokov potisnjene na 
obrobje družbe. V projekt so partner
ske organizacije prijavile ciljne sku
pine, s katerimi se najpogosteje sre
čujejo pri svojem delu. Tako so se v 
projekt združili zelo različni ljudje, z 
različnimi izkušnjami, različnim na
činom dela, različno kulturo, jezikom 
in možnostmi za enakopravno aktivno 
sodelovanje v družbi. Norveški insti
tuciji in institucija iz Velike Britanije 
sta predstavili predvsem težave, ki 
jih imajo priseljenci pri vključevanju 
v družbo. Poljaki so se predstavili s 
skupino ljudi s posebnimi potrebami, 
Slovaki, z Romi, Litvanci so predsta
vili težave narodnih manjšin, Ljudska 
univerza Ajdovščina pa je v projektu 
sodelovala z mentorji in udeleženci 
programa PUM, ki vključuje mlajše 
odrasle brez dokončanega šolanja in 
brez zaposlitve. Na štirih projektnih 
sestankih (Norveška, Poljska, Velika 
Britanija, Slovenija) smo se seznanili 
s Procesno delovno metodo, kije ino
vativen interdisciplinaren pristop, ki 
s posebnim načinom interakcije omo
goča individualne in kolektivne spre

membe v družbi. Orodja so predvsem 
koristna za spoprijemanje s predsod
ki, kar prispeva k enakovrednemu 
vrednotenju posameznikov v družbi. 
Projektne aktivnosti so spodbujale 
in promovirale medkulturni dialog, 
socialno kohezijo, enakost in enako
pravnost, aktivno državljanstvo, ra
zumevanje razlik med ljudmi, kultur
no kooperacijo, spoznavanje novejše 
evropske zgodovine in evropskih dr
žav skupaj z njihovimi značilnostmi.

Organizacija zadnjega projektne
ga sestanka je pripadla Ljudski uni
verzi Ajdovščina, kar se je izkazalo 
kot odlična priložnost za promocijo 
našega dela in hkrati naših krajev. 
Delovnemu srečanju smo uspešno do
dali še spoznavanje naše kulture, zgo
dovine, kulinarike, tradicije, navad 
itd. Pri organizacij nam je na pomoč 
priskočil Center za razvoj podeželja 
TRG Vipava, ki je pripravil vode
ni ogled Vipave v angleščini, ogled 
dvorca Zemono, vasi Goče, pogosti
tev na Cejkotovi domačiji, vključno 
s predstavitvijo Društva podeželskih 
žena z Gore, ki so udeležencem za
pele nekaj slovenskih narodnih pes
mi in prikazale postopek izdelovanja

čipk. Ker smo želeli Vipavsko dolino 
predstaviti z vsemi njenimi glavnimi 
značilnostmi, smo udeležence pope
ljali tudi na ogled turistične kmetije 
na Vogrsko, kjer so lahko videli in
tegrirano pridelavo sadja in grozdja, 
pravi primorski hram, poskusili do
mače češnje, vino, pršut in štruklje. 
Udeleženci so bili nad Vipavsko doli
no navdušeni in presenečeni. Glavno 

njihovo sporočilo, ki si ga velja za

pomniti pa je, da imamo eno »najbo
gatejših« držav v EU in naj jo tako 
tudi ohranimo.

Ljudska univerza Ajdovščina si je, 
z dobro organizacijo projektnega se
stanka in z aktivnim sodelovanjem v 
projektu, kot prva slovenska instituci
ja prislužila tudi povabilo za včlanitev 
v Evropsko multikulturno fundacijo s 
sedežem v Londonu.

Mojca Volk

Fosili, naša naravna dediščina - 69

Ob prazniku Krajevne skupnosti Slap 
sem lani pripravil razstavo fosilov. Na 
njej so bili na ogled primerki z bogatih 
najdišč iz okolice Slapa.

Letos je, ob prazniku KS Slap, tam 
razstavljal prof. dr. Rajko Pavlovec.

25. julija smo odprli »Mednarodno raz
stavo exlibrisov«. Po otvoritvi je bilo 
družabno srečanje, kjer sva se pozdra
vila s Tomažem Malikom, Bonetovim 
s Slapa. Povabil me je, naj si pridem k 
njim pogledat neko staro korito. V ste
nah in na dnu korita, da so lepo vidni 
fosili. 3. septembra sem odšel na Slap. 
Pokazali so mi neke vrste kamnito po
mivalno korito iz sivočrnega apnenca. 
V stenah in na dnu so res bili lepo vid
ni preseki rudistnih školjk. Škoda, da 
da so preseki večinoma poševni, zato 
je težje določiti rod in njihovo vrsto. 
Zanimivo je, da je večina školjk zelo 
temne, skoraj črne barve in torej lepo 
vidna v osnovni kamenini. Nekatere 
lupine so povsem razpadle in je na me

stu, kjer so bile v kamnini le luknja.
Na prvi pogled je material korita na 

las podoben stopnicam v stari šoli v 
Vipavi. O fosilih v teh stopnicah sem 
lani pisal v Vipavskem glasu. Več ali 
manj je gotovo, da gre za kvaliteten 
apnenec s severnega dela Komenske 
planote, torej kraški kamen. Najbrž 
pa kamen za korita prihaja iz drugega 
kamnoloma na tem območju. Med šte
vilnimi školjkami je le par določljivih. 
Za objavo sem izbral fotografijo školjke 
Sauvagesia sp., torej je določen le rod. 
Školjka na sliki je v naravni veliko
sti. Hvala Tomažu Maliku za občutek 
do naravne dediščine in povabilo na 
ogled.

Stanislav Bačar
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16 kultura
Stopava igralka leta z nagrado Vesna za glavno žensko vlogo 7. likovni natečaj

Marjuta Slamič naj filmska 
igralka letošnjega leta
Na 11. festivalu slovenskega filma, ki je konec oktobra potekal v Portorožu, je Marjuta Slamič preje
la nagrado Vesna za najboljšo glavno žensko vlogo, hkrati pa je postala tudi Stopava igralka leta.

Priče smo njenim preigravanjem ig
ralskih bravur. Ustvarila je neverje
ten suspenz, ko je niansirala psihična 
stanja, z odločnostjo in popuščanjem, 
ko je vseskozi ogrevala in hladila 
umirajoči fluid in strast med dvema, 
a na koncu imenitno odkorakala v 
odrešenje.«

Marjuta Slamič, domaiz Ajdovščine, 
je diplomirala na Guildford School of 
Acting v Londonu. Danes ustvarja v 
Slovenskem narodnem gledališču v 
Novi Gorici. Na filmu je debitirala 
z vlogo v celovečercu Delo osvoba
ja (r. Damjan Kozole, 2005). Vloga 
Tanje v celovečernem filmu Za vedno 
(2008) je njena prva glavna filmska 
vloga. Film »Za vedno« je imel sve
tovno premiero na prestižnem rotter
damskem filmskem festivalu, pred 
kratkim pa je navdušil tudi občinstvo 
na Sarajevo Film Festivalu. Upamo, 
da ga bomo - kljub filmski recesiji v 
Ajdovščini - vendarle videli tudi na 
velikem platnu naše dvorane. 

Marjuta, čestitamo!!!
sh

»Ko duša nima kam«
t "S .. ^ i -
Na dan duševnega zdravja, v petek, 10. oktobra je bil v Lični hiši v Ajdovščini predstavljen literar
ni prvenec novogoriške psihiatrinje dr. Vlaste Meden Klavora s pomenljivim naslovom Ko duša 
nima kam.

T 7zvezdno nebo je Marjuto iz- 
V strelil film Za vedno režiserja 

Damjana Kozoleta, v katerem je za
igrala vlogo Tanje. Žirija tokratnega 
festivala je v obrazložitvi zapisala: 
»Pritajen upor. Strah. Brezup. Težke 
besede. Ogromno besed. Nobenega 
spektakla. Nobenega glamurja. Ena 
dolga noč. Marjuta Slamič nas v filmu

Za vedno z zadržano igro prepriča, 
da je vse res. Ali pa tudi ne.« Žirija 
Revije Stop, ki si je na festivalu ogle
dala devet naših celovečercev, pa je 
sklenila: »da je STOPOVA IGRALKA 
LETA 2008 MARJUTA SLAMIČ. Kot 
Tanja v Za vedno, filmu praktično za 
dva igralca, Marjuta Slamič vsesko
zi draži in umirja arhitekta Moreta.

re za prvo delo s tako vsebino v 
VJ slovenskem prostoru. V bogato 
opremljeni knjižni obliki prirejene 
doktorske disertacije avtorica spre
govori o štirih ustvarjalnih pacientih

in študijah njihovih likovnih stvari
tev. V stanjih, kakršno je na primer 
psihotično, je lahko za nekatere pa
ciente likovno izražanje primernej
ša oblika komunikacije, kakor upo
raba besed. Terapija, ki vzpodbuja 
ustvarjalnost in najrazličnejše ob
like likovnega izražanja, stimulira 
paciente k aktivnemu sodelovanju 
v procesu zdravljenja. Avtorica v 
knjigi govori še o zgodovini likovne 
ustvarjalnosti pacientov s psihotično 
motnjo, o ustvarjalnosti in psiho
patologiji, o sliki in risbi kot obliki 
komunikacije, o zgodovini dušev
ne motnje in psihiatrije v besedi in 
sliki, o procesu destigmatizacije z 
likovnim ustvarjanjem, o zgodovini 
likovne terapije ter o likovni ustvar
jalnosti v psihiatričnih bolnišnicah 
in ŠENT v Novi Gorici. V spremni 
besedi h knjigi je zapisano, da so na 
straneh knjige, kot na operativnem 
polju vsevsrkajočega sprejemnika,

združene reprodukcije risb, skic, 
fotografij, kipov, vodoravno in nav
pično postavljeni stavki, opombe, 
podpisi in drugi podatki, tiskane in 
z roko napisane besede vseh veliko
sti intenzivnosti in oblik. To so tudi 
glavna načela likovnega izraza ljudi 
s psihotično motnjo.

Avtorico je skozi večer s vprašanji 
in tudi z ugotovitvami umetnostne 
stroke vodila umetnostna zgodovi
narka dr. Irene Mislej. S svojo pri
sotnostjo, glasbeno spremljavo in 
razstavo nekaterih del, ki so zajeta 
v knjigi, so k večeru prispevali tudi 
avtoričini pacienti.

Knjiga nas po vsebini, po lepi in 
tekoči avtoričini govorici ter po bo
gati in zanimivi likovni opremi obli
kovalca Davida Lična nagovarja, da 
jo vzamemo v roko in da morda tudi 
najde mesto na naši domači knjižni 
polici.

Niko Ličen

Zbiralci vabljeni 
na

29 mednarodno srečanje v Srednji šoli Vena Pilona

V soboto 8. novembra 2008 s pričetkom ob 8. uri, bo v Srednji šoli Vena Pilona v Ajdovščini v organizaciji Društva 
zbiralcev Ajdovščina- Nova Gorica potekalo že 29. mednarodno srečanje zbiralcev - sejem. Gre za sejemsko obliko 

srečanja, na katerem boste lahko kupovali, prodajali, menjali ali zgolj občudovali zanimive poštne znamke, stara 
pisma, denar, značke, medalje, stare razglednice iz domačih krajev, telefonske kartice in drugo.

Pridite - oglejte si sejem - dopolnite svojo zbirko... Popestrite si prosti čas!

Tudi za mlade!

Informacije: tel.:041/601 205 ine-mail: ales.breceljl@siol.net 
Obenem vas vabimo na redna tedenska srečanja, ki so vsak petek ob 19. uri na Gregorčičevi ulici 20, ter mesečna 

- vsako tretjo nedeljo v bifeju Primorje s pričetkom ob 9 uri.

Plakat miru
Kot že nekaj let zapored je v četrtek, 23. oktobra v prostorih 
Doma krajanov v Ajdovščini potekala zaključna prireditev likov
nega natečaja »Plakat miru«. Slednjo organizira že 7. leto za
pored Lions Klub Zemono, preko katere se tako vključuje v širše 
slovensko lionistično delovanje.

T Tsvetovnem merilu pa ta akcija
V poteka že 21. leto in vključuje 

preko 350.000 učencev. Lions Klub 
Zemono je z likovnim natečajem 
pričel leta 2001/2002 tako, da so na 
temo »Plakat miru« ustvarjali učen
ci Osnovne šole Danila Lokarja iz 
Ajdovščine. Že naslednje leto so se 
tej likovno - humanitarni akciji pri
družile še druge šole iz našega okolja. 
Pred 3 leti so se tej akciji pridružili 
tudi učenci Centra za usposabljanje 
invalidnih otrok iz Vipave.

Letošnja prireditev »Plakat miru« 
vključuje likovna dela učencev 6 
Osnovnih šol, saj so se akciji pridru
žili še učenci Osnovne šole Šturje ter 
učencev Centra za usposabljanje in
validnih otrok »Janka Premrla Vojka« 
iz Vipave, sodelovalo je torej 7 vzgoj- 
no-izobraževalnih zavodov. Letošnji 
osrednji moto likovnega natečaja je 
bil “Mir se začne pri meni”. Na nate
čaju je sodelovalo po 5 likovnih del iz 
vsake vzgojno - izobraževalne usta
nove, v nadaljnji, vseslovenski lioni- 
stični izbor distrikta 129 pa je vklju
čenih 7 del. Končni izbor likovnega 
dela, ki bo predstavljal Slovenijo oz. 
slovenski distrikt 129., bo izbran kas
neje, med najboljšimi izbranimi deli 
vseh Lions Klubov v Sloveniji, ki v 
tem natečaju sodelujejo.

Akcija »Plakat miru« tako postaja 
stalnica v negovanju in spodbujanju 
likovnega ustvarjanja in izražanja 
učencev našega širšega območja, saj 
so likovni izdelki učencev pogosto v 
najožjem izboru, če že ne sama izbra
na dela, ki zastopajo barve Slovenije.

Lions Klub Zemono tako z likovno 
akcijo »Plakat miru« in organizira
njem likovne delavnice na Sinjem 
Vrhu, pomembno sodeluje pri razvi
janju likovne umetnosti naših mladih 
nadebudnežev, kot tudi pri promociji 
že poznanih in uveljavljenih likovnih 
umetnikov.

Z obema akcijama, Lions Klub 
Zemono zbira humanitarna sredstva, 
kijih namenja družinam ter društvom 
iz našega okolja. Izbrana likovna dela 
letošnjega natečaja »Plakat miru« 
so razstavljena v avli Osnovne šole 
Draga Bajca v Vipavi.

Dr. Erna Žgur

Kdo je naredil Vidicu srajčico

Za najmlajše
Zveza kulturnih društev Ajdovščina je v soboto, 25. oktobra v 
Dvorani 1. slovenske vlade v Ajdovščini pripravila predabonmaj- 
sko predstavo za otroke, ki bodo tudi letos obiskovali Skratkov in 
Ostržkov izbor predstav v prihajajoči zimi in seveda pomladi. Pred 
predstavama (bili sta dve) je bil možen vpis obeh abonmajev.

T Tčenci Glasbene šole Vinka 
LJ Vodopivca so glasbeno pravljico 

Borisa A. Novaka na oder postavili že 
pomladi letos. Reči je treba, da so se za
htevnega projekta lotili z velikim zano
som in žarom ter da so ga opravili in pri
pravili z odliko. Glasba je delo učitelja 
in vsestranskega muzikanta Miroslava 
Paškvana, z orkestrom, zborom in so
listi pa uspešno »manipulira« Sanja 
Kaluderovič.

Sicer je »operni« pogon ajdovske 
glasbene šole večino dela opravil letos

v maju mesecu in intenziviral vaje s 
tridnevnim druženjem v taborniškem 
domu na Kovku, o čemer smo pisali v 
junijskem Latniku.

»Takrat so bili otroci utrujeni, a zelo 
zadovoljni, ko je njihovo delo zagledalo 
luč sveta pred svojimi vrstniki, starši, so
rodniki in drugimi poslušalci na odru v 
Ajdovščini. Čaka nas še cela vrsta pono
vitev, zato smo se tudi trudili,« pravi di
rektorica Glasbene šole Nada Paškvan.

Tudi najmlajši v soboto po obeh pred
stavah niso štedili svojih dlani. imi



mlad^ ivana
Ob obisku kraljice Elizabete II. in vojvode 
Edinburškega

Nagrade MERI
Kraljica Elizabeta II in Vojvoda Edinburški sta navdušila tudi 
mlade... Program MERI (mednarodno priznanje za mlade) 
je svetovno uveljavljen program, ki je bil prvič predstavljen v 
Veliki Britaniji leta 1956 kot Priznanje vojvode Edinburškega. Je 
program, ki je namenjen vsem mladim med 14. in 25. letom ter 
mladim ne vsiljuje življenjskih načrtov, načel in vrednot, temveč 
jih spodbuja, da jih sami spoznajo in oblikujejo skozi aktivno 
participacijo na različnih neformalnih, izvenšolskih dejavnostih. 
MEPI je program prostovoljnih, športnih, kulturnih, praktičnih in 
avanturističnih dejavnosti, ki pokrivajo štiri področja na katerih 
morajo biti udeleženci aktivni. Ta področja so: služenje, veščine, 
rekreativni šport in odprava. Na vsakem od področij mladim po
maga inštruktor. Mladostnik lahko izbere med tremi stopnjami v 
katere se lahko vključi - bronasto, srebrno ali zlato.

T'\ne 22.10. je v Slovenski 
JL/Filharmoniji v Ljubljani pote
kala podelitev zlatih mednarodnih 
priznanj za mlade in sicer šestindvaj
setim dijakom iz cele Slovenije. Zlata 
priznanja sta podelila predsednik RS 
Danilo Turk, kije tudi častni pokro
vitelj MEPI-ja in princ Filip, ustano
vitelj programa.

Poleg visokih gostov, zlatih nagra
jencev, njihovih staršev ter mentorjev 
smo bili na dogodek povabljeni tudi 
ostali mentorji ter udeleženci v pro
gramu.

Čast srečanja z njenim veličanstvom 
kraljico Elizabeto II in njegovim viso-

čanstvom, princem Filipom so imela 
tudi štiri dekleta iz Ajdovščine (ki so 
vključena v MEPI program na brona
sti in srebrni stopnji), saj jih je Center 
mladinskih dejavnosti, v spremstvu 
mentorice Marjetke Bovcon peljal na 
ogled dogodka v Filharmonijo. Tako 
so pobliže spoznale program ter do
bile dodatno motivacijo, da v progra
mu nadaljujejo ter vztrajajo.. .tudi do 
zlata!

Tri dijakinje že nestrpno pričaku
jejo 30. november, ko bodo prejela 
srebrna priznanja na dobrodelnem 
koncertu Škofijske Karitas Koper, ki 
bo v Ajdovščini.

Marjetka Bovcon

Bogata jesen na MDRM
Z mislijo »Nekoga moraš imeti rad« smo na Medobčinskem društvu prijateljev mladine Ajdovščina 
začeli teden otroka. Ta rdeča nit se je vlekla skozi vsa naša druženja. Popestrili pa smo jih še z 
barvami jeseni in poezijo, ki seveda ni mogla mimo našega pesnika Toneta Pavčka.

' I ’ako smo v Osnovni šoli Draga
X Bajca v Vipavi pripravili dve de

lavnici z naslovom »Ko lutke oživijo 
na Pavčkovo poezijo« pod vodstvom 
Kristine Lavrenčič in s tem na naš 
način zaklicali »Vse najboljše!« pri
ljubljenemu pesniku.

Naš obisk pri otrocih v osnovni šoli 
v Vrtovinu in Šmarjah je bil jesensko 
obarvan. Pod vodstvom mentorice 
Urške Štrancar smo izdelovali ježke 
in jim na koncu prilepili imena, se
veda čimbolj nenavadna in izvirna. 
Tako smo dobili kar nekaj ježkov no
gometašev. Čisto na koncu smo spo
znali še enega razposajenega ježka, 
Jančka, ki nas je povabil na gostijo 
naravnost iz ljudske pripovedke.

Že v sredo smo pogledovali v nebo 
in v mislih preganjali oblake, saj 
nas je v četrtek čakal Ex-tempore v 
Piranu. In smo ga izpeljali. Lepo je 
bilo. Štirideset učencev in dijakov, 
s svojimi učitelji likovnega pouka, 
je ustvarjalo na temo »Nekoga mo
raš imeti rad«. Prišli so iz osnov
nih šol Otlica, Col, Šturje, Vipava, 
Ajdovščina ter obe srednji šoli iz 
Ajdovščine in Vipave. In nismo samo 
slikali. Ogledali smo si tudi piranske 
znamenitosti, dan pa zaključili z zbi
ranjem vtisov na ladjici, ki nas je po
peljala ob obali do Portoroža in nazaj

v Strunjan. Vsa nastala likovna dela 
bomo razstavili v januarju, na ob
činskem otroškem parlamentu, ki ga 
letos na temo »Ljubezen in spolnost« 
pripravljamo že osemnajstič zapored.

Psiček Biči in učiteljica Kleta iz 
lutkovne predstave »Bicikleta« v iz
vedbi Brigite Leban sta očarala učen
ce in učenke osnovnih šol Vipavski 
Križ, Skrilje, Podnanos in Otlica. 
Avtorico, sicer doma s Cola, poznajo 
širom po Sloveniji, saj je s svojo bici- 
kleto »prekolesarila« že številna pri
zorišča.

Učenci Osnovne šole Danila 
Lokarja so si ogledali lutkovno igri
co »Kdo je napravil Vidku srajčico«, 
vipavski učenci pa so v predstavi 
»Mali bober in odmev« spoznali 
osamljenega bobra, ki se odpravi na 
pot za svojim odmevom, da bi našel 
prijatelja. In kaj ugotovi? Da so bili 
prijatelji ves čas ob njem, le opazil jih 
ni. Zato dobro poglejmo naokrog, da 
ne bomo tudi mi zamudili kakšnega 
prijateljstva.

Predvsem pa niste zamudili aktiv
nosti, ki smo jih za vas pripravili v je
senskih počitnicah. Naše delavnice so 
bile zelo dobro obiskane. Ustvarjanje 
na prostem in igre v naravi nam je po

kvarilo slabo vreme, smo pa zato še 
raje ustvarjali na toplem. Izdelovali 
smo slamnate možice, polepšali ste
ne s suhim cvetjem, pa tudi igram z 
žogo se nismo povsem odpovedali. 
Delavnice so vodile izkušene men
torice Nike Škofič, Urška Štrancar in 
Marta Trebižan.

Tudi v Vipavi se je pod taktirko 
Kristine Lavrenčič dogajalo marsi
kaj zanimivega. Ustvarili so pravo 
lutkovno predstavo »Jesenska pripo
ved«, izdelovali bučke lučke in na
smejane sončke.

Vrhunec letošnjih jesenskih počit
nic pa je bil izlet z vlakom v vodni 
park v Bohinjski Bistrici. Udeležilo 
se ga je kar oseminštirideset otrok, 
ki so skupaj z vaditelji veselo plavali, 
čofotali in uživali v vodnih igrah.

Velika udeležba na delavnicah in 
izletih je za nas spodbuda za naprej, 
zato se že pospešeno pripravljamo na 
novoletne počitnice. Do takrat pa lep 
pozdrav.

Urška Kumar

Ni prišla kraljica/ prišla je ena 
druga Elizabeta!

Je rekla prikupna štiriletnica, ki 
spada v skupino tistih otrok, ki ta
koj vidijo, da je cesar ali katerikoli 
oblastnik nag. Prijazno ljudstvo pod 
Triglavom je evforično pričakovalo 
sicer simpatično gostjo, ki je vse svo
je dni, od jutra do poznega večera po
svetila monarhiji, najstarejši v Evropi, 
tu je poudarek, ki je živa protokolar
na knjiga, živ spisek pravil, ki so lah
ko v nekem drugem svetu popolnoma 
anahronistična. Ljubezniv, olikan 
sprejem da, če je že tu, a ugotavljati, 
daje predsednik prekršil protokol, če 
je gospo zaustavil, pa sega prek vseh 
meja. Napraviti iz človeka, ki oprav
lja neko službo, za njegovo državo 
pomembno, pomembno verjetno tudi 
za mnoge druge države, nedotakljivo 
bitje, podrejeno nadzemskim pravi
lom, je po mojem mnenju, ki sem, 
verjetno, dokaj neolikana, skoraj kr
šenje pravice biti človek. In vse, kar 
seje v teh dneh dogajalo pri nas, vsa 
čakanja, vzneseno govorjenje ljudi, 
solzne oči je kazalo, da nas mami 
predvsem nedotakljivo, vzvišeno, 
nadzemsko, nad - človeško.

Kaj komu kraljica pomeni? Je biti

član monarhične družine, njeni člani 
ga lomijo, na vso srečo, tako kot dru
gi ali pa ga lomijo, ker ne morejo biti 
kot drugi, danes, v 21. stoletju, več 
kot so drugi? Je njihova kri res dru
gačna in ne morejo dobiti transfuzije 
navadnega državljana? Biti monarh, 
so mar to sanje, ki jih sanjajo tiso
či ponižanih in razžaljenih, bi rekel 
Dostojevski. So vsi moški in ženske 
z otrplimi in otečenimi nogami, ki so 
branili svoj prostor tik ob ograji, ures
ničevali svoje sanje o boljšem življe
nju? So vsi tisti, ki so manj ponižani, 
ki o sebi sodijo, da so na poti k več, 
da se jim kri že spreminja, trepetali 
v dneh pred prihodom lepo starajoče 
se gospe, hrepeneli, da bi bili na sez
namu enega od sprejemov in ene od 
pogostitev, prav zato, da bi se javno, 
prek televizijskih zaslonov, pokazalo, 
da so že skoraj tam, kjer hočejo biti? 
Samo še klobuk si nataknejo, samo 
frak oblečejo, samo obleko si dajo se
šiti iz večjih količin blaga, ki jih že 
dolgo imajo doma, in bo.

Kraljicaje simbol moralne avtorite
te, je bilo rečeno. Ali so ljudje izra
žali hrepenenje po moralni avtoriteti? 
Če so, potem moramo, žal, reči, da 
hrepeniš vedno po tistem, česar ni
maš. Po tistem, česar v tvoji deželi ni. 
Bi si drznili reči, da v naši deželi ni 
človeka/ ljudi, ki bi bil/ bili moralna

avtoriteta? Če ga ni, po čem sodimo, 
kaj je moralno in kaj ne. Živi morala 
med nami ali je že zdavnaj odšla. Ali 
pa gre samo še za ene sanje, ki so se 
morale pojaviti, ko smo dosegli prve, 
tisočletne, po samostojni državi. Zdaj 
jo imamo, hrepenenja ni več, uresni
čilo se je, postalo vsakdanje. V vsak
danjosti se je izkazalo, da moraš za 
državo, ko jo imaš, pošteno garati, da 
so oblike vodenja, življenja, odloča
nja, spreminjanja in sprejemanja do
brega in manj dobrega manj enostav
ne, kot so bile v sanjah in hrepenenju. 
V svetu kot da bi bilo lahko nasprq- 
tnika spremeniš v žabo, v resničnem 
svetu uresničenih sanj se vsako spre
minjanje drugega v žabo lahko hudo 
ponesreči.

Zdaj sanjamo naprej. Imeti monar
hijo. Z dvorom, lakaji, uslužbenci 
vseh vrst, s kraljico in kraljem. S kra
ljico, ker le kraljice lahko tudi posta
nejo kraljice ljudskih src. Srca poda
nikov so njihova prava prebivališča. 
Ko so tam, so ljudje srečni in pomir
jeni. Lučka, ki je v njih, jih vodi na
prej. Dosanjati najmlajšo monarhijo v 
Evropi: to je cilj, ki gaje treba doseči. 
Kar mislim si, daje kandidatk in kan
didatov dovolj. Mladih, lepih, vitkih, 
ki znajo nositi obleko in jih obleka 
napravi pravega človeka. So tudi kan
didati za dinastične spletke, ki mo

rajo biti, če monarhija je, je možnost 
boja za oblast med različnimi vejami 
iste družine, so gradovi, obnovljeni 
in propadajoči. So tudi možni zgledi 
v Evropi: kako demokratično izvoljen 
predsednik postane monarh. Kakšno 
srečo imamo, da pokrajinska zakono
daja še ni bila sprejeta! To se mi je 
razodelo ob televizijski predstavitvi 
kronanih glav. Francoski predsednik 
je tudi monarh, saj ko postane pred
sednik, postane tudi andorski knez. 
Med vsemi predvidenimi pokrajina
mi bi se lahko znašla Celjska kneže
vina, ustanovitev bi imela zgodovin
ske temelje. S tem bi dosegli najprej 
dvoje: Primorska bi lahko ostala 
enotna in ne bi bilo treba spremi
njati predvidenega števila pokrajin, 
vsakokratni slovenski predsednik bi 
tako postal tudi monarh in uresničile 
bi se kratkoletne sanje po monarhiji. 
Predvsem pa bi se k nam vrnila mora
la, z njo moralna avtoriteta, zaupanje 
ljudi vanjo in v sistem, ki jo omogo
ča. Zaupanje bi vrnilo srečo, sreča bi 
nam dala zadovoljstvo in vsakokrat, 
ko bi se nebo nad prestolnico poob
lačilo, bi predsednik - monarh šel 
med ljudi, ki bi ga čakali s solznimi 
očmi in se, potem, ko bi ga videli, 
vračali domov mirni in notranje bo
gati. Elizabeta II. ali druga Elizabeta, 
kot pravi mala vsevednica, z mojim

pisanjem nima prav nič. Najbrž je 
res tudi taka, kot jo je zaigrala Helen 
Mirren v filmu Kraljica. Delovna, ne 
vedno s klobukom, celo s copati in v 
spalni srajci. Pretresena, ko ugotovi, 
da je pomembnejša od nje kraljica 
ljudskih src, skoraj nikoli topla, a 
včasih vendarle. Nič nima pri tem, da 
se je na Slovenskem ponovil sindrom 
Esmeralde, nič ne bo imela pri tem, 
da bo tudi pri nas nekaj deklicam več 
ime Elizabeta, Beti, Betka in popol
noma nevede nam je napravila never
jetno uslugo. Od nas je odpotovala na 
Slovaško, v državo, s katero nas svet 
ves čas zamenjuje. Britanski in dru
gi časopisi, ki poročajo o njeni poti, 
bodo naenkrat ugotovili, da je gospa 
tri dni bila v eni državi in tri dni v 
drugi in da nikakor ni bila v eni vseh 
šest dni.. Končno bomo prepoznavni, 
in to prav po zaslugi njenega veličan
stva. Slovenski narod ji je izkazal 
globoko spoštovanje prej, kot se je 
tega zavedal. Tega, daje med vzhiče
ne pozdravljalce prignal še nekaj raz
redov otrok, tega pa se ne da pozabiti. 
Mislim, daje Milan Kundera zapisal, 
da je uporaba otrok za politične na
mene politična pedofilija. In smo spet 
pri morali in hrepenenju po moralni 
avtoriteti, ki bi imela toliko moči, da 
bi očistila naš, ne Avgijev, hlev.

Ivana Slamič



18 kultura
Baritonist Marko Kobal

Nova zgoščenka
Marko Kobal je doma z Malega Polja nad Colom. Pevsko pot je začel v Glasbeni šoli v Ajdovščini pri 
pok. Rajku Koritniku in nadaljeval na mednarodni pevski šoli pod vodstvom profesorice Marjane 
Lipovšek in profesorja Alfreda Burgstallerja.

1 989 je opravil avdicijo in postal 
X član zbora Opere SNG Ljubljana. 

Šolanje je nadaljeval na Srednji glas-

»Loti se je s srcem...«

beni in baletni šoli v Ljubljani.
Kot solist je v Operi debitiral 1994 z 

vlogo Germonta v Verdijevi Traviati. 
Njegov repertoar obsega številne no
silne in naslovne operne baritonske 
vloge, odpel jih je kar 72. Gostoval 
je na odrih v Splitu, Zagrebu in 
Mariboru ter sodeloval z različnimi 
domačimi in tujimi orkestri in posnel 
tudi dve zgoščenki. Leta 2006 je pre
jel naziv operni prvak.

Na tej zgoščenki poje s Simfoničnim 
orkestrom RTV Slovenija. Izbrane so 
arije iz oper Leoncavalla, Giordana, 
Borodina in Rahmaninova, kar se
dem pa jih pripada nenadkriljivemu 
Verdiju. Zakaj? Zato, ker je kritik

Jure Dobovišek ob njegovi naslovni 
vlogi v Verdijevem Nabuccu, v Delu 
zapisal, da »je kreacija naslovne vloge 
doslej največji dosežek perspektivne
ga Marka Kobala...in je dokazal, da 
je pravi za Verdija«. Duet grofa Lune 
in Leonore iz Verdijevega Trubadurja 
poje na tej zgoščenki z bolgarsko so
pranistko Galjo Gorčevo, ki je tudi 
solistka ljubljanske opere.

Naj dodamo, da bo Marko Kobal 
prihodnje leto praznoval 20 letnico 
svojega bogatega pevskega ustvar
janja in mu bomo lahko v aprilu pri
sluhnili na slavnostnem recitalu na 
Dvorcu Zemono, ki bo posvečen prav 
njegovi doslej prehojeni umetniški

Poplava glasbe za srce in 
dušo
Društvo Okno z Otlice je v soboto, 18. oktobra pripravilo Srečanje harmonikašev, ki jim je pri srcu 
diatonična harmonika, ki pa jo povečini bolje poznamo kot frajtonarco, čeprav pri nas nosi še šte
vilna druga imena. Njena pot se je začela 1821 leta, ko je Nemec Buschman izdelal ročno eolino. 
V zadnjem obdobju pa doživlja pravi preporod in hiter razvoj. Muzikanti se srečujejo na evropskih 
in svetovnih prvenstvih, ali pa na takih prijetnih srečanjih, kot je bilo na Otlici. Prevladuje pa še 
naprej mnenje, da frajtonarco je in naj ostane ljudski instrument.

'V Ta otliškem odru se je predsta- 
_L ivilo 18 mladih harmonikašev s 
cele Primorske, svoj delež pa sta pri- 
dodala oče in sin iz Ljubljane, ki sta 
bila s 26. in 55. leti med najstarejšimi 
nastopajočimi, kjer je zastavo nosil 
domačin, glasbenik z srcem in dušo 
Filip Vidmar. Najmlajši pa je štel le 
6 let.

Prepolna dvorana ni štedila z aplav
zi, saj lahko mirno trdimo, daje vsak 
od nastopajočih poznemu popoldne
vu in večeru dodal nekaj svojega. Eni 
z virtuoznostjo igranja, drugi z mla

dostnim šarmom, tretji s spontanost
jo in »pogovorom« s publiko, četrti z 
mirnostjo in flegmatičnostjo na odru. 
Vsi pa z instrumentom, ki mu ljudje 
radi prisluhnejo. V programu so pre
vladovale ljudske pesmi in seveda 
»štiklci« mojstrov slovenske narod- 
no-zabavne glasbe: Avsenika, Slaka, 
Miheliča...

Da so na Gori ustvarjalni ljudje sta 
dokazala Petra in Gregor, ki sta s ske
čem v treh slikah, vzdrževala veselo 
in nasmejano vzdušje skozi skoraj tri
urni program. Svoje je z domiselnim

povezovanjem dodal Ivan Mermolja 
- Iče.

Ob zaključku so prizadevni organi
zatorji vsakemu nastopajočemu na
menili rožico in diplomo za sodelo
vanje na tem prvem srečanju, »ki smo 
se ga lotili zelo previdno in z nekoli
ko nezaupanja, ali bo dovolj nastopa
jočih. Izkazalo pa seje, da se nam je 
oglasilo preveč takih, ki bi radi poka
zali svoje glasbeno znanje. Prepričan 
sem, da bodo lahko na otliški oder 
stopili prihodnje leto, saj namerava
mo s srečanji nadaljevati. Po stala naj 
bi tradicionalna,« je rekel duša sreča
nja in »zaodrja«, Miran Krapež.

Za konec seje na odru zbrala celo
tna posadka in brez kakršnih koli po
prejšnjih vaj je zadonela »svetovna« 
uspešnica za vse čase Na Golici, 
povsem za konec pa še V dolini tihi. 
In povsem, povsem za konec mladi 
harmonikaši kar niso hoteli z odra. 
Publika pa je odhajala in se vračala.

V obnovljenem in živahnem baru 
Angora pa je harmonike podprl še 
bariton. Za vzdušje pozno v noč.

imi

OLIMPIJSKA

SMEŠKICE 
IZ NAŠE DOLINCE

TAogaja se, da se včasih tudi sam nekoliko zanimam za športna dejanja. 
J-VTam, na robu poletja, smo sedeli, kje drugje kot v prijaznem vrtu pred 
gostinskim lokalčkom v središču Ajdovščine. Zdelo seje že, da se bo pogovor 
nasukal na politiko, pa seje našel nekdo, kije prišel z novico, da imamo zlato 
medaljo na olimpijadi. Opa, to pa ni kar tako, me je takrat prevzelo. Pa sem 
hotel takojci izvedeti v kateri disciplini. No, tisti dobro obveščeni športoljubi, 
so to že vedeli in so se prišleku nasmihali in ga spraševali, kje da živi. Ko je 
bilo posmehovanja konec, so mi le razložili, daje naš dečko tako krepko vrgel 
kladivo, daje zmagal. In jaz sem potem tole takole pokomentiral:

»Ja fantje, saj to pa ni nič čudnega. Človek bi kaj takega pričakoval, glede na 
to, da v naši državici ni veliko tistih, ki radi poprimejo za kakršnokoli orodje s 
katerim je treba delati. Vidite, možakarju so dali kladivo v roke, pa ga je jezno 
zalučal daleč proč, da mu ne bi bilo treba delati. Se vidi, da smo v Evropi, a.«

PIVCE
T)red nekaj dnevi sem bil povabljen na branje poezije v Idrijo. Rad sem se 
JT odzval, rad sem šel v grapo, da jim preberem nekaj pesmi. Ker sam ne 
vozim avta, meje tja gor zapeljal stric Elijo. Pa sva med potjo kramljala o tem 
in onem. In ko sva se peljala mimo bencinskega servisa v Črnem vrhu, mi je 
povedal zanimivo novico, ki se nanaša na priljubljen hmeljni napitek. Na tisti 
bencinski servis kaj radi zahajajo okoliški kmetje s traktorji, in ko se jih na
bere skupinica, obredno sedejo k pripravni mizici in pridno odžejujejo. To, da 
se tako pogosto dogaja, da črpalkar proda več piva kot nafte ... No ja ... pa 
bodo rekli, daje kriza.

Ker sem pa že omenjal mojo literarno pot v Idrijo, naj vam zaupam, da sem 
bil tam izredno toplo sprejet. No, ko meje voditeljica predstavljala, kdo sem in 
od kod prihajam, je nizala približno takole:

»Bojan, prihaja iz Ajdovščine, natančneje, rojen je na Predmeji, kamor, kot 
sam pravi, se rad vrača. Kako tudi ne, saj je tam veliko lepih razgledov, tam je 
svet bolj odprt. Tu, v naših grapah, pa smo bolj zaprti.«

In jaz ne bi bil jaz, če ne bi hitro odvrnil:
»Ah, to pa res ni problem, od kar reklamirajo mineralno vodo Donat.«

Bojan Bizjak Zakawsky

Ne znana
pričevanja
»Življenje teče tako, da nam morajo večkrat drugi povedati 
kaj smo in kje živimo.« so bile uvodne besede župana Vipave 
mag. Ivana Princesa na predstavitvi knjige Tineta Kristana iz 
Ljubljane.

T Tpetek 17. oktobra je namreč 
V Bojan Novak iz založbe Galerija 

2 iz Vrhnike skupaj z avtorjem pred
stavil zanimivo knjigo z naslovom ( 
NE ) znana pričevanja. Avtor, sicer 
upokojeni novinar, je zbral in foto
grafsko opremil petdeset člankov 
ki opisujejo manj znana poglavja iz 
slovenske zgodovine in kulturne de
diščine. Knjiga je »berljiva«, dejstva 
natančno opisana, zgodbe očarlji
ve. Iz naših krajev povzema zgodbo 
o Matiji Vertovcu in trti dišečki iz 
Cola, opisuje padec zadnjega rim
skega obrambnega zidu katerega po
veljstvo je bilo locirano v Ajdovščini 
ter kajpak Vrhpoljsko bitko. Tudi

vrtovinski vodni stolp ima svoje 
mesto. Zanimivo poglavje namenja 
faraonski zapuščini v Vipavi. Na 
tamkajšnjem pokopališču sta prista
la staroegiptovska sarkofaga, ki ju 
je leta 1854 v rodno Vipavo pripeljal 
vitez Anton pl. Lavrin. Vidimo ju že 
s ceste, v družinski grobnici Lavrin 
- Hrovatin. Tomažu Hrovatinu, po
tomcu pl. Lavrina iz Vipave, seje av
tor na predstavitvi tudi zahvalil, saj 
mu je poleg gradiva predstavil tudi 
življenje ljudi v Vipavski dolini. Le 
tega verjetno dobro pozna - življenj
ske zgodbe namreč posluša v svoji 
gostilni pri cerkvi v Vipavi vsak dan 
znova. Foto in tekst mt



kultura
Razstava slik 5. kolonije ustvarjalnih dejavnosti Literarni maraton

Avla zaživela
V mesecu septembru je v okviru projekta normaFEST na Brjah 
potekala vsakoletna kolonija, na kateri se ustvarja na različnih 
področjih, od slikanja, do literature in kiparjenja, pa še kaj bi 
našli. Letos so skupinsko razstavo postavili v avli Dvorane 1. slo
venske vlade in jo odprli v sredo, 22. oktobra.

/^~\b samostojni predstavitvi slik 
V^/Jane Rijavec iz Ajdovščine so se 
predstavili še: Nastja Bric, Brje; Rasso 
Causevig Rajko, Postojna; Cvetka 
Kravos, Cesta; Polona Kresal Bizaj, 
Ljubljana; Nike Škofič, Ajdovščina; 
Benjamin Žnidaršič Beno, Postojna. 
Poleg slik je bila razstavljena tudi 
kolekcija nakita, ki ga akademska 
slikarka Aleksandra Atanasovski ob
likuje z »žlahtnim lepotenjem«, pod 
blagovno znamko Aleatta.

Ustvarjalno vodilo avtorjev razsta
ve »Hočem biti, kar sem« se je do

polnjevalo s poezijo in prozo Ljubice 
Jančar, ki sojo obiskovalcem prebira
li člani Bralne skupine Društva ani
matorjev NORMA7.

Ljubica Jančar živi in ustvarja v 
Radovljici, je članica Društva pa
raplegikov gorenjske regije in je v 
letošnjem letu praznovala osebni ju
bilej. Predstavitev Ljubičine ustvar
jalne govorice sta s svojima nastopo
ma obogatila Miha Hain z violino in 
Alen Novinc na harmoniki, oba učen
ca Glasbene šole Vinka Vodopivca iz 
Ajdovščine. IK

Vipavski
tamburaši
Mladinci po priznanje na mednarodni festival v Buševcu

T J soboto, 4. oktobra je v Buševcu
V na Hrvaškem potekal medna

rodni tamburaški festival. Poleg mla
dinskega orkestra Vipavski tambura
ši so se festivala udeležili še orkestri 
iz Madžarske, Češke, Makedonije, 
Srbije in Hrvaške.

Mladi Vipavski tamburaši so 
se predstavili z dvema ljudskima 
Prekmurski plesi ter Dekle in fan
tič, zaigrali pa so tudi skladbo za 
bisernici solo Boggie rock, s katero 
sta se izkazala Jure Žgur in Marko 
Vitkovič. Da je bil program odlično 
pripravljen, je potrdilo priznanje, ki 
so ga dobili za najboljšo izvedbo ter

interpretacijo programa. Komisija pa 
je še posebej pohvalila ljudsko Dekle 
in fantič v priredbi njihove dirigent
ke Neže Žgur. Podelili so tudi dve 
bisernici. Tamburaški orkester Kirka 
iz Makedonije jo je dobil, ker je bil 
zmagovalec občinstva, češki orke
ster Brač pa jo je prejel, da bi čim 
prej sprejel naš Sremski način igranja 
na tamburico. Ta orkester, ki ima že 
stoletno tradicijo, namreč igra še po 
Farkaševem sistemu (star, danes re
dek način igranja). Po uradnem delu 
je sledila še večerja, kjer so Vipavci 
predstavili tudi slovenske narodnoza
bavne pesmi. VT

Rdeča jabolka
Družimo se v krožkih, sekcijah, delavnicah, literarnih ali drugače imenovanih skupinah, da oživlja
mo besede, ustvarjamo pesmi, zapisujemo zgodbe, črtice in druge krajše ali tudi daljše literarne 
pripovedi. Spominjamo se in zapisujemo: besede, besedne zveze, rekla, rečenice, pregovore ali 
poimenovanja; tako oživljamo narečja, s katerimi smo odraščali, tako obujamo zven in melodijo 
govorice naših staršev. Spominjamo se in zapisujemo navade, šege in običaje bivanja, prehranje
vanja, oblačenja - vsega, kar je določalo življenje naših prednikov.

(Ciljna skupina projekta RDEČA JABOLKA Društva NORMA7)

T)isci črtic, zgodb in drugih krajših 
X ali daljših literarnih pripovedi ter 
zapisovalci navad, šeg in običajev, ki 
so določali delo in bivanje oziroma 
življenje naših prednikov, so sledili 
pobudi projekta RDEČA JABOLKA 
in v šolskem letu 2007/08 zapisali 
preko sto, po vsebini različnih lite
rarnih zapisov. Udeleženci imenova
nega projekta so svoje zapise pred
stavili na 2. literarnem maratonu 
RDEČA JABOLKA, v petek, 24. ok
tobra, v Dvorani prve slovenske vlade 
Ajdovščina.

Poleg literarnih piscev in zapisoval
cev, ki so se individualno ali preko 
skupin posameznih društev Slovenije 
pridružili sodelovanju RDEČIH 
JABOLK, so na maratonu sodelovali

tudi drugi literarni ustvarjalci, prav 
tako pa tudi posamezniki, ki so se ob
iskovalcem predstavili kot bralci ali 
deklamatorji. Po uvodnem delu, po
zdravu podžupana občine Ajdovščina 
mag. Boruta Koloinija in podelitvi 
priznanj in knjižnih daril založbe 
Sanje, je ob 14. 00 uri sledilo prvo 
branje. Maraton se je ob 20.00 uri za
ključil z nastopom pevskega zbora in 
dramsko skupine Prijatelji iz Celja..

Omeniti je vredno velik odziv čla
nov gorenjske, savinjske, zasavske in 
ljubljanske sekcije Društva upokoje
nih pedagoških delavcev Slovenije; 
skoraj polovica njihovih zapisov vse
buje narečna sporočila in zapise na
vad, šeg in običajev. Zanimivi, tako 
po vsebini kot obliki, so zapisi čla

nov Centra za aktivnosti starejših iz 
Ljubljane; veliko presenečenje pa so 
zapisi skupine že starejših stanoval
cev Doma ob Savinji Celje in članic 
Društva paraplegikov ljubljanske re
gije. Bogato bero besedne pripovedi 
so glasbeno obarvali dovršeni nasto
pi Glasbene šole Vinka Vodopivca. 
Aljaž Kalin Kante, Maja Kalin 
Kante, Matej Paškvan so ob klavirski 
spremljavi Nade Paškvan in Davida 
Trebižana očarali. Veliko priznanja 
je prejela tudi oblikovalka odrske 
scene Nike Škofič. Tako seje maraton 
uspešno iztekel, sodelujoči so se zve
čer zadovoljni od celodnevnega dru
ženja vračali proti domu; avtobusi so 
iz Ajdovščine odhajali na vse konce 
Slovenije in prav vsi so si bili enotni o 
ponovnem srečanju, kjer ne bo manj
kalo novih idej ter novih zapisov.

L.K, foto gmh

Kosovelove! predstavili
• Isvojo novo zgoščenko

V okviru glasbenega abonmaja Zveze kulturnih organizacij Ajdovščina se je v soboto, 25. oktobra 
na Zemonu zgodil prvi koncert na katerem je Moški pevski zbor Srečko Kosovel predstavil svojo 
novo zgoščenko z naslovom Pušelc šentjanževih rož.

dobravi šentjanževa se roža 
rumeni in vetra dih šumi, 

šumi po travi,« je v svoji pesmi na
pisal Cvetko Golar, v glasbeni zapis 
pa odel Peter Jereb.

Skladbam dveh skladateljev: Petra 
Jereba in Zorka Prelovca, ki jih je z 
kratkimi odlomki iz življenja obeh 
skladateljev z veliko mero občutka v 
šopek povezal Jože Humer, je posve
čena nova zgoščenka. In zakaj ravno 
Peter Jereb in Zorko Prelovec?

Matjaž Šček v spremni besedi k 
zgoščenki pravi: «Oba skladate
lja se pravzaprav dosti pojeta na 
Primorskem. Reči je treba, da se po

jejo tri ali štiri skladbe, tako me je 
vleklo pregledati njuno literaturo šir
še, poskušal sem najti še tisto »več«. 
Nekatere stvari so pravi biseri, prave 
ljubke miniature, za katere se mi je 
zdelo, da so potrebne zvočnega za
pisa. Ta je danes nujen. Še dodatno 
pa me je na oba spomnila obletnica 
njunega rojstva (Jereb - 140 letnica, 
Prelovec - 121 leto). Izbor pesmi je 
bolj kot ne naključen in sestavljen iz 
skladb različnega karakterja, pa ju 
gotovo dovolj dobro predstavlja«.

Kosovelove! so se nam predstavili 
z resnično dobrim koncertnim nasto
pom. Skladbe, kijih pevci nedvomno

obvladajp, so pod mojstrsko roko zbo
rovodje Matjaža Ščeka zaživele v vsej 
čutnosti in sporočilnosti in niso niko
gar od poslušalcev pustile hladne. 
Vsaka pesem posebej je bila nagraje
na s »pravim« aplavzom, v priznanje 
in zahvalo pevcem ih zborovodji, ki 
je bil, pravzaprav presenetljivo, vidno 
zadovoljen.

Brez pomanjkljivosti pa le ni bilo. 
Proti pričakovanjem je bila dvorana 
na Zemonu na pol prazna. Sprašujem 
se, kaj je narobe z nami, z našo kul
turo, če niti z domačimi izvajalci, 
(mimogrede v letošnjem glasbenem 
abonmaju prevladujejo domači izva
jalci), ne moremo spodobno napolniti 
dvorane v spodbudo njim, sebi pa v 
kulturni užitek. Kje so vsi šolniki, 
vzgojitelji, ki bi morali in kot pravijo 
želijo, vzgajati naše otroke, jim pri
bližati našo slovensko kulturo? Kje 
so vsi »kulturniki«, ki bi pravzaprav 
morali držati skupaj, tudi če je njiho
va kultura druge »branže«? Kje so vsi 
menedžerji, ki se radi predstavijo kot 
meceni kulture? Tudi obisk kulturnih 
prireditev je podpora kulturi. Imamo 
morda vsega preveč? Je finančna kri
za že tako globoko zarezala v vse 
nas, da nam družinski proračun ne 
omogoča več obiska kulturnih prire
ditev? Alije to samo odraz naše oseb
ne kulture?

Preveč vprašanj brez odgovora?
Ma.K.
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11. gorski tek na 
Nanos
Na lepo sončno nedeljo, 12. oktobra je PD Podnanos pod streho 
spravilo 11. gorski tek na Nanos, v spomin na alpinista Fabjana 
Furlana.

'T'okratnega teka, ki se odvija v 
A okviru gorskih tekov Primorskih 

novic, se je udeležilo 108 tekačev, ( 
81 v kategoriji odraslih in 27 iz ka
tegorije mlajši in starejši). Na pot 
se je odpravilo tudi 22 pohodnikov,

ki so se spopadli s traso dolgo 6,5 
km, z višinsko razliko 700 metrov. 
V kategoriji odrasli moški je slavil 
Simon Alič, ki je s časom 29 minut 
in 3 sekunde postavil nov rekord, v 
kategoriji odrasle ženske je s časom 
38 minut in 27 sekund lovoriko naj
hitrejše odnesla Mihaela Tušar, čla
nica ŠD Nanos - Podnanos, od do
mačih tekačev se je odlično odrezal 
še Uroš Vodopivec, ki je v kategoriji 
mlajši dečki osvojil 4. mesto. Seveda 
gredo čestitke vsem udeležencem 
in seveda zahvala pokroviteljem; 
Mlinotest d.d., Marinka in Ivan Curk, 
Prevozništvo Primož Bratož, Jože in 
Matej Potočnik, Društvo Zdravljica 
Lozice, Mitol Sežana, TRS Vipava, 
Maya Maya in LD Vojkovo Podnanos. 
PD Podnanos sporoča tudi, da bodo 
10. 1. 2009 gostili državno prvenstvo 
Mladina in Gore.

Tekst: Ksimeroni

Hura prosti čas
Krompirjeve počitnice so tudi v letošnjem letu potekale v bazenu 
ter dvoranah športnega centra Police. Programa, ki ga je v celo
ti financirala Fundacija za šport. Ministrstvo za šolstvo in šport. 
Občina Ajdovščina ter Zveza za šport otrok in mladine, se je 
udeležilo 40 otrok iz Ajdovščine in okolice.

T)rojekt »Hura, prosti čas«, je bil košarko, rokomet, mini aerobiko, 
A tako namenjen otrokom in mladi- mali nogomet, športno plezanje ter 
ni, ki so želeli svoj prosti čas med po- gimnastiko. Poleg vsega pa so ime- 
čitnicami, preživeti na športnih povr- li možnost udeležbe na vodnih igrah, 
šinah. Otroci so ob druženju in zabavi ki so potekale v pokritem bazenu ŠC 
spoznavali različne športne vsebine: Police. Primož Sulič

AJDOVŠČINA : KRKA ml. 91 : 76

Prva zmaga
KK Ajdovščina je v četrtem krogu dosegel prvo letošnjo zmago
v ligaškem tekmovanju.
rT''ekma s Krko seje začela odlično,
A saj so domači košarkarji tekmo 

odprli z dvema trojkama Čretnika, 
kasneje se je nasprotnik približal in 
celo vodil. V tretji četrtini pa so do
mači postavili zadeve na svoje mesto 
in z agresivno obrambo prihajali do 
lahkih košev. V zadnji četrtini je raz
lika samo še rasla in zmaga je bila v 
rokah ajdovskih košarkarjev.

Dvorana v Šturjah je nudila odličen 
ambient in bo v naslednjih tekmah

težko osvojljiva trdnjava. Še posebej, 
če bodo ajdovski košarkarji prinašali 
točke tudi z gostovanj in tako privabi
li še več gledalcev.

Tudi mladinska ekipa je dosegla 
visoko zmago na Tolminom in sicer 
je rezultat na koncu znašal 102:57 za 
ajdovske mladince.

Ajdovskim košarkarjem iskreno 
čestitamo in jim želimo še veliko 
zmag!

Boštjan Jerončič

70 novih žog
Najmlajšim nogometašem, ki igrajo v različnih kategorijah Primorja, so v doslej žoge kupovali 
starši. Te so bili od različnih proizvajalcev in različnih kvalitet, zato so se v klubu odločili, da bodo 
iz šolnine kupili igralcem mlajših selekcij enake adidasove žoge ustrezne velikosti.
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'V Tabavili so 70 žog, generalni sponzor 
J- 1 Primorje d.d. pa je nadebudne nogo
metaše opremil še z enakimi majicami za 
trening. Trenerja selekcij U-8 in U-9 Marko 
Vovk in Tomaž Lulik sta ob tej priložnosti 
svoje varovance pripeljala pred fotografski 
objektiv na glavni stadion in nato začela s 
treningom na pomožnem igrišču. Trenirajo 
dvakrat tedensko, ob koncu tedna pa ima
jo tudi tekme s sovrstniki iz MNZ Nova 
Gorica. Kot je ob tem povedal vodja mladin
ske nogometne šole Primorja Goran Sivec, 
je trenutno v klubu več kot 170 mladih nogo
metašev, za katere skrbi osem trenerjev, ep

Primorje skoraj 
na dnu?!
Nogometaši ajdovskega Primorja so izpadli v četrfinalu pokalnega tekmovanja, potem, ko so na 
domačem igrišču izgubili z ekipo Interblocka iz Ljubljane. Ta poraz Primorja je odplaknil njihove
ga dosedanjega trenerja Pavla Pinnija. Predzadnje mesto na lestvici, neprepričljive nogometne 
predstave v zadnjem času, so vodilne prepričale, da je zadnji čas za menjavo na ajdovski klopi. 
Do nadaljnjega za 1. ekipo skrbi dosedanji Pinnijev pomočnik Ljubo Modrijan.

so pri Primorju razmišljali o 
Nepreverjeni taktiki »šok terapi

je«, ko menjave trenerjev prinesejo 
drugačen pristop in drugačno, boljšo 
igro, so se tokrat ušteli. Že v nedeljo, 
26. oktobra je na domačem stadionu 
sledil boleč poraz v prvenstveni tek
mi z MIK CM Celje, bilo je kar 1 : 4.

O novih trenerskih imenih se za
enkrat le ugiba, slabše pa kot je, se 
je strinjala večina zvestih navijačev 
po nedeljskem srečanju, več ne more 
biti. Torej prihaja le še pot navzgor. 
Upamo!

imi

Slovenska ekipa vodnikov 
nordijske hoje na 
Nizozemskem

Z velikim veseljem obujava spomine na pretekli teden, ko sva odpotovali v Egmond aan Zee na 
Nizozemskem na letno Konvencijo svetovne zveze za nordijsko hojo INWA (International Nordic 
Walking Assotiation ). Na strokovnem srečanju se je zbralo 66 inštruktorjev in trenerjev nordijske 
hoje iz 21 držav. Izhajali so predvsem iz športnih logov, Slovenija je izstopala po izrazito zdrav
stveni ekipi.

/^Vsnovna tema srečanja je bila 
VV poučevanje in implementaci
ja nordijske hoje v zdravstvu. Poleg 
strokovnih predavanj, eno izmed njih 
je izvedel tudi slovenski predavatelj 
-naš inštruktor prim. dr. Janez Poles,

smo bili udeleženci aktivni na prak
tičnih delavnicah, kjer smo pridobili 
veliko izkušenj o uporabi nordijske 
hoje in teka v posameznih ciljnih 
skupinah (mlajši, seniorji, srčni bol
niki, bolniki s KOPB, bolniki s orto
pedskimi težavami).

Na svežem nizozemskem zraku, 
ob hladnem severnem morju smo si 
obogatili življenje z novimi znanji, 
bogatimi izkušnjami in spletli vezi 
po celem svetu. Energija in motiva
cija ljudi, ki se ukvarjajo z nordijsko 
hojo širom sveta naju je prevzela. 
Navdušenje prinašava domov, z željo 
vključitve v skupno gibanje čim več 
ljudi v naši Vipavski dolini, ki nam 
ponuja za to obilico prekrasnih mož
nosti.

Iskreno vabljeni,
vsak korak šteje (po vsem svetu od

meva geslo »Every step counts« )!
Udeležbo na konvenciji so nama

omogočili:
ABANKA VIPA, AVTO BATIČ 

d.o.o., ANTONI d.o.o., COLOPLAST 
A/S predstavništvo Ljubljana, 
DUKA d.o.o., LOZEJ D.O.O., 
MARC gradbeno podjetje, OBČINA 
AJDOVŠČINA, PETRIČ d.o.o., 
PRIMORJE d.d., RECINKO d.o.o., 
TAROL d.o.o.,TAXA računovodske 
storitve in davčno svetovanje 

Vsem sponzorjem se iskreno za
hvaljujeva za pomoč,

Tamara Kofol in Alenka Naglost
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Dozirani nacionalizem Išče se glas opozicije
T /saka država, ki se ji reče stabil-
V na in urejena, ima vse vitalne 

funkcije pod svojim nadzorom. Med 
te funkcije spada tudi obvladovanje 
nacionalizma na svojem ozemlju. 
Če se le ta nekontrolirano razbohoti 
(ponavadi na dvojezičnih obmejnih 
območjih), postane življenje tam
kajšnjih prebivalcev nevredno tega 
imena. Negativna čustva, na primer 
sovraštvo, imajo največjo mobiliza
cijsko moč. Druga svetovna vojna, 
naša bivša država itd.

Seveda se bom tudi jaz obregnil ob 
pokojnega ljubitelja enojezičnih tabel 
na slovenskem Koroškem. Menda 
je bil izjemno inteligenten človek. 
Prepameten, da bi bil primitivni naci
onalist. Sam sem prepričan, da ga je 
na Koroško umestila sama avstrijska 
država. Ko opazujem sosledje dogod
kov na Koroškem, mislim, da sosed
nja država ne izkazuje posebne volje 
za ohranitev slovenske manjšine. Še 
več! Mislim, da jo je Jorg Haider si
stematično, prefinjeno in nepreneho
ma počasi slabil. Odlično je razumel 
pozicijo, ki jo lahko zaseže nacionali
stični vodja; primerno, ne prekomer
no zadovoljevati nacionalna čustva in 
strasti svojih sonarodnjakov, na drugi 
strani pa za svojo državo opravljati na 
tem področju posle, ki jih ona sama 
zaradi mednarodnega ugleda ne sme. 
Vsekakor ima takšen voditelj precej 
lažjo pot v parlament kot ostale stran
ke. Lahko namreč počne kar se mu 
zahoče (odstranjuje lahko dvojezične 
table, benti čez tujce...). Problem na
stane takrat, ko takšen človek dobi na 
volitvah toliko glasov, in posledično 
v parlamentu ali vladi toliko moči,

da z udejanjanjem svojih skrajnih 
stališč prične škodovati svoji državi. 
Takrat državni aparat aktivira vse 
legalne in nelegalne mehanizme za 
omejitev takšnega človeka. Haiderju 
seje v preteklosti enkrat to že zgodi
lo. Seveda se je v nekem političnem 
ritmu nazaj privlekel v svojo najbolj 
ukrojeno politično kožo.

Kakor vsako soboto, sem tudi tisto 
soboto vstal zelo zgodaj, odklenil 
vrata pobral, časopis Delo in ga po
časi prelistaval. Seveda mi je takoj 
vzbudil pozornost Haiderjev nasto
paški zmagoslavni povolilni komen
tar. Še večjo pozornost pa je vzbudila 
nekaj ur zatem objavljena novica o 
njegovi nesreči. „Napuh je preddver
je pogube", me je prešinil pregovor 
iz mladih dni. Nato so začele curljati 
informacije: 142 km/h, 1,8 promila... 
Priznajte, malce priželjivo smo se na
smihali, ko smo na raznih posnetkih 
njegove nesreče na tem dvojezičnem 
območju, na tleh opazili (pa ravno od 
njega) podrto enojezično tablo, kot 
rezultat zadnjega njegovega dejanja 
na tem svetu. Ko človek nepredvide
no zapusti svojo hišo ali morda celo 
ta svet, ne utegne pospravljati za se
boj, temveč to storijo drugi. Država 
na primer. In kako jaz osebno berem 
besedilo dejanj ki jih zaznavam kot 
politično čiščenje v Haiderjevem 
‘hlevu’: „Voditelja koroških naciona
listov bomo postavljali in odstavljali 
na Dunaju, ker si kot ugledna evrop
ska država ne moremo privoščiti, da 
bi tako važno področje pokrival joka
vi in mlečnozobi občudovalec (ali še 
kaj več) bivšega ‘velikega voditelja’."

Marijan Božič

T)rvi otipljivi rezultati jesenskih dr- 
JT žavnih volitev se kažejo v Občini 
Ajdovščina. Takorekoč na polovici 
sedanjega mandata je župan Poljšak 
premešal sedanje politične karte in 
jih razdelil za novo. Medtem ko se v 
Ljubljani najverjetneje še išče naj
verjetnejša vlada z najverjetnejšim 
mandatarjem na čelu, se v ajdov
skem Občinskem svetu spremembe 
že poznajo - prej koalicijsko stranko 
Novo Slovenijo je zamenjala Zveza za 
Primorsko (Zares ). V občinsko »vla
do« je po dolgem času in po znanem 
sporu med Poljšakom in Ambrožičem 
( 2004 ), vstopila tudi LDS, sicer na 
poseben način - oba njena svetnika 
sta se pridružila sorodnim svetni
škim skupinam - eden k Zaresu eden 
k SDju. Občinski odbor LDSa čaka 
torej še veliko dela - v ajdovskem 
smislu je postala »izvenparlamentar- 
na,« stranka. Svojevrstnim težnjam po 
večinskem sistemu se je odzvala tudi 
Lista za podjetništvo in razvoj, ki je 
moč svojih dveh svetnikov razpolovi
la: eden se je pridružil opozicijskim 
Janševim SDS, drugi ostaja bližje 
županu in levemu trojčku. Še en do

kaz več, daje razloček po politični osi 
močnejši od razločka po npr. starosti 
ali ekonomskemu položaju v družbi.

Tako so barve našega Občinskega 
sveta pravzaprav prvič skorajda popol
noma usklajene z že prej omenjenimi 
najverjetnejšimi barvami. Gre morda 
za izraz težnje po boljšem sodelova
nju z državno vlado - dosedanje so
delovanje z dosedanjo vlado bojda ni 
bilo najboljše. Poslanka Eva Irgl iz 
vrst SDSa je na račun občinske upra
ve in našega župana v zadnji volilni 
kampaniji izstrelila kar nekaj krepkih. 
Gre morda za končno »združitev ak
cijskih platform« sorodnih sil, kakor 
se je še ne tako dolgo nazaj govorilo 
v naših krajih? V vsakem primeru je 
skladnost, da ne rečem istorodnost z 
vlado za občino dobra. Lokalne samo
uprave ščitijo zakoni in Ustava, ven
dar ne škodi, če jo vzamejo nekako 
za svojo tudi prijatelji iz Ljubljane. 
Politične stranke so namreč živi orga
nizmi. Živijo v imenikih v mobilnih 
telefonih, v klicih po 20.00 uri, med 
razpisno dokumentacijo in seveda na 
družabnih srečanjih pod šotori. Nisem 
še bil v Desterniku, vendar sem slišal, 
daje izjemno lep kraj...

Kakorkoli že, vstop v koalicijo dol
goletnega opozicionista, prvaka Zveze 
za Primorsko in našega latniškega 
kolumnista Aleksandra Lemuta iz- 
gleda kot pohod na Nanos; le da je 
Aleksander startal iz Podnanosa, 
Marjan pa z Razdrtega. Osemletna 
pot je bila naporno vijugava in ne 
brez hude krvi, a razgled je sedaj lep 
in daljnosežen. In kot se za planince 
spodobi - na vrhu se stvari iz nahrb
tnikov prijateljsko razdelijo, eden po

nudi čokolado, drugi pohano meso, 
eden šipkov čaj in rozine, drugi koza
rec rdečega ipd. Samo veselje.

Le mi, pri časopisu Latnik smo 
ostali slabo. Kdo bo sedaj pisal res
ne politične opozicijske članke? Bo 
morda Latnik postal dejansko tak kot 
mu nekateri neupravičeno očitajo že 
dalj časa - županovo trobilo? Nujno 
iščemo ppozicijski glas, ki bo z ve
selice na vrhu Nanosa opozarjal na 
nevihte, nujno rabimo nekoga, ki ima 
spravljene vse »prejšnje opozicijske 
pripombe« in želje, ki jih je verjetno 
težje spravljati v življenje kot na papir. 
Spomniti bo treba, občasno, na stra
tegijo in razvojne načrte - sicer lahko 
ostanejo v predalu...

Verjamem, da opozicijski glas, ko
risti tudi in najprej županu. Ne samo 
zaradi tega, da kot šahist, ki se celo 
partijo trudi ugotoviti kaj si misli na
sprotnik ( za zmago je to dejstvo prvi 
pogoj ), pač pa tudi zaradi tega, ker 
ima za obravnavo novih idej največji 
mandat od vseh. S svojo pozornostjo 
lahko izmeri širino in vrednost pobu
de tudi med ljudmi. In če je ta dobra, 
zakaj je ne bi prevzeli vsi? Odrekati 
veljavo nečesa samo zaradi tega ker 
prihaja iz »nasprotnega« brega - je 
dobro ali slabo ? Ne pozabimo - Eva 
Irgl ( SDS ) je 21. septembra dobila v 
dolini rekordnih 41 % podpore.

Za konec naj ponovim že večkrat iz
rečeno resnico - vsakdo, ki se je pri
pravljen pod članek podpisati z resnič
nim in polnim imenom in ki v svojem 
članku ne razpihuje rasne, verske, 
nacionalne ali spolne mržnje, bo v 
Latniku dobil svoje mesto. Članek s 
slikco... Mitja Tripkovič

Alkoholizem - izziv sodobne družbe
Leto je naokrog in tu je november, mesec boja proti odvisnostim. V društvu Klub zdravljenih alkoholikov Ajdovščina-Vipava želimo v tem mesecu javnost opozoriti 
na to, da je odvisnost od alkohola še vedno velik javno-zdravstveni problem naše družbe. Radi bi zlasti opozorili na to, da se pojavlja vse škodljivejša in pogostejša 
raba alkohola med mladimi (opijanje, prekomerno in zavestno popivanje) in da se starost prvega zaužitja alkohola znižuje in je sedaj okrog 13 let. Pomemben 
pokazatelj, ki kaže na to, da mladi vse pogosteje posegajo po alkoholu, je tudi v tem, da je med mladimi vse manj abstinentov. V Društvu se zavedamo, da smo za 
zdravje naših otrok odgovorni odrasli. Naši člani lahko iz svoje lastne izkušnje povedo, kaj pomeni, če svoje življenje spremeniš in zaživiš brez alkohola. Očetje, ki 
so prej hodili domov opiti, sedaj trezno in odgovorno skrbijo za svojo družino. Abstinenca je za njih postala način življenja, ki jim veliko več daje, kot pa jemlje. Biti 
abstinent v družbi, ki je prežeta {'prepita') z alkoholom, je pravzaprav junaštvo posebne vrste.

TV yTesec november je mesec boja 
_LVl_proti odvisnostim, toda proti 
odvisnostim se moramo boriti vse leto. 
Če kdo ve, daje to resje to zdravljeni 
alkoholik, ki mora zlasti v prvih letih 
abstinence iz dneva v dan obnavljati 
odločitev za abstinenco. To ni lahko, 
predvsem pa ne enostavno delo. Brez 
rednih ponedeljkovih srečanj na naših 
skupinah bi to le težko zmogli. V na
šem društvu radi rečemo, da so naša, 
uro in pol trajajoča srečanja, naš za
klad, naš ključ do uspeha. Koliko pod
pore, izkušenj, iskrenega prijateljstva, 
pomoči, konkretnih znanj in včasih 
tudi odločnega soočenja z resnico, je 
mogoče najti na teh srečanjih.

Uživanje alkohola je najprej, na sa
mem začetku, napačen način sooča

nja z realnim življenjem. Gre torej za 
način življenja, ki se kasneje, zaradi 
različnih dejavnikov, lahko spreme
ni v zelo hudo obliko zasvojenosti, 
kar pa že kaže na bolezensko stanje. 
Odvisnost od alkohola lahko doleti 
vsakogar. Med našimi člani in njiho
vimi svojci tako najdemo vse skupine 
ljudi, od delavca ter visoko izobraže
nih.

Vsaka oblika zasvojenosti (alkohol, 
droge, zdravila, odnosi...) je bolezen
sko stanje in zato rabi zunanjo pomoč. 
Prav zato je tako zelo pomembno, da 
se svojci, ko se zavejo, da ima kdo od 
njihovih bližnjih morebitne probleme 
z alkoholom, drogo ali podobnim, čim 
prej zatečejo po pomoč. Ne verjemite 
človeku, ki je zabredel v težave z al

koholom ali mamili, da se lahko sam 
spremeni. Seveda vas bo, kot že veli
kokrat doslej, poskušal prepričati, da 
bo tokrat drugače. Ampak ne bo dru
gače! Mogoče se bo nekaj časa držal 
ali pil naskrivaj, toda ne bo dolgo, ko 
bodo težave postale še večje. Vedeti 
morate, da se to ne dogaja zato, ker 
je ta vaš bližnji slabič ali lenuh. Ne, 
to se dogaja zato, ker je odvisnost bo
lezen in je za takega človeka alkohol 
ali kakšna druga droga močnejša od 
njega samega. Čim prej torej po po
moč. Lahko se obrnete tudi na naše 
društvo, ki ima vsak ponedeljek med 
17.15 in 18.00 uro organizirano mož
nost razgovora s terapevtom, ki ga je 
mogoče najti v Zdravstvenem domu 
Ajdovščina, v učilnici zdravstvene 
vzgoje (1. nadstropje, pred amb. dr. 
Lokarjeve). Lahko pa pokličete na 
telefonsko številko 051 337 347.

Temeljno poslanstvo našega društva 
je pomoč vsem, ki imajo težave z al
koholom (izjemoma vzamemo med 
nas tudi koga, ki ima težave s kakšno 
drugo obliko zasvojenosti) in njihovim 
svojcem. Pri našem delu smo uspešni, 
saj velika večina naših članov (več kot 
85%) uspešno abstinira in tudi sicer 
uredi svoje življenje. Za dolgoletno 
uspešno delo smo letos prejeli tudi 
priznanje Občine Ajdovščina, na kar 
smo zelo ponosni.

Društvo Kluba zdravljenih alkoholi

kov Ajdovščina-Vipava je strokovno 
in tudi sicer navzven zelo odprto. Le s 
sodelovanjem in izmenjavo znanj smo 
lahko še boljši. To so tudi razlogi, daje 
naše društvo eno izmed štirih sousta
noviteljev Zveze društev zdravljenih 
alkoholikov Severne Primorske. Gre 
za prvo tako zvezo društev zdravljenih 
alkoholikov v Sloveniji. Naša zveza je 
bila lani, na konstitutivni skupščini 
Svetovnega združenja zdravljenih al
koholikov (WACAT) v Vidmu, spre
jeta v svetovno združenje.

V septembru smo se udeležili pobra
tenja med Zvezo klubov zdravljenih 
alkoholikov Severne Primorske in klu
bom zdravljenih alkoholikov AGAT iz 
kraja Sinistra di Piave. Dvodnevno 
srečanje s kolegi iz Italije je bilo res 
prijetno. Izmenjali smo si izkušnje in 
znanja, kar pomeni večjo moč v borbi 
proti alkoholu.

Na širši regijski in celo meddržavni 
ravni uspešno sodelujemo. Podobnega 
sodelovanja si želimo tudi na občinski 
ravni, saj nas je v naši občini že kar 
nekaj, ki se ukvarjamo s pomočjo od
visnim. Zakaj ne bi združili moči in

znanj v skupnem prizadevanju za do
bro vseh nas? Predlagamo ustanovitev 
Lokalne akcijske skupine za prepreče
vanje zlorabe drog in alkohola. Le-te 
imajo že v mnogih občinah in se zato 
lahko pohvalijo tudi z rezultati njiho
vega skupnega boja proti odvisnostim. 
Mogoče pa bo našemu predlogu tokrat 
prisluhnil kdo od občinskih mož ali 
žena.

Naj za zaključek ponovim, da so bo
lezni odvisnosti še vedno velik javno- 
zdravstveni problem, kar nedvomno 
velja tudi za naše domače okolje. Za 
reševanje tega problema smo odgo
vorni vsi.

Na društvu Kluba zdravljenih alko
holikov Ajdovščina-Vipava vemo, da 
je pot in rešitev iz odvisnosti od alko
hola (enako velja tudi za druge oblike 
odvisnosti) mogoča. Ampak vedite, 
alkoholik si ne more pomagati sam, če 
mu drugi ne pomagajo in nihče mu ne 
more pomagati, če si noče pomagati 
sam.

Za društvo KZA Ajdovščina-Vipava 
terapevt Tomaž Makovec, dipl.

zdravstvenik

SKUPINA AL-ANON V AJDOVŠČINI
Vabimo vas v skupino za samopomoč svojcem in prijateljem alkoholikov 

Al-Anon. Toplo vabljeni k obisku vsak četrtek od 19h do 2!h v prostorih 
Karitas na Vipavski cesti 11 v Ajdovščini (stavba ima vhod na vzhodu in 
gleda proti Šlurski osnovni šoli, ki je v barvi kivija). Pristojbine ni. Prisrčno 
vabljeni! Informacije: 031 58 48 98, Lama
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RAZSTAVE:
PILONOVA GALERIJA AJDOVŠČINA 
Petek, 7. november ob 19.00 - Odprtje 
razstave CASTRUMFOTO 08 - razstava ob 
6. srečanju fotografov; odprta bo do 28. 
novembra.
Vabljeni tudi na ogled stalne zbirke 
Pilonovih likovnih del in fotografij. Ogledi: 
od torka do petka med 10.00 in 17.00 
uro, ob nedeljah med 15.00 in 18.00, ob 
ponedeljkih, sobotah in praznikih zaprto. 
Info: 05/368 91 77, pilonova.galerija@siol. 
net, www.venopilon.com 
MUZEJ V AJDOVŠČINI 
Zbirka fosilov Staneta Bačarja in razstava 
Fluvio Frigido - Castra - Flovius - 
Ajdovščina, s poudarkom na rimskodobni 
Ajdovščini, avtorice arheologinje Beatriče 
Žbona Trkman.
Na ogled razstava arheoloških najdb, ki 
so bile odkrite lani jeseni, ob izkopavanjih 
dveh ajdovskih ulic. Avtorica - arheologinja 
Vesna Tratnik.
Odprto: vsako soboto in nedeljo od 13.00 
do 18.00 ure, organizirane skupine tudi 
izven omenjenega termina, po predhodni 
najavi na TIC Ajdovščina, 05/36 59 140. 
LIČNA HIŠA AJDOVŠČINA 
V Lični hiši še vedno poteka vpis v petkovo 
delavnico risanja in slikanja, poteka pa 
tudi vpis v grafično delavnico. V Lični hiši so 
naprodaj umetniški izdelki, grafike, nakit, 
keramika. Dobrodošli! Odprto: vsak dan 
med 10.00 in 13.00 ter med 16.00 in 19.00, 
sobota med 9.00 in 12.00 Info: 05/368 
19 29, 040 839 729, info@licnahisa.com, 
www.licnahisa.com
RAZSTAVA INTARZIJ DARKA POŽENELA
Razstava bo v Domu krajanov na Planini na 
ogled v petek, 14. nov. med 17.00 in 20.00, 
v soboto, 15. nov. med 13.00 in 20.00 ter v 
nedeljo, 16. nov med 8.00 in 20.00.
Info: 041 857 083, Darko Poženel 
SIMON GREGORČIČ IN BREJCI 
Razstava ohranjenih predmetov in 
dokumentov brejskih sorodnikov 
Gregorčiča - v hiši Brje 62, ki spominjajo 
na čas, ko je Gregorčič obiskoval Brje. 
Avtor razstave je kustos Goriškega muzeja, 
mag. Borut Koloini. Razstava je odprta 
vsako nedeljo med 14.00 in 16.00 ali po 
dogovoru na gsm: 031 468 462 (Majda) ali 
041 666 544 (Kazimir)
KOVAŠKI MUZEJ MIHAELA KUSSA
Muzej je odprt vsako soboto in nedeljo med
8.00 in 17.00 ali po predhodni najavi pri 
Stanislavu Černigoju na tel: 05/ 36 42 015 
na naslovu Lokavec 45, Ajdovščina. 
ETNOLOŠKA ZBIRKA DUŠANA BIZJAKA 
Zbirka obsega vojaške predmete 
iz 1. in 2. sv. vojne, gospodinjske 
pripomočke naših dedkov in babic, na 
ogled je spominska Laskarjeva soba ter 
največja zbirka starih smuči v Sloveniji. 
Zbirko si lahko ogledate na naslovu 
Predmeja 148 po predhodni najavi na tel: 
05/ 36 49 303, 041 561 226.

PRIREDITVE:
PREDSTAVITEV KNJIGE IN OTVORITEV 
RAZSTAVI
Fantje in možje, pojdite domov, boste 
morali na vojsko!
Col z okolico v času 1. svetovne vojne 
Četrtek, 30. oktober ob 18.00 - avla OŠ Col 
Avtorji knjige so Lucijan Trošt, Mitja 
Benčina in Jernej Škvarč. Knjigo je uredila 
Tanja Hladnik, oblikovala pa Tina Maraž. 
Založilo jo je Društvo Trillek.
Razstava bo na ogled do 28. novembra 
2008, od pon. do petka, od 9. do 15..
Info: 040 474 380, Lucijan Trošt
LOKAVSKI VEČERI^
Dvorana Edmunda Čibeja v Lokavcu 
Sreda, 5. november ob 18.00 - Predstavitev 
knjige domačina Leonarda Kovača z 
naslovom »Garušna«. Pogovor z avtorjem, 
ki bo ta dan dopolnil 75 let, bo vodila dr. 
Ana Kranjc.
Torek, 18. november ob 19.00 in torek 25. 
november: Ustvarjalni večeri v Lokavcu
- izdelava novoletnih vizitk pod vodstvom 
Marte Trebižan.
Petek, 28. november ob 19.00 - Izdelava 
adventnih venčkov pod vodstvom Dolores 
Kompara.
Org: Studijski krožek »Obudimo kulturno 
življenje na vasi« v sodelovanju z 
Ljudsko univerzo Ajdovščina
29. MEDNARODNO SREČANJI ZBIRALCEV
Sobota, 8. november, pričetek ob 8.00 
- Srednja šola Veno Pilon Ajdovščina 
Vabljeni na sejemsko obliko srečanja, na 
katerem boste lahko kupovali, prodajali, 
menjali ali zgolj občudovali zanimive 
poštne znamke, stara pisma, denar, značke, 
medalje, stare razglednice iz domačih 
krajev, telefonske kartice in drugo.
Org: Društvo zbiralcev Ajdovščina - Nova 
Gorica, 041 601 205, Aleš Brecelj 
ŠKRATKOV ABONMA IN IZVEN 
MOJCA POKRAJCUUA
Sobota, 8. november ob 10.30 - Dvorana
prve slovenske vlade Ajdovščina
Info: ZKD Ajdovščina, 05 364 30 72
KONCERT OB PETLETNICI DELOVANJA 
DePZ PLEJADE
Sobota, 8. november ob 19.00 - Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina 
Pod vodstvom Metke Colja in ob spremljavi 
Sare Rustja se bodo dekleta predstavila s 
sakralnimi skladbami, črnskimi duhovnimi 
pesmimi, priredbami narodnih in umetnimi

skladbami ter popevkami. Vstop prost! 
Lepo vabljeni.
SLOVESTNOST ob 25~!etnici Enote 
Ajdovščina in S^lefnici Enote Vipava ter 
ZS-Iefnki Društva SOŽITJE Ajdovščina« 
Vipava
Petek 14. november ob 11.00 - Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina 
Program: pozdravni in slavnostni nagovori, 
otvoritev razstave ter 
nastopi ansambla Lajna, folklorno igralske 
skupine in pevcev
DAN ODPRTIH VRAT v Enoti Vipava, 
Gradiška cesta 7cmed 14.00 in 16.30.
Org: Društvo SOŽITJE Ajdovščina - Vipava, 
VDC Ajdovščina - Vipava 
96. BOliŠJA TRŽNICA 
Sobota, 15. november, dopoldan - Trg 1. 
slovenske vlade Ajdovščina 
Dobrodošli prodajalci, nakupovalci, 
slučajno mimoidoči. Stojnice so
pripravljene, najem posamezne - 5 eur. 
Info: Društvo zbiralcev Ajdovščina - Nova 
Gorica 040 188 305 (Vladimir) 
GLEDALIŠKA PREDSTAVA - komedija 
Christopher Durang: Igralčeva nočna mora 
Sobota, 15. november ob 20.00 -
Dvorana prve slovenske vlade Ajdovščina 
Info: ZKD Ajdovščina, 05 364 30 72 oz. 
041 756 400

AMOUR,
AMORE, LIEBE, NA TRNEK SE LOVIJO RIBE 
Sobota, 15. december ob 20.00-Martinova 
dvorana v Gaberjah na Vipavskem 
Vabljeni na gledališko predstavo v izvedbi 
Gledališke skupine KD »Brce« iz Gabrovice 
pri Komnu
Info: KS Gaberje, 041 333 457 (Stanko)
8. POHOD PO VERTOVČEVIH POTEH
Nedelja, 16. november ob 8.00 - mogočni 
hrast pred vasjo Ustje 
Vabi vas Društvo za odkrivanje in 
varovanje naravnih in kulturnih vrednot 
Matija Vertovec!
Info TIC Ajdovščina 05/36 59 140
Pohodniki se pohoda udeležujejo na lastno 
odgovornost!

Petek, 21. november ob 19.00 - Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina 
Vabljeni na ogled operne predstave Skopuh 
- komične opere v dveh dejanjih po motivih 
Moliera v izvedbi Slovenskega komornega 
glasbenega gledališča iz Ljubljane.
Org: Figaro d.o.o., www.figaro.si 
Premierna predstavitev projekta
PRIJATELJ, POVABLJEN, SEM TRTO SADIL 
Nedelja, 23. november ob
16.00 - Dom krajanov na Planini
Jesensko popoldne bo popestrila dramska 
skupina z avtorsko komedijo Dvojna 
ljubezen, koliko truda in trdega dela so v 
vinogradu nekoč pustili naši dedje, si boste 
ogledali v filmu »Povabljen, prijatelj, sem 
trto sadil!«, pel pa bo ženski pevski zbor 
gospodinj s Planine. V preddverju bo na 
ogled razstava izdelkov iz klesanega 
kamna, delo Borisa Poljšaka, ter klekljanih 
izdelkov, ki so jih izdelale gospodinje s 
Planine. Ponovitev projekta bo v nedeljo, 
30. novembra ob 16.00 v Domu krajanov 
na Planini.
Org: Društvo gospodinj in dramska skupina 
Planina pri Ajdovščini, 051 398 293, Vilma 
Česen
VOJAŠKI JESENSKI IZZIV
Nedelja, 23. november med 9.00 in 22.00 
- Mala dvorana ŠC Police Ajdovščina 
Obiskovalci se bodo lahko pomerili na air 
softovem poligonu, zmagovalce pa čaka 
priročna nagrada Slovenske vojske.
Org: Slovenska vojska skupaj s Športnim 
društvom SOFT AIR iz Nove Gorice, info: 
stotnica Mateja Trošt, 041 256 931 
5, SREČANJE S PRETEKLOSTJO 
Srečanje zbiralcev stare vojaške opreme in 
drugih starin
Nedelja, 23. november med 9.00 in 16.00- 
ŠC Police Ajdovščina
Na srečanju si boste lahko ogledali ali 
kupili stare vojaške predmete ter druge 
starine, ki jih bo na ogled postavilo več 
kot 80 razstavljavcev in prodajalcev iz 
Slovenije, Italije, Hrvaške, Avstrije, Srbije, 
Češke, Poljske. Predstavila se bodo tudi 
razna društva.
Org: Društvo soška fronta, 031 854 521 
TEDEN KARITAS od 24.11. do 30.11. na
temo "Rad te imam, zaupam ti."
Sobota, 22. november. Dvorec Zemono - 
Svečana akademija
- odprtje razstave likovnih del, 14. kolonija 
Umetniki za Karitas na Sinjem vrhu
- nastop vokalne skupine VOX BATIOUE 
pod vodstvom Martine Batič, vodje zbora 
v SNG Opera in balet Ljubljana
Sreda, 26. november- Romanje sodelavcev 
Karitas na Ponikvo in Klic dobrote v Celje 
Četrtek, 27. november. Center Karitas 
Šturje - Ajdovščina, od 10.00 do 11.00 
in od 16.00 do 19.00: Dan odprtih vrat
- predstavitev programov in dejavnosti 
Karitas
Petek, 28. november ob 20.00, Škofijska 
gimnazija Vipava - Predavanje dr. Ivana 
Štuheca na temo: Odgovorni za življenje in 
prihodnost Slovenije
Nedelja, 30. november. Dvorana prve 
slovenske vlade Ajdovščina - POPOLDAN 
NA CESTI, dobrodelni koncert, od 15.00 
do 17.00 - avla Dvorane: otroška tržnica, 
ob 17.00 - Dobrodelni koncert. Org: 
Karitas vipavske dekanije, 041 762 029, 
Klementina Bajec
Predavanje OHRANJANJ E OGROŽENIH 
PTIC NA PODEŽELJU
Petek, 28. november ob 19.00 - stara šola 
Budanje

Predaval bo Andrej Medved, direktor 
DOPPS. Predstavljene bodo ekološke 
zahteve ptic, osnove ekološkega omrežja 
Natura 2000 ter pomen ohranjanja narave 
za ljudi. Org: Društvo za opazovanje in 
proučevanje ptic Slovenije, www.ptice.si 
21, SREČANJE OKTETOV PRIMORSKE 
Sobota, 29. november ob 19.00 - Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina 
Vabljeni! Vstop prost!
Org: Oktet Castrum, 041 754 753, Marjan 
Krpan
OSTRŽKOV ABONMA IN IZVEN - PIPI 
IN MELK1JAD
Sobota, 29. november ob 10.30 - Dvorana 
prve slovenske vlade Ajdovščina 
Info: ZKD Ajdovščina, 05 364 30 72 oz. 
041 756 400
MIKLAVŽEV SEJEM 2008
5., 6., 7. december - C2, Ajdovščina (pod 
ogrevanim šotorom)
Vse dni prireditve obiskovalce čaka bogata 
sejemska ponudba, celodnevni družabni 
programi, predstavitve, otroške delavnice, 
produkcije, večerni glasbeni koncerti, 
prihod Miklavža, darila, degustacije, 
srečelovi,... Dobrodošli! Info: 041 485 080 
(Toni)
MARTINOVANJA:
MARTINOVAVNJE NA BRJAH NA 
VIPAVSKEM pod velikim šotorom 
Sobota, 8. november od 19.00 dalje 
- Zabava v čast sv. Martinu, pokušina 
mladih vin brejskih vinarjev, večerna 
zabava z DJ Lovrom in ansamblom ATOMIK 
HARMONIK
Nedelja, 9. november 
Ob 13.00 dalje - Odprtje kmečke tržnice 
- predstavili in prodajali bodo: sadjarji 
(predstavitev različnih sort kakija), 
medičarji, sirarji, oljkarji, ekološke 
kmetije, TlC-i, predstavitev starih običajev, 
degustacija vin in predstavitev brejskih 
vinarjev, podelitev listin odličnosti za 
najboljše ocenjena vina - prereza letnika 
2007, BLAGOSLOV VINA s kulturnim
programom ter zabava s skupino MALIBU. 
Torek, 11. november ob 16.00, Sveti Martin 
nad Brjami - Slovesna sv. maša 
Info: Društvo vinogradnikov in vinarjev 
Brje na Vipavskem, 040 620 866 (Borut)
MARTINOVANJE V GABERJAH
Sobota, 8. november
Ob 10.30-TekzapokalPrimorskihnovic2008 
Ob 17.00, cerkev sv.
Martina - slovesna sv. maša. 
Ob 18.00, pred Martinovo dvorano - 
Povorka s sv. Martinom, blagoslov vina, 
koncert Pihalnega Orkestra Komen, 
kulturni program s predstavitvijo himne 
vasi Gaberje, degustacija vin, srečelov, 
ob 20.00, Martinova dvorana - Zabava z 
ansamblom HRAM
Info: KS Gaberje, 041 333 457 (Stanko) 
MARTINOVANJE V VRHPOLJU
Sobota, 8. november od 16.00 dalje, pri 
Štirni ob vaški cerkvi
Kulturni program, blagoslov mladega vina, 
pokušina mladih vin v hramih ponudnikov 
Ob 21.00 - Zaključek martinovanja pred 
gasilskim domom (igrišče).
Info: Vinarsko turistično društvo
Vrhpolje, 041 707 534 (Branko)
MARTINOVANJE NA KMETIJI ČERNIGOJ 
Petek, 7. in sobota, 8. november 
- martinovanje z glasbo v živo ter 
posebnimi martinovimi jedmi. Na voljo 
bodo: odojek s krompirjem iz peči,
klobase in zelje, narezki, štruklji ter 
pečeni KOSTANJI. Dobrodošli! Za večje 
skupine je nujno predhodno naročanje. 
Info: Jože Černigoj, Lokavec 76b, 5270 
Ajdovščina, Tel.: 05 364 21 92, GSM: 040 
217 192, 040 239 189 
KONCERT VOKALNE SKUPINE GOLDINAR 
OB PRAZNOVANJU SV. MARTINA 
Sobota, 8. november ob 19. 00 - Dvorana 
v Vrtovinu Program: - slovenske narodne 
pesmi, pesmi o vinu, dalmatinske pesmi 
Po koncertu sledi zabava ob prigrizku in 
kozarcu rujnega.
Vstopnina: 5€ s konzumacijo. Vabljeni! 
OSMICA v Vipavski dolini 
7. nov. - 16. nov: KMETIJA FERJANČIČ, 
Gradišče nad Vipavo 11, 5271 Vipava, 
05/368 52 83, 031 892 585

ŠPORT:
ZAVOD ZA ŠPORT AJDOVŠČINA
ŠPORTNI PROGRAMI
OKTOBER-MAJ 2008-2009:
VADBA ZA ZDRAVO HRBTENICO 
(za otroke v obdobju hitre rasti) 
obsredahmed 18.30in 19.30vTrimkabinetu 
ŠC Police. Obvezna predhodna prijava. 
TERAPEVTSKA VADBA ob četrtkih med 
20.40 in 21.40 v Mali dvorani ŠC Police. 
NOTRANJI BAZEN od ponedeljka do 
petka med 16.00 in 21.00, ob sobotah med
15.00 in 21.00, ob sredah rezervirano za 
organizirane skupine
SAVNA od ponedeljka do petka med 16.00 
in 21.00, ob sobotah med 15.00 in 21.00 
Podrobne informacije o cenah in dodatni 
ponudbi (praznovanje rojstnih dni, nakup 
darilnih bonov,...) najdete na spletni strani 
Zavoda za šport www.zs-ajdovscina.si 
ali na tel 05-364-47-21, 05-364-47-22 ob 
delavnikih od 8.00 do 16.00.
ŠPORTNO DRUŠTVO REKREATIVČEK
Za otroke: PLAVANJE v notranjem bazenu 
Police ter ŠPORNA ABECEDA na osnovnih 
šolah.
Za odrasle: AEROBIKA HI-LO nižje in višje 
intenzivnosti v dvorani v Podnanosu ter 
REKREATIVNO PLAVANJE v notranjem 
bazenu Police:
Prijave in info: rekreativcek@gmail, 041-

472-128 Tomaž , 040-348-264 Martin, 
http://rekreativcek.gmajna.eu 
PLANINSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA 
Sobota, 8. november - Rupnikova linija v 
območju Žiri, nezahtevna pot, vodi GRS 
skupina Ajdovščina
Sobota, 22. november - Kum/nezahtevna 
pot, vodi: Anton Bavčar 
Info: (041 759 773 Dušan - PD Ajdovščina) 
ČLANARINO LAHKO PORAVNATE V TIC 
AJDOVŠČINA, Lokarjev drevored 8. 
KOŠARKARSKI KLUB AJDOVŠČINA 
Sobota, 8. november ob 19.00, Dvorana v 
Šturjah - Ajdovščina : Stražišče 
Sobota 22 . november ob 19.00, Dvorana 
v Šturjah - Ajdovščina : Piama Pur 
Info: www.kosarkaski-klub-ajdovscina.si 
SMUČARSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA 
MIGETALNICA (Športna vadba za celostni 
razvoj otroka)
Telovadnica vrtca Ribnik:
- migetalčki (otroci 1-2 leti) sre 18.00 -19.00 
s starši
- malčki (otroci 2-4 leta) sre 17.00 -18.00 s 
straši
- navihančki (otroci 4-6 let) sre 16.00 -
17.00
VADBA MALČKOV V VODI poteka v 
ponedeljkih od 16.00-17.00, vadba 
dojenčkov v vodi preko PZS v ponedeljkih 
od 9.00 naprej v notranjemu bazenu ŠC 
Police.
Prijave in info: migetalnica@gmail.com, 031 
632 314 (Marko), 041 921 292 (Melita) 
PLESNI STUDIO MAXIM 
Vabljeni na plesne in druge tečaje: 
aerobika Dobro jutro, aerobika TNZ, 
aerobika Hi-Lo, balet, argentinski tango, 
flamenko, hip hop otroci, hip hop najstniki, 
hip hop odrasli, izrazni ples, jazz, modern, 
joga, odrasli družabni ples, otroški plesni 
vrtec, orientalski plesi, pilates, salsa. Info: 
040-529-645, 041-888-960, informacije. 
maxim@gmail.com,
WELLNESS CENTER PULSUS
Cesta 5. maja 14, 5270 Ajdovščina,
070 855 335, dksport@gmail.com,
info@vsezawellness.si
Urnik: od pon. do pet. med 8.00 in 22.00,
sobota in nedelja med 10.00 in 22.00
HEALTHT LIFE FITNESS
Goriška cesta 29a, 5270 Ajdovščina, 040
417 832
Urnik: od pon. do pet. med 9.00 in 12.00 
ter med 17.00 in 22.00, sobota med 9.00 in
12.00, nedelja in prazniki zaprto 
KARATE KLUB AJDOVŠČINA 
Karate klub je klub, kjer treniramo 
plemenito borilno veščino KARATE, s katero 
razvijamo telo in duha, ne glede na starost 
in spol. Treniramo lahko za samoobrambo 
ali kot tekmovalni šport. Nove člane 
vpisujemo vsak torek in četrtek ob 18.30 v 
Športni dvorani v Lokavcu.
Informacije: 031 233 722, kksho.
ajd@gmail.com, www.karateajd.si

OBVESTILA:
LAVRIČEVA KNJIŽNICA AJDOVŠČINA 
PRIREDITVE:
Ponedeljek, 10. november ob 18.30 - 
dr. Mihael Glavan bo predstavil knjigi 
Trubarjev album - romanje s Trubarjem in 
Trubarjevo razodetje (Založba Mladinska 
knjiga).
Ponedeljek, 17. november ob 19.00 - 
monodrama TRUBAR PRED SLOVENSKO 
PROCESIJO. Po predlogi dr. Matjaža 
Kmecla jo bo izvedel igralec Anatol Štern. 
Četrtek, 20. november - DAN SLOVENSKIH 
SPLOŠNIH KNJIŽNIC:
15.00 -18.00 - Gost tradicionalne
Klepetalnice bo Bojan Bizjak Zakawsky, 
ki je v letošnjem letu izdal kar pet knjižnih 
naslovov. Predstavljal bo svoje knjige, 
klepetal z obiskovalci, njegove knjige 
boste lahko tudi kupili, avtor vam jih bo z 
veseljem podpisal.
18.30 - Odkritje kipa dr. Karla Lavriča, 
ustanovitelja ajdovske čitalnice.
ŠTUDIJSKI KROŽKI:
Torek, 18. november ob 9.00 - Knjižna 
srečanja ob kavici. Vabljeni vsi, ki radi 
berete in vas zanimajo nove knjige.
Sreda, 19. november ob 18.00 t Študijski 
krožek Čitalnica: Pogovarjali se bomo o 
knjigi Nenavadna bralka avtorja Alana 
Bennetta
PRIMORCI BEREMO: Še je čas, da se 
vključite v projekt Primorci beremo 2008 
in osvojite bralno značko za odrasle. 
Zaključek bo 1. decembra, ko bo priznanja 
podeljevala Benka Pulko!
Informacije o urniku in ostalem dogajanju 
dobite na: 05/3661 328, www.ajd.sik.si 
KLUB AJDOVSKIH ŠTUDENTOV 
Info-točka v prostorih KAŠ-a v Ajdovščini 
(Hiša mladih. Vipavska 1 l/a, Ajdovščina) je 
odprta vsak delovnik med 11.00 in 16.00, 
ob petkih in sobotah med 14.00 in 22.00. 
Na voljo so 3 računalniki z dostopom 
do interneta ter brezžično dostopna 
točka. Omogočeno je tudi tiskanje in 
fotokopiranje. Dogajanje v klubu BAZA na 
http://baza.kas.si. Info: 05/368 11 40, 051 
654 002, www.kas.si 
CENTER MLADINSKIH DEJAVNOSTI 
AJDOVŠČINA
Od ponedeljka do petka med 10.00 in
18.00 - Hiša mladih na Ribniku
Aktivno preživljanje prostega časa mladih - 
osnovnošolcev, predvsem iz višjih razredov 
OŠ, srednješolcev ter ostale mladine, 
(ustvarjalne delavnice/družabne in športne 
dejavnosti,...).
Ostale dejavnosti: info točka z dostopom 
do računalnika in interneta-svetovanje 
pri vključitvi v program MEPI, svetovanje

in pomoč v stiskah, učna pomoč in pomoč 
pri pisanju nalog, prostovoljno delo, izleti, 
poletni tabor,...
Delavnice v novembru:
- ustvarjalne delavnice: od 5. do 11. 
novembra - »martinova steklenička« in od 
17. do 21. novembra - »izdelava ježkov«
- HIP HOP delavnice se pričnejo 3. 
novembra
- kostanjev piknik - 11 . november
- praznovanje 7. rojstnega dne CMD - ja - 
21. november
- podelitev srebrnih mednarodnih priznanj 
za mlade na dobrodelnem koncertu 
Škofijske Karitas-30. november
- turnir v play station-u - 28. november 
Info: 05/368 93 83 in 041 945 392, cmd. 
ajdovscina@yahoo.com, www.cmd.si 
MEDOBČINSKO DRUŠTVO PRIJATELJEV 
MLADINE AJDOVŠČINA
Info: 05/ 368 91 40, 041 490 360, www. 
mdpm-ajdovscina.si, uradne ure pon-pet
9.00 do 15.00.
OBVESTILA OO ZZB NOB Ajdovščina
- Vipava, Četrtek, 30. oktober ob 11.00 - 
Spomenik padlim borcem NOB Ajdovščina
- Komemoracija ob spominu deva na 
mrtve. Kulturni program bodo oblikovali 
učenke, učenci in učitelji OŠ Danila Lokarja 
Ajdovščina.
Info: OO ZZB NOB Ajdovščina, Goriška 
cesta 17, tel: 05/36 61 071, uradne ure ob 
ponedeljkih in sredah od 9.00 do 12.00.
DRUŠTVO MOST
Torek, 11. november. Zavod invalidne 
mladine Vipava - Lutkovna igrica Čarobna 
jasa v izvedbi dramske skupine Žar 
Petek, 14. november ob 18.00, Dom 
krajanov Ajdovščina - Predstavitev knjige 
Piuzzi Zalka: NAČRTI NIČA, knjigo in 
avtorico bo predstavila Ivana Slamič. 
Sledila bo kratka predstavitev dela Društva 
onkoloških bolnikov Nova Gorica.
Sobota, 22. november - Pohod po delti 
reke Soče
Uradne ure: prvi torek v mesecu med 9.00 
in 10.00 v Domu krajanov Ajdovščina, tel: 
05/36 59 149
DRUŠTVO UPOKOJENCEV AJDOVŠČINA
Sobota, 8. november - Popoldansko 
kopanje v Izoli
Sobota, 15. november - MARTINOVANJE 
(Šmartno ob Paki)
Vodena telovadba (vodena za po kapi) 
v notranjem bazenu Police ob sredah od
17.00 do 18.00, bolj lahkotna vadba od
18.00 do 19.00
Rekreacija v Mali dvorani ŠC Police ob 
torkih od 17.00 do 18.00 
MERJENJE KRVNEGA PRITISKA, 
SLADKORJA, MAŠČOB IN HOLESTEROLA 
vsak prvi petek v mesecu med 9.00 in 11.00 
v prostorih DU Ajdovščina.
MERJENJE KRVNEGA PRITISKA vsako 
zadnjo sredo v mesecu med 16.00 in 17.00 
v prostorih KS Planina.
MERJENJE KRVNEGA PRITISKA IN 
SLADKORJA vBatujah vsakprviponedeljek 
v mesecu ob 8.00.
Če bi prostovoljno želeli pomagati 
starejšim, pokličite na sedež DU Ajdovščina, 
ki obratuje ob pon., sre. in pet. med 9.00 in
11.00, na Cesti IX. Korpusa 1, tel.: 05/ 36 
61 383.
LJUDSKA UNIVERZA AJDOVŠČINA
Priprava na izpit iz slovenščine za tujce: 6., 
13. in 14. november ob 18.00, potrebna 
predhodna najava do 5. novembra na tel. 
05/ 36 64 755, 041 437 785 
Študijski krožek »Delavnice za dušo in telo«
- pričetek v začetku novembra, krožek je 
brezplačen, potrebna predhodna prijava 
na tel. 05/ 36 80 508, 05/ 36 64 750 
Info: LU Ajdovščina, Cesta 5. maja 14, 
info@lu-ajdov$cina.si, www.lu-ajdovscina.si, 
VADBA ZA MAMICE Z DOJENČKI
Vsak torek od 10.00 do 11.00 v Domu 
krajanov v Ajdovščini
Vadba je primerna za vse mamice od 8. 
tedna po porodu pa do starosti otroka 1 
leto, ki se želijo fizično in psihično okrepiti ter 
preživeti aktivno urico s svojim dojenčkom. 
Obvezna prijava. Info in prijave: 040 886 
313 (Tina), www.zavod-tamala.si 
OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA 
KRIŽA AJDOVŠČINA 
Pisarna: Gregorčičeva 20 (stavba stare 
občine), Ajdovščina, odprto vsak dan od 
7.00-15.00, sreda do 16.00 
Skladišče: Stritarjeva la, Ajdovščina
- prevzem in oddaja oblačil, obutve in 
drugih podarjenih dobrin vsak prvi četrtek 
v mesecu od 9.00-12.00.
Darovanje krvi - vsak torek od 8.00-12.00 
in 14.00-16.00 ter vsak petek od 8.00-
12.00 na oddelku za transfuziologijo v 
Bolnišnici Šempeter.
Info: 366 49 30, ajdovscina.ozrk@rks.si
KARITAS
Karitas Vipavske dekanije
Vipavska cesta 11, tel. in fax.: 05/ 36 62
372, karitas.vip.dek@siol.net
Uradne ure: pon. od 9.00 do 11.00, tor.
in čet. od 16.30 do 18.30, ostale dni po
dogovoru.
Srečanje prostovoljcev: prvi pon. v mesecu 
ob 20.00
Info: jozica.licen@rkc.si ali 041 429 713 
Center za pomoč odvisnikom in njihovim 
svojcem
Goriška cesta 17, Rizzatova vila - sre od
9.00 do 15.00, čet od 15.00 do 19.00, od
19.00 do 21.00 - srečanja skupine, info: 
Tanja Kaligarič 041 760 067, Oče Franc 
Prelc 041 795 051
Dom karitas na Cesti
Cesta 98, tel.: 05/ 36 47 964, karitas. 
cesta@siol.net



križanka
Materinski dom, info: Katarina Deotto, 041 
331 639
Popoldan na Cesti, program za otroke, sre. 
in čet. od 15.00 do 17.00, info: Klementina 
Bajec, 041 762 029
Popoldan na Cesti, ILO, terapevtska
delavnica, sobota od 15.00 do 18.00
Zavod karitas Samarijan
Solkan, Skalniška 1,05/ 33 00 234, karitas.
samarijan@siol.net
Materinski dom in Varna hiša
Stalne prodajne razstave - Občina
Ajdovščina, Nova KBM, Ajdovščina,
Kapucinski samostan Vipavski Križ, Karitas
vipavske dekanije
KLUB KRŠČANSKIH IZOBRAŽENCEV
Torek, 11. november ob 20.00, veroučna 
učilnica Ajdovščina - Redno mesečno 
srečanje Kluba krščanskih izobražencev 
na temo Slovenija pred demografskim 
izzivom.
Petek, 28. november ob 20.00, Škofijska 
gimnazija Vipava - Prvi ADVENTNI 
VEČER 2008: Gost bo dr. Ivan Štuhec, 
vsebina večera: Odgovorni za življenje in 
prihodnost Slovenije.
ŽUPNIJSKI DNEVI ŽUPNIJE SV. JANEZA 
KRSTNIKA, Cerkev sv. Janeza Krstnika: 
Četrtek, 13. november ob 18.30- Večerna 
maša z nagovorom, ob 19.30 - p. Marjan 
Čuden:
Nimamo časa! Naj umre tudi družina? 
Petek, 14. november ob 18.30 - Večerna 
maša z nagovorom in sodelovanjem 
mladinskega pevskega zbora župmje Vič 
iz Ljubljane, ob 19.30 - p.Marjan Čuden: 
Srečanje za mlade
Sobota, 15. november ob 9.00 - Srečanje 
za otroke in blagoslov, ob 10.00 - Srečanje 
za starejše in bolne z nagovorom in svetim 
maziljenjem, ob 18.30 - Večerna maša,
ob 19.30 - p.Marjan Čuden: Župnija te 
potrebuje. Odločitev je tvoja.
Nedelja, 16. november ob 7.00 - Jutranja 
maša z nagovorom, ob 9.30 - Župnijska 
maša z nagovorom, po maši, zaključek s 
sodelovanjem župnijskega pevskega zbora 
in agape.
Info: 031 600 770

Informacije za rubriko Koledar zbiramo do 
24. v mesecu.
INFO: 05/ 36 59 140, tic.ajdovscina@siol. 
net, www.tic-ajdovscina.si, TIC Ajdovščina, 
Lokarjev drevored 8.

KULTURNI DOM
NOVA GORICA

Pridružite se novembrskim dogodkom v 
Kulturnem domu Nova Gorica.

Ponedeljek. 10. november 2008. ob 20.15 
Velika dvorana Kulturnega doma NG 
Simfonični orkester RTV Slovenija 
Danijel Brecelj, klavir 
Marko Munih, dirigent 
Na sporedu bodo dela:
Ambrož Čopi: Tri slovenske ljudske za 
komorni orkester (noviteta)
Sergej Prokofjev: Koncert za klavir in 
orkester št. 3 v C-duru, op. 26 
Antonin Dvorak: Simfonija št. 7 v d- 
molu, op. 70 
Za abonma in izven

Ponedeljek. 17. november 2008. ob 20.15 
Velika dvorana Kulturnega doma NG 
Zlatko Kaučič - jubilejni koncert ob 
30 letnici ustvarjanja 
Gosti večera bodo:
Javier Girotto (Argentina/Italija), 
sopran, bariton saksofon 
Bruno Cesselli (Italija), klavir 
Massimo de Mattia (Italija), flavta 
Ansambel Kombo 
Za izven

Sobota. 22. november 2008. ob 20.15 
Velika dvorana Kulturnega doma NG 
Sugar Blue Band (ZDA)
Jesenski glasbeni tris - blues 
koncert Za izven

Sreda. 26. november 2008. ob 20.15 
Mala dvorana Kulturnega doma Nova 
Gorica
Večer orientalskega plesa
Plesni center Terpsihora (Šempeter pri
Gorici)
Art sredica 
Za izven

MESTNA GAURiM 
NOVA GORICA

7. - 27. november 2008 
Aleksij Kobal, pregledna razstava slik 
Otvoritev v petek, 7. novembra 2008, 
ob 19. uri.

10, - 14. november 2008, ob 9.00 
Karin Lavin: Program senzibilizacije 
Otroške likovne ustvarjalnice

18. november 2008, ob 19.00 
SOOČANJA s sodobno vizualno 
umetnostjo
Karin Lavin, predavanje
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Ime in Priimek:
Naslov:
Rešitev pošljite v kuverti do 25. 11. 2008 na naslov:
Nova Nova d.o.o.,Goriška cesta 64, 5270 Ajdovščina.
Na sprednjo stran kuverte pripišite: Slikovna križanka ! Med izžrebance 

bomo tudi tokrat razdelili 3 flaškončke vina iz domače kleti.

Izžrebanci nagradne križanke iz 70. številke
Marjan Vovk, Pod gradom 14, Vipava 
Danijela Žigon, Otlica 7a, Ajdovščina 
Julijan Bratina, IX. korpusa 37, Ajdovščina

Citroenove
NOVEMBRSKE
ugodnosti Redni popusti na vsa vozila

kar do 6.000 €!

Ekstra bonus
dodatni bonus v vrednosti 

1.000 € za vsa vozila!
ali

KRMILO je velika in težka pokonci 
postavljena zadeva na krmi, s katero 
prek ročice ali krmilnega obroča stal
no poskušamo obrniti barko v želeno 
smer, kar pa se nam zaradi valov, vetra 
ali toka le redko posreči.

KRONOMETER je v teoriji nepo
grešljiv pomorščakov pripomoček za 
ugotavljanje točnega časa, ki ima na
vadno neprosojen pajčevinasti vzorec 
na steklu in pri katerem najpogosteje 
pogrešamo tiktakanje, omenjeno v 
priloženih navodilih. Če ga ne poprav
ljamo, kaže točen čas dvakrat dnevno.

KABINA je zaprt, od drugih ločen 
prostor, v katerem lahko skladiščimo 
enega ali več članov posadke.

LADIJSKI MOTOR je hudo zaplete
na zadeva, na katero se spoznamo prav 
vsi dokler dela, brrm-brrm... Obstaja 
več motorjev, družijo pa jih naslednje 
osnovne značilnosti: nikakor nočejo 
vžgati, kadar jih najbolj potrebujemo, 
to je takrat, ko zmanjka vetra in piva, 
ko vžgejo pa povzročajo neznosen 
hrup in vibracije. Vsi po vrsti pa kaže
jo stalno nagnjenje k samouničenju.

wada
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Center tehnike, gradnje in pohištva Ajdovščina
Vipavska c. 6, tel.: 05/364 48 00

PRILAGAJAMO
PRODAJNI
PROGRAM!

gorenje
BOSCH
Tehnika za življenje

H3 Electrolux

ZANUSSI

Whirlpool

do odprodaje 
zalog izkoristite

na označene pralne, 
pralno sušilne in 
sušilne stroje.

Vsi znižani izdelki niso na voljo v vseh prodajalnah 
M Tehnika s tovrstno ponudbo. Seznam znižanih 
izdelkov je na voljo v prodajalni. Popusti se 
obračunavajo pri blagajni.
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Nakupi s kartico Mercator Pika in zbrane 
pike vam še hitreje prinesejo dodatni 3 do 
6 odstotni popust na vso ponudbo. ercatorPika

Zbirajte lepe trenutke

oooofvc/m

Možen nakup po naročilu tudi 
ostalih dimenzij omenjenih 
blagovnih znamk, ter pnevmatik iz 
poltovornega programa Sava pod 
enakimi akcijskimi pogoji.
Seznam poslovalnic z navedeno ponudbo:
• Ajdovščina - MCTGP Ajdovščina, Vipavska c. 
6, 05 364 4800 • Beltinci - GC Beltinci, Štefana 
Kovača 19, 02 541 3204 • Hrastnik - MCG 
Hrastnik, Nasellje Aleša Kaple 4, 03 564 2028 • 
Idrija - MTG Idrija, Gregorčičeva 47, 05 373 4822
• Ilirska Bistrica - M Tehnika Ilirska Bistrica, 
Gregorčičeva cesta 24, 05 711 8940 • Koper - 
MCTG Koper, Ljubljanska cesta 5, 05 662 6910
• Krško - Kmetijska oprema Krško, Cesta Krških 
Žrtev 143, 07 488 0620 • Lenart v Sl. Goricah - 
MCGV Lenart, Gradiška 2,02 720 0946 • Lendava
- Agrooprema Lendava, Kolodvorska 2a, 02 577 
2692 • Ljubljana - Črnuče - MCTG Črnuče, Pot k 
sejmišču 32,01560 6100 • Ljutomer - MTG Vesna 
Ljutomer, Babinska 1, 02 585 8010 • Metlika - 
GC Metlika, Cesta XV. Brigade 29, 07 369 1904 • 
Murska Sobota - Blagovnica - Tehnika, Slovenska 
40, 02 521 46 06 • Ormož - MCGV Ormož, 
Opekarniška 30, 02 741 5624 • Poljčane - MCGV 
Poljčane, Tovarniška 38, 02 803 3525 • Prevalje
- MCTG Prevalje, Pri postaji 4, 02 870 5035 • Ptuj
- MCTG Ptuj, Ormoška cesta 30, 02 749 5350 • 
Slovenska Bistrica - TC Bistrica, Kolodvorska 
15,02 805 5958 • Slovenske Konjice - MCTG SL 
Konjice, Delavska cesta 12, 03 757 4860 • Tržič
- Blagovnica Tržič - tehnika, Cankarjeva 1, 04 532 
0860 • Velenje - MCTG Velenje, Kidričeva cesta 
53, 03 898 8710 • Žalec - MCTG Žalec, Celjska 
cesta 7, 03 713 6592 • Železniki - BC Železniki - 
železnina, Na Kresu 26, 04 518 3057

Akcijska ponudba zimskih 
pnevmatik, velja do 3.11. 2008.
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